

ရှင်ယောဟန် ခရစ်ဝင်

လောကသို့ခရစ်တော်ကြွလာတော်မူခြင်း

1 အစအဦး၌၊ နှုတ်ကပတ်တော်ရှိ၏။ နှုတ်ကပတ်တော်*သည် ဘုရားသခင်နှင့်အတူရှိ၏။ နှုတ်ကပတ်တော်သည်လည်း ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူ၏။ ² သူသည် အစအဦး၌ ဘုရားသခင်နှင့်အတူ ရှိတော်မူ၏။ ³ ခပ်သိမ်းသော အရာတို့သည် သူ့အားဖြင့် ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။ ဖန်ဆင်းတော်မူခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်သောအရာတစ်ခုမျှမရှိ။ ⁴ ထိုသူ၌ အသက်ရှိ၏။ ထိုအသက်သည် လူသားတို့အတွက် အလင်းဖြစ်၏။ ⁵ ထိုအလင်းသည် မှောင်မိုက်၌ လင်း၏။ မှောင်မိုက်သည် ထိုအလင်းကို မငြိမ်းစေနိုင်။

⁶ ယောဟန်* အမည်ရှိသောလူတစ်ဦးရှိ၏။ ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို စေလွှတ်တော်မူ၏။ ⁷ ယောဟန်သည် လူတို့အား အလင်းတော်၏ အကြောင်းကို သက်သေခံခြင်းငှါလာ၏။ ထို့ကြောင့် လူအပေါင်းတို့သည် ယောဟန်အားဖြင့် အလင်းတော်၏အကြောင်းကို ကြားသိ၍၊ ယုံကြည်ခြင်းသို့ ရောက်မည့်အကြောင်းဖြစ်၏။ ⁸ ယောဟန်သည် အလင်းတော်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း ယောဟန်သည် ထိုအလင်းတော်၏အကြောင်းကို လူတို့အား သက်သေခံခြင်းငှါသာလာ၏။ ⁹ စစ်မှန်သောအလင်းသည် ဤလောကသို့ ကြွလာလျက်လူအပေါင်းတို့အား အလင်းကို ပေးသောသူဖြစ်၏။

နှုတ်ကပတ်တော် ဂရိဘာသာမှ “လောကောစ်” အဓိပ္ပါယ်မှာ ဆက်သွယ်ရာတွင် အသုံးပြုသောတစ်ခုတည်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် “သတင်း” ဟူ၍ဘာသာပြန်နိုင်သည်။ ဤအဓိပ္ပါယ်မှာ ခရစ်တော်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် လူတို့ကိုသူ့အကြောင်းပြောခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ယောဟန် ဗတ္တိဇ်ဆရာယောဟန်၊ ခရစ်လာမည့်အကြောင်း လူတွေကိုပြောပြခဲ့သောသူ။ ရှင်၊ 3, လု၊ 3

¹⁰ နှုတ်ကပတ်တော်သည် ဤလောက၌ ရှိတော်မူပြီ။ ဤလောကကိုလည်း သူ့အားဖြင့် ဖန်ဆင်းတော်မူပြီ။ သို့သော်လည်း၊ ဤလောကသည် သူ့ကိုမသိ။ ¹¹ သူသည် မိမိပိုင်သောဤလောကသို့ ကြွလာတော်မူ၏။ သို့ရာတွင် မိမိလူတို့သည် သူ့ကို လက်မခံဘဲနေကြ၏။ ¹² အချို့သောလူတို့သည် သူ့အား လက်ခံ၍ သူ့ကို ယုံကြည်ကြ၏။ သူသည် သူ့ကို ယုံကြည်သောသူတို့အား တစ်စုံတစ်ရာကို ပေးတော်မူ၏။ သူသည် သူ့ကို ယုံကြည်သောသူတို့အား ဘုရားသခင်၏သားသမီးများဖြစ် ခြင်းအခွင့်ကို ပေးတော်မူ၏။ ¹³ ထိုသားသမီးတို့သည် ကလေးသူငယ်များမွေးဖွားသကဲ့သို့ မွေးဖွားကြသည်မဟုတ်။ သူတို့သည် မိခင်နှင့် ဖခင်တို့၏အလိုဆန္ဒ သို့မဟုတ် အစီအမံအားဖြင့် မွေးဖွားလာခဲ့ကြခြင်းမဟုတ်။ သို့ရာတွင် ထိုသားသမီးတို့သည် ဘုရားသခင်အားဖြင့် မွေးဖွားတော်မူသောသားသမီးများဖြစ်၏။

¹⁴ နှုတ်ကပတ်တော်သည် လူ့ဇာတိအဖြစ်ကို ခံယူ၍ အကျွန်ုပ်တို့အထံ၌ အသက်ရှင်တော်မူ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည် သူ၏ဘုန်းတော်ကို မြင်ခဲ့ကြ၏။ ထိုဘုန်းတော်သည် ခမည်းတော်ဘုရား၏တစ်ပါးတည်းသော သားတော်ပိုင်ဆိုင်၏။ နှုတ်ကပတ်တော်သည် ကျေးဇူးတော်၊ သစ္စာတော်နှင့် ပြည့်စုံ၏။ ¹⁵ ယောဟန်သည် လူတို့အား ထိုသူ၏အကြောင်းကို သက်သေခံ၏။ သူသည် ကျယ်လောင်သောအသံဖြင့် လူတို့အား “ငါပြောသောသူသည် ဤသူပင်ဖြစ်၏။ ငါ့နောက် ကြွလာသောသူသည် ငါ့ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်တော်မူ၏။ သူသည် ငါမရှိမှီ ရှိနှင့်တော်မူ၏။”

¹⁶နှုတ်ကပတ်တော်သည် ကျေးဇူးတော်၊ သစ္စာတော်နှင့် ပြည့်စုံတော်မူ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည် ထိုသူအားဖြင့် ကောင်းချီးမင်္ဂလာ ပို၍ များစွာ ခံစားကြရ၏။ ¹⁷ပညတ်တော်ကို မောဂရုလက်တွင် ပေးတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ ကျေးဇူးတော်နှင့် သစ္စာတရားသည် ယေရှုခရစ်အားဖြင့်ဖြစ်၏။ ¹⁸ဘုရားသခင်ကို အဘယ်သူမျှမမြင်စဖူး။ သို့ရာတွင်ခမည်းတော်၏ရင်ခွင်တော်၌ရှိသော ဘုရားသခင်၏တစ်ပါးတည်းသော သားတော်သည် အဘယ်သို့သော် ဘုရားဖြစ်တော်မူသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့အား ထင်ရှားစွာ ပြတော်မူ၏။

ယောဟန်သည် ယေရှုအကြောင်းကို လူတို့အားပြောပြခြင်း

(မာ 3:1-12; မာ 1:2-8; လု 3:15-17)

¹⁹ယေရှုလင်မြို့၌ ရှိသောယုဒလူတို့သည် အချို့သော ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့နှင့် လေဝိတို့ကို “သင်သည် အဘယ်သူနည်း” ဟုမေးမြန်းစေခြင်းငှါ ယောဟန်ထံသို့ စေလွှတ်ခဲ့ကြ၏။

²⁰ယောဟန်သည် ပွင့်လင်းစွာ ပြောဆို၏။ ယောဟန်သည် ထိုသူတို့မေးမြန်းခြင်းကို ဖြေဆိုခြင်းငှါ မငြင်းပယ်ခဲ့။ ယောဟန်ကလည်း၊ “ငါသည် ခရစ်တော်*မဟုတ်” ဟုရှင်းလင်းပြတ်သားစွာ ပြောခဲ့၏။ ထိုအရာမှာ ယောဟန်သည် လူတို့အား သက်သေခံသောအရာပင်ဖြစ်၏။

²¹ယုဒလူတို့ကလည်း၊ “သို့ဖြစ်လျှင်၊ သင်သည် အဘယ်သူနည်း။ သင်သည် ထိုပရောဖက် ဖြစ်သလော” ဟုယောဟန်အား မေးကြ၏။ ယောဟန်ကလည်း၊ “ငါသည် လေဝိမဟုတ်” ဟုဖြေလေ၏။ ယုဒလူမျိုးတို့က၊ “သင်သည် ဤမည်သောပရောဖက် ဖြစ်ပါသလော” ဟုပြန်မေးကြ၏။ “ငါသည် ဤမည်သောပရောဖက်မဟုတ်” ဟုယောဟန် ဆိုပြန်၏။ ²²တဖန် ယုဒလူတို့ကလည်း၊ “သင်သည် မည်သူနည်း။

ခရစ်တော် ဘိသိတ်ခြင်းခံတော်မူသောသူ “မေရှိယ” သို့မဟုတ် ဘုရားသခင်ရွေးကောက်တော်မူသောသူ။

သင်မည်သူဖြစ်သည်ကို ငါတို့အား ပြောပါ။ ငါတို့ကို စေလွှတ်သောလူတို့အား ပြောကြားရန် ငါတို့အား သင့်ကို သင်မည်သူဖြစ်သည်ဟု ဆိုပါသနည်း” ဟုမေးမြန်းကြ၏။

²³ယောဟန်ကလည်း၊ ပရောဖက်ဟောရှာယ ဟောပြောသော စကားတို့ကို ပြောပြ၏။

“ငါသည် ‘ထာဝရဘုရားအတွက် ပြောင့်တန်းသောလမ်းများကို အဆင်သင့် ဖြစ်စေကြပါဟုတော၌ ကြွေးကြော်သောသူ၏အသံဖြစ်သည် ဟုဆို၏။”

ဟောရှာယ၊ 40:3

²⁴ထိုယုဒလူတို့သည် ဖာရိရှဲတို့စေလွှတ်သောသူများ ဖြစ်ကြ၏။ ²⁵သူတို့က ယောဟန်အား၊ “ငါသည် ခရစ်တော်မဟုတ်ဟု သင်ဆို၏။ ငါသည် လေဝိယ သို့မဟုတ် ထိုပရောဖက်လည်းမဟုတ်ဟု သင်ဆို၏။ သို့ဖြစ်လျှင်၊ သင်သည် အဘယ်ကြောင့် လူတို့အား ဗတ္တိဇံကို ပေးသနည်း” ဟုမေးမြန်းကြ၏။

²⁶ယောဟန်ကလည်း၊ “ငါသည် လူတို့အား ရေ၌ ဗတ္တိဇံကို ပေး၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့မသိသောသူတစ်ယောက်ရှိ၏။ ²⁷ထိုသူသည် ငါ့နောက် ကြွလာသောသူဖြစ်၏။ ငါသည် ထိုသူ၏ခြေနှင်းကြိုးကိုမျှ ဖြည့်ပေးရန် မထိုက်တန်ပါ” ဟုပြန်ပြော၏။

²⁸ထိုအရာအားလုံးတို့ကို ယောဟန်သည် လူတို့အားဗတ္တိဇံ*ကိုပေးသောအရပ် ယော်ဒန်မြစ်၏တဖက်ကမ်း၊ ဗေသနိရွာ၌ ဖြစ်ပျက်ခဲ့၏။

²⁹နောက်တစ်နေ့၌ ယေရှုသည် သူထံသို့ ကြွလာတော်မူသည်ကို ယောဟန်သည် မြင်လျှင်၊ “လောကီသားတို့၏အပြစ်ကို အဝေးသို့ ယူဆောင်သွားသော ဘုရားသခင်၏သို့သငယ်ကို ကြည့်လော့။ ³⁰ထိုသူကို ငါဆိုလို၏။ ‘ငါ့နောက် ကြွလာသောသူသည် ငါထက်သာ

ဗတ္တိဇံ သို့မဟုတ် ဗတ္တိဇံပေးသည် ဂရိစကားလုံး၏အဓိပ္ပါယ်မှာ ရေနှစ်သည်။ ရေထဲနှစ်သည်(သို့မဟုတ်) လူသို့မဟုတ် ပစ္စည်းကို ခဏကြာမျှရေထဲမှာ နှစ်မြုပ်သည်။

၍ ကြီးမြတ်တော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် ငါမရှိမှီ ရှိနှင့်ပြီးဖြစ်၏။’³¹ အစကထိုသူကို ငါမသိ၊ ကာသရေလလူမျိုးတို့သည် သူ့ကို သိမြင်နိုင်မည်အကြောင်း ငါသည် လူတို့အား ရေ၌ ဗတ္တိဗေပေးရန် ကြွလာသည်ဟု ယောဟန် ဆိုလေ၏။”³²⁻³³ ထိုနောက် ယောဟန်က၊ “ထိုသူသည် မည်သူဖြစ်သည်ကို ငါလည်းမသိ။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် လူတို့ကို ရေ၌ ဗတ္တိဗေပေးစေခြင်းငှါ ငါ့အား စေလွှတ်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်က ‘သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်*သည် လူတစ်ယောက်အပေါ်၌ ဆင်းလျက်နားနေသည်ကို သင်မြင်ရလိမ့်မည်။ ထိုသူကား သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၌ ဗတ္တိဗေပေးမည့်သူပင်ဖြစ်သည်’ ဟုမိန့်တော်မူသည်နှင့်အညီ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ကောင်းကင်မှ ဆင်းသက်လာသည်ကို ငါမြင်၏။ ထိုသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ချိုးငှက်ကဲ့သို့ သူ့အပေါ်၌ နားတော်မူ၏။³⁴ ထိုကြောင့် ငါသည် သူ့အား ဘုရားသခင်၏သားတော်ဖြစ်တော်မူကြောင်း သက်သေခံတော်မူ၏။” ဟုယောဟန်ဆိုလေ၏။

ယေရှုနောက်တော်သို့ ပထမဦးဆုံး လိုက်သောသူများ

³⁵နောက်တစ်နေ့၌လည်း ယောဟန်သည် ထိုအရပ်၌ တပည့်နှစ်ယောက်တို့နှင့်အတူ ရပ်နေ၍၊³⁶ ယေရှုကြွလာတော်မူသည်ကို မြင်သောအခါ “ဘုရားသခင်၏သိုးသငယ်*ကို ကြည့်လော့” ဟုဆို၏။

³⁷ထိုနောက် လိုက်နှစ်ဦးတို့သည် ယောဟန်

ဝိညာဉ်တော် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၊ ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်ဟူ၍၎င်း၊ ခရစ်၏ဝိညာဉ်တော် ဟူ၍၎င်း၊ ဥပဋ္ဌာယ်ဆရာဟူ၍၎င်း ခေါ်လျက်ရှိသည်။ သူ့အသည် ဘုရားသခင်နှင့် ခရစ်တော်ကို၎င်း ပူးပေါင်းပြီး ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူသားတို့ထံ၌ ဘုရားသခင်၏ အမှုတော်ကို လုပ်ဆောင်သည်။

ဘုရားသခင်၏သိုးသငယ် ဤမိပ္ပါယ်မှာ ယေရှုသည် ဘုရားသခင်ထံ ပူဇော်ရန် ပေးကမ်းခဲ့သောသိုးသငယ်ကဲ့သို့ဖြစ်သည်။

ပြောဆိုသည်ကို ကြား၍၊ ယေရှုနောက်တော်သို့ လိုက်ကြ၏။³⁸ ယေရှုသည် လှည့်၍ သူ့နောက်တော်သို့ လိုက်လာသောသူနှစ်ဦးတို့ကို မြင်တော်မူလျှင်၊ “သင်တို့အဘယ်အလိုရှိသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။ ထိုသူနှစ်ဦးတို့ကလည်း၊ “ရဗ္ဗိ၊ ကိုယ်တော်သည် အဘယ်မှာနေတော်မူသနည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။ (“ရဗ္ဗိ” အဓိပ္ပါယ်မှာ “ဆရာ” ဖြစ်၏)

³⁹ယေရှုက၊ “ငါနှင့်အတူ လိုက်ခဲ့ကြလျှင်၊ သင်တို့မြင်ရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုကြောင့် ထိုသူနှစ်ဦးတို့သည် ယေရှုနှင့်အတူ လိုက်သွားခဲ့ကြ၏။ ယေရှုသည် အဘယ်မှာနေတော်မူသည်ကို သူတို့မြင်ကြ၏။ ထိုနေ့၌ သူတို့သည် ယေရှုနှင့်အတူ ထိုနေရာတွင်နေကြ၍ ထိုအချိန်သည် လေးနာရီအချိန်လောက်ဖြစ်၏။

⁴⁰ထိုသူနှစ်ဦးတို့သည် ယေရှုအကြောင်းကို ယောဟန်ထံမှ ကြားခဲ့ကြပြီးနောက် ယေရှုနောက်တော်သို့ လိုက်သွားခဲ့ကြခြင်းဖြစ်၏။ ထိုသူနှစ်ဦးတို့တွင် တစ်ဦး၏အမည်မှာ အန္ဒြေဖြစ်၏။ အန္ဒြေသည် ရှိမုန်ပေတရူ၏ညီဖြစ်၏။

⁴¹အန္ဒြေ၏ပထမဆုံး လုပ်ဆောင်ချက်မှာ မိမိအစ်ကို ရှိမုန်ဆီကိုသွား၍၊ “ငါတို့သည် မေရှိယကို တွေ့ကြပြီ”ဟုပြောဆို၏။ (“မေရှိယ” အဓိပ္ပါယ်မှာ “ခရစ်တော်” ဖြစ်၏။)

⁴²ထိုနောက် အန္ဒြေသည် ရှိမုန်ကို ယေရှုထံ တော်သို့ ခေါ်လာ၏။ ယေရှုသည် ရှိမုန်ကို ကြည့်၍၊ “သင်သည် ယောနု၏သားရှိမုန်ဖြစ်၏။ သင်သည် ကေဗဟုခေါ်ခြင်းကိုလည်း ခံရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ (“ကေဗ” အဓိပ္ပါယ်မှာ “ပေတရူ*” ဖြစ်သည်။)

⁴³နောက်တစ်နေ့တွင် ယေရှုသည် ဂါလိလဲပြည်သို့သွားရန် ဆုံးဖြတ်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် ဖိလိပ္ပကို တွေ့၍ “ငါ့နောက်သို့ လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။⁴⁴ ဖိလိပ္ပသည် အန္ဒြေနှင့် ပေတရူတို့မေးပွားရာဗက်ဇဲဒမြို့မှ လာ

ပေတရူ ဂရိဘာသာဖြင့် ပေတရူ၊ အာရမိတ်နာမည် “ကေဗ” အဓိပ္ပါယ်ကား ကျောက်။

သောသူဖြစ်၏။ ⁴⁵ဖိလိပူသည် နာသနေလကို တွေ့လျှင်၊ “မောရှေသည် ပညတ္တိကျမ်း၌ အဘယ်အရာ ရေးသားခဲ့သည်ကို သတိပြုလော့ ဟုဆို၏။ မောရှေသည် ကြွလာမည့် လူတစ်ဦး၏အကြောင်းကို ရေးသားထား၏။ ပရောဖတ်တို့သည်လည်း၊ သူ၏အကြောင်းကို ရေးသားခဲ့ကြ၏။ ငါတို့သည် သူ့ကို တွေ့မြင်ကြပြီ။ ထိုသူသည် နာဇရက်မြို့သား ဖြစ်သော ယောသပ်၏သားယေရှုဖြစ်သည်” ဟုဆို၏။

⁴⁶သို့သော်လည်း၊ နာသနေလသည် ဖိလိပူအား၊ “နာဇရက်မြို့ထဲက ကောင်းသောအရာ တစ်စုံတစ်ခုမျှ ထွက်နိုင်သလော” ဟုမေးလျှင် ဖိလိပူကလည်း “လာ၍ ကြည့်ပါ” ဟုဆို၏။

⁴⁷ယေရှုသည် “သူ့ထံသို့ နာသနေလလာ နေသည်ကို မြင်တော်မူလျှင် ထိုသူ၌ လှည့်စားခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်သောက္ကသရေလူစစ် ဟု ရည်ညွှန်း၍” မိန့်တော်မူ၏။

⁴⁸နာသနေလက “ကိုယ်တော်သည်အဘယ် သို့သောအားဖြင့် အကျွန်ုပ်ကိုသိတော်မူပါသနည်း” ဟုမေးလျှောက်သော်ယေရှုက၊ “ဖိလိပူသည် သင့်ကိုမခေါ်မီ သင်သည် သင်ဘာသဖန်း ပင်အောက်၌ ထိုင်နေစဉ်ပင် သင့်ကို ငါမြင်သည်” ဟုပြန်၍ မိန့်တော်မူ၏။

⁴⁹“အရှင်ဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏သားတော်ဖြစ်တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် က္ကသရေလူတို့၏ဘုရင်လည်း ဖြစ်တော်မူသည်” ဟုနာသနေလ လျှောက်လေ၏။ ⁵⁰ယေရှုက၊နာသနေလအား “သင်ဘာသဖန်းပင် အောက်၌ သင်ရှိနေစဉ် သင့်ကို ငါမြင်၏ဟုဆိုသောကြောင့် သင်သည် ငါ့ကို ယုံကြည်၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်သည် ထိုထက်ကြီးမားသော အမှုများကို မြင်ရပါလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁵¹ယေရှုကလည်း၊ “ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ၊ ကောင်းကင်ဖွင့်လှစ်သည်ကို သင်တို့အားလုံး မြင်ကြလိမ့်မည်။ ‘ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန်တို့သည် လူသားအပေါ် ဆင်းလျက်၊’ တက်လျက်ရှိနေသည်ကို သင်တို့မြင်ကြရပါလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကာနမြို့၌မင်္ဂလာဆောင်ပွဲ

2နှစ်ရက်လွန်သောအခါ၊ ဂါလိလဲပြည် ကာနမြို့တွင် မင်္ဂလာဆောင်ပွဲရှိ၏။ ထိုနေရာ၌ ယေရှု၏မယ်တော်လည်းရှိ၏။ ²ယေရှုသည် တပည့်တော်တို့နှင့်အတူ ထိုမင်္ဂလာဆောင်ပွဲ၌ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားခြင်းခံကြ၏။ ³စပျစ်ရည်ကုန်သောအခါ၊ ယေရှု၏မယ်တော်သည် လာ၍ “သူတို့၌ စပျစ်ရည်ကုန်ပြီ” ဟုသုံးသပ်ပြော၏။

⁴ယေရှုကလည်း၊ “အချင်းမိန်းမ၊ မည်သို့လုပ်ဆောင်မည်ကို ငါ့အား မပြောနှင့်။ ငါ့အချိန် မရောက်သေး” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵ယေရှု၏မယ်တော်ကလည်း “သူပြောသမျှတို့ကို လုပ်ဆောင်ကြပါ” ဟုအစေခံတို့အား ပြော၏။

⁶ထိုအရပ်၌ ကျောက်နှင့် ပြုလုပ်ထားသော ရေအိုးကြီး ခြောက်လုံးရှိ၏။ ယုဒလူတို့သည် စင်ကြယ်ခြင်းပွဲများတွင် ထိုကျောက်အိုးကြီးများကို အသုံးပြုလေ့ရှိ၏။ အိုးတစ်လုံးစီသည် ဂါလိလဲနယ်မှ သုံးဆယ်ခန့်ဝင်၏။ ⁷ယေရှုသည် အစေခံတို့အား “ထိုကျောက်အိုးတို့ကို ရေဖြည့်ကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် အစေခံတို့သည် အိုးအားလုံးတို့ကို ရေပြည့်လှသည်အထိ ထည့်ကြ၏။

⁸ထို့နောက် ယေရှုသည် အစေခံတို့အား “ယခု၊ ထိုအိုးထဲမှရေအချို့ကို ခပ်၍ထိုရေကို ပွဲအုပ်ထံသို့ ယူသွားကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ အစေခံတို့သည် ပွဲအုပ်ထံသို့ ထိုရေကို ယူလာကြ၏။ ⁹ထို့နောက် ပွဲအုပ်သည် စပျစ်ရည်ဖြစ်စေသောရေကို မြည်းစမ်း၏။ ပွဲအုပ်သည် ထိုစပျစ်ရည်ကို မည်သည့်နေရာမှ ယူလာသည်ကို ထိုသူသည် မသိ။ သို့သော်လည်း၊ ထိုရေကို ယူလာသောအစေခံတို့သည် သိကြ၏။ ¹⁰ပွဲအုပ်သည် မင်္ဂလာဆောင်သတို့သားအား ခေါ်ပြီး “လူတို့သည် ရှေးဦးစွာ ကောင်းသောစပျစ်ရည်ကို ထည့်ကြ၍နောက်ပိုင်း၌သာ ဧည့်သည်တော်များဝစွာ သောက်ကြပြီးမှ ညံ့သောစပျစ်ရည်ကို ထည့်လေ့ရှိ၏။

သို့သော်လည်း သင်သည် ကောင်းသောစပျစ်ရည်ကို ယခုတိုင်အောင် သိုထားသည်” ဟု ဆို၏။

¹¹ယေရှုသည် ပထမဦးဆုံးသော နိမိတ်လက္ခဏာကို ဂါလိလဲပြည် ကာနမိဗြဲ၌ ပြုတော်မူ၏။ ဤသို့ဖြင့် ယေရှုသည် သူ၏ကြီးမြတ်တော်မူခြင်း အကြောင်းကို ဖွင့်ပြု၍ တပည့်တော်တို့သည်လည်း သူ့အား ယုံကြည်ကြ၏။ ¹²ထိုနောက် ယေရှုသည် မယ်တော်မှစ၍ ညီတော်တို့၊ တပည့်တော်တို့နှင့်တကွ ကပေရနောင်မြို့သို့ ကြွတော်မူ၏။ သူတို့အားလုံးသည် ကပေရနောင်မြို့၌ ရက်အနည်းငယ်တည်းခိုကြ၏။

ဗိမာန်တော်၌ ယေရှု

(မာ 21:12-13; မာ 11:15-17; လု 19:45-46)

¹³ထိုအချိန်သည် ယုဒပသခါပွဲ ခံချိန်ရောက်လုနီးသည် ဖြစ်၍ ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့သို့ ကြွတော်မူ၏။ ¹⁴ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်သို့ သွား၍ လူတို့သည် သိုး၊ နွား၊ ချိုးငှက်ရောင်းနေကြသည်ကို၎င်း၊ အခြားသောသူတို့သည် စားပွဲ၌ ထိုင်လျက်ကုန်သွယ်ခြင်းပြုကြသည်ကို၎င်း တွေ့တော်မူ၏။ ¹⁵ထိုအခါ ယေရှုသည် ရိုက်စရာကြိုးငယ်လေးကို ပြုပြင်ပြီးမှ ထိုရောင်းချသူတို့ကို၎င်း သူတို့၏သိုး၊ နွားများကို၎င်း ဗိမာန်တော်မှ နှင်ထုတ်၍ ပွဲစားတို့၏ငွေတင်ခုံများနှင့် ငွေများကို တွန်းပစ်မှောက်ထားတော်မူ၏။ ¹⁶ထိုနောက် ယေရှုသည် ချိုးငှက်ရောင်းသောသူတို့အား “ဤဥစ္စာကို ယူသွားကြ။ ငါ့အဘ၏အိမ်တော်ကို ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသောနေရာမဖြစ်စေကြနှင့်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁷ထိုသို့ ဖြစ်ပျက်သောအခါ ယေရှု၏တပည့်တို့သည်

“ကိုယ်တော်၏အိမ်တော်၌စိုးရိမ်ပူပန်ခြင်း
စိတ်သည် အကျွန်ုပ်ကို မီးကဲ့သို့စားပါ၏”

ဆာလံ/ 69:9

ဟူ၍ ကျမ်းစာ၌ ရေးသားသည့်ချက်ကို မှတ်မိကြ၏။

¹⁸ယုဒလူတို့က ယေရှုအား “သင်သည် ထိုသို့ ပြုရမည့်အခွင့်အာဏာရှိကြောင်းကို သက်သေပြရန် ငါတို့အား နိမိတ်လက္ခဏာကို ပြပါ” ဟု ပြောဆိုကြ၏။

¹⁹ယေရှုကလည်း၊ “ဤဗိမာန်တော်ကို ဖြိုဖျက်ကြလော့။ သုံးရက်အတွင်းငါတည်ဆောက်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁰ယုဒလူတို့က “လူတို့သည်ဤဗိမာန်တော်ကို အနှစ်လေးဆယ်ခြောက်နှစ်ပတ်လုံး တည်ဆောက်ကြ၏။ သင်သည် သုံးရက်အတွင်း ပြန်လည် တည်ဆောက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု အမှန်ယုံကြည်ပါသလော့” ဟုမေးကြ၏။

²¹သို့ရာတွင် ယေရှုမိန့်တော်မူသောဗိမာန်တော်မှာ သူ၏ကိုယ်ခန္ဓာပင် ဖြစ်၏။ ²²ယေရှုသည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူပြီးနောက် တပည့်တော်တို့သည် ယေရှုပြောသောစကားတော်ကို မှတ်မိကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ကျမ်းစာနှင့် ယေရှုမိန့်တော်မူသောစကားတို့ကိုလည်း ယုံကြည်ကြ၏။

²³ပသခါပွဲ အတွင်းတွင် ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့၌ ရှိ၍ပြုတော်မူသောနိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို လူများစွာတို့သည် မြင်ကြသောကြောင့် သူ့ကို ယုံကြည်ကြ၏။ ²⁴သို့ရာတွင် ယေရှုသည် ထိုသူတို့ကို ယုံတော်မမူ။ အကြောင်းမှာ ယေရှုသည် လူတို့၏ကြံစည်သမျှတို့ကို ကောင်းမွန်စွာ သိမြင်တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ²⁵ယေရှုသည် လူတို့အကြောင်းကို သူ့အား ပြောပြရန် မည်သူ့ကိုမျှ အလိုတော်မရှိ။ လူ၏စိတ်နှလုံးထဲ၌ရှိသမျှသောအကြံအစည်တို့ကို ယေရှုသိမြင်တော်မူ၏။

ယေရှုနှင့်နိကောဒင်

3နိကောဒင် အမည်ရှိသော ဖာရိရှုံတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည် ယုဒလူတို့တွင် အရေးပါသောခေါင်းဆောင်တစ်ဦးလည်း ဖြစ်၏။ ²ညာဉ်အခါ နိကောဒင်သည် ယေရှုထံတော်သို့ လာ၍ “ရဗ္ဗိ၊ ကိုယ်တော်သည် ဘုရားသခင်ထံမှ လာသောဆရာတစ်ပါး ဖြစ်ကြောင်းကို

အကျွန်ုပ်တို့သိကြပါ၏။ ကိုယ်တော်ပြုတော်မူ
သောနိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို ဘုရားသခင်သည်
သူနှင့်အတူမရှိလျှင် မည်သူမျှမပြုနိုင်ပါ” ဟု
လျှောက်၏။

³ယေရှုက၊ “ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ ဒုတိယ
မွေးခြင်းကို မခံသောသူသည် ဘုရားသခင်၏
နိုင်ငံတော်သို့မဝင်ရ” ဟုပြန်၍မိန့်တော်မူ၏။

⁴နိကောဒင်ကလည်း၊ “အသက်ကြီးသော
သူသည် မွေးခြင်းကို အဘယ်သို့ ခံနိုင်ပါမည်
နည်း။ လူတစ်ဦးသည် အမိဝမ်းထဲသို့ ပြန်၍
မဝင်နိုင်။ ထို့ကြောင့် လူသည် ဒုတိယအကြိမ်
ပြန်၍ မွေးခြင်းကိုမခံနိုင်” ဟုလျှောက်၏။

⁵ယေရှုက “ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ၊ လူသည်
ရေနှင့်ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် မွေးရမည်။ လူ
သည် ရေနှင့်ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် မမွေးလျှင်
သူသည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သို့ မဝင်
နိုင်။ ⁶လူတစ်ယောက်၏ကိုယ်ခန္ဓာသည် မိဘ
နှစ်ပါးတို့မှ မွေးဖွားလာခြင်းဖြစ်၏။ သို့သော်
လည်း လူတစ်ယောက်၏ဝိညာဉ်အသက်သည်
ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် မွေး၏။ ⁷သင်သည် ဒု
တိယမွေးခြင်းကိုခံရမည်’ ဟုပြောသည်ကို အံ့
သြခြင်းမရှိနှင့်။ ⁸လေသည် အလိုရှိရာသို့ တိုက်
သည်ကို သင်ကြားရသော်လည်း လေသည်
မည်သည့်အရပ်မှ လာ၍ မည်သည့်အရပ်သို့
သွားသည်ကို သင်မသိနိုင်။ ထိုနည်းတူ ဝိညာဉ်
တော်၌ မွေးသောသူဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်
မူ၏။

⁹နိကောဒင်ကလည်း “ဤအမှုအရာသည်
အကုန်အစင် အဘယ်သို့ဖြစ်နိုင်ပါမည်နည်း” ဟု
လျှောက်ပြန်သော်။

¹⁰ယေရှုက၊ “သင်သည် ဣသရေလလူတို့
တွင် အရေးပါသောဓမ္မဆရာတစ်ပါး ဖြစ်ပါ၏။
သို့သော်လည်း သင်သည် ဤအမှုအရာကို ယ
ခုတိုင်အောင် နားလည်ခြင်းမရှိသလော။ ¹¹ငါ
အမှန်အကန်ဆိုသည်ကား၊ ငါတို့သည် ကိုယ်သိ
သောအရာနှင့် မြင်သောအရာတို့ကို ပြော၏။
သို့ရာတွင် ငါတို့၏သက်သေခံချက်ကို သင်တို့
သည် မခံမယူကြ။ ¹²ငါသည် မြေကြီးအရာကို

သင်တို့အား ပြော၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့
သည် ငါ့ကိုမယုံကြ။ သို့ဖြစ်၍ ငါသည် ကောင်း
ကင်အရာကို ပြောလျှင် သင်တို့သည် ငါ့ကို
အဘယ်သို့ယုံကြလိမ့်မည်နည်း။ ¹³ကောင်းကင်
ဘုံမှ ဆင်းသက်လာသောလူသားမှတစ်ပါး အ
ဘယ်သူမျှ ကောင်းကင်ဘုံသို့ မတက်ပြီ။

¹⁴“မောရှေသည် တော၌ မြွေကို မြှောက်
ထားသကဲ့သို့ လူသားသည် မြှောက်ထားခြင်း
ကိုခံရမည်။ ¹⁵အကြောင်းမူကား လူသားကို
ယုံကြည်သောသူအပေါင်းတို့သည် ထာဝရအ
သက်ကို ရမည်အကြောင်းဖြစ်၏။”

¹⁶ဘုရားသခင်သည် လောကီသားတို့ကို
အလွန်ချစ်တော်မူ၍ သူ၌ တစ်ပါးတည်းသော
သားတော်ကို ပေးတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်
သည် သားတော်ကို ပေးတော်မူသည် ဖြစ်
သောကြောင့် သားတော်ကို ယုံကြည်သောသူ
အပေါင်းတို့သည် ယျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်၊
ထာဝရအသက်ကိုရစေခြင်းငှါ ဖြစ်၏။ ¹⁷ဘုရား
သခင်သည် မိမိသားတော်ကို ဤလောကသို့
စေလွှတ်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် လော
ကီသားတို့ကို စီရင်ခြင်းငှါ သားတော်ကို စေ
လွှတ်တော်မူသည် မဟုတ်။ လောကီသားတို့
သည် သားတော်အားဖြင့် ကယ်တင်တော်မူ
ခြင်းသို့ ရောက်စေခြင်းငှါသာ စေလွှတ်တော်
မူ၏။ ¹⁸ဘုရားသခင်၏သားတော်ကို ယုံကြည်
သောသူသည် အပြစ်စီရင်ခြင်းကို မခံရ။ သို့
သော်လည်း မယုံကြည်သောသူသည် ယခုပင်
လျှင် အပြစ်စီရင်ခြင်းကိုခံရ၏။ အကြောင်းမူ
ကား သူသည် ဘုရားသခင်၏တစ်ပါးတည်း
သောသားတော်ကို မယုံကြည်သောကြောင့်
ဖြစ်၏။ ¹⁹လူတို့သည် ဤတရားအားဖြင့် အပြစ်
စီရင်ခြင်းကို ခံရကြမည်။ အလင်းသည် ဤ
လောကသို့ ကြွလာ၏။ သို့သော်လည်း လူတို့
သည် အလင်းထက် မှောင်မိုက်ကို သာ၍နှစ်
သက်ကြ၏။ သူတို့၏အသက်တာသည်မကောင်း
သောအရာများနှင့် ပြည့်နေသောကြောင့်ဖြစ်
၏။ ²⁰ဆိုးယုတ်သောအကျင့်ကို ကျင့်သောသူ
သည် အလင်းကိုမုန်း၏။ အလင်းသည် သူကျင့်

ဒဲ့သမျှသော ဆိုးယုတ်သည် အကျင့်များကို ထုတ်ဖော်လိမ့်မည် ဖြစ်သောကြောင့် ထိုသူသည် အလင်းသို့ ချဉ်းကပ်ခြင်း မရှိ။²¹ သို့သော်လည်း သမ္မာတရားနောက်ကို လိုက်သောသူသည် အလင်းသို့ ချဉ်းကပ်၏။ သို့မှသာထိုသူ၏ ကျင့်သောအရာသည် ဘုရားသခင်အား ဖြင့်ဖြစ်သည်ကို အလင်းကထင်ရှားစေပါလိမ့်မည်။*

ယေရှုနှင့် ဗတ္တိဇံဆရာယောဟန်

²² ထိုနောက်မှ ယေရှုသည် တပည့်တော်တို့နှင့်အတူ ယုဒပြည်ကျေးလက်ဒေသသို့ ကြွတော်မူ၏။ ထိုနေရာ၌ ယေရှုသည် တပည့်တော်တို့နှင့်နေတော်မူ၍ လူတို့အား ဗတ္တိဇံကို ပေးလေ၏။²³ ယောဟန်သည်လည်း အဲနန်အရပ်၌ လူတို့အား ဗတ္တိဇံကိုပေး၏။ အဲနန်အရပ်သည် ရှာလိမ်မြို့အနီး၌ရှိ၏။ ထိုအရပ်၌ ရေများသောကြောင့် ယောဟန်သည် ဗတ္တိဇံကိုပေး၏။ လူတို့သည် ဗတ္တိဇံကိုခံယူရန် ထိုနေရာသို့သွားကြ၏။²⁴ ဤအမှုတို့သည် ယောဟန်အား ထောင်ထဲ၌ ချုပ်နှောင်ခြင်းမတိုင်မီဖြစ်၏။

²⁵ ယောဟန်၏တပည့်တော်အချို့တို့သည် အခြားသောယုဒလူတို့နှင့် ဆွေးနွေးငြင်းခုံခြင်း ရှိကြ၏။ သူတို့သည် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ စင်ကြယ်ခြင်းအကြောင်းကို ဆွေးနွေးငြင်းခုံကြခြင်း ဖြစ်၏။²⁶ ထို့နောက်၊ တပည့်တော်တို့သည် ယောဟန်ထံသို့ လာကြပြီး “ဆရာ၊ ယေဒန် မြစ် တစ်ဖက်ကမ်း၌ ကိုယ်တော်နှင့်အတူ ရှိသောသူကို မှတ်မိပါသလော။ ထိုသူသည် ဆရာက လူတို့အား သူ့ကြောင်းသက်သေခံခဲ့သောသူဖြစ်၏။ ထိုသူသည် လူတို့အား ဗတ္တိဇံကို ပေးလျက်နေ၏။ ထိုသူထံသို့ လူအပေါင်းတို့သည် ရောက်လာကြ၏” ဟုလျှောက်ကြ၏။

²⁷ ယောဟန်က “လူတစ်ယောက်သည် ဘုရားသခင်ပေးသောအရာကိုသာ ခံယူနိုင်၏။

²⁸ ငါသည် ခရစ်တော်မဟုတ်။ ငါသည် ထိုသူအတွက် လမ်းခရီးကို ပြင်ဆင်ပေးရန် ဘုရားသခင် စေလွှတ်သောသူသာဖြစ်သည်ကို သင်တို့သည် ငါ၏သက်သေဖြစ်ကြ၏။’²⁹ မင်္ဂလာဆောင်သတို့သမီးကို မင်္ဂလာဆောင်လုလင်သာလျှင်ပိုင်၏။ မင်္ဂလာဆောင်လုလင်အား ကူညီပေးသောအဆွေခင်ပွန်းသည် မင်္ဂလာဆောင်လုလင်ကို စောင့်လျက် နားထောင်နေ၏။ ထိုမိတ်ဆွေသည် မင်္ဂလာဆောင်လုလင်၏ စကားသံကိုကြားသောအခါ အလွန်ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။ ထိုသို့သော ဝမ်းမြောက်ခြင်းသည် ငါ၌ရှိ၏။ ငါ၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းသည် ယခု၌ပင်ရှိ၏။³⁰ ထိုသူသည် ဆက်လက်၍ တိုးပွားခြင်းရှိရမည်။ ငါမူကား ဆက်လက်၍ ဆုတ်ယုတ်မည်။

ကောင်းကင်ဘုံမှ ကြွဆင်းလာသောသူ

³¹ “အထက်မှ လာသောသူသည် အခြားသောလူသားအပေါင်းတို့ထက် ကြီးမြတ်တော်မူ၏။ မြေကြီးမှလာသောသူသည် မြေကြီးနှင့် စပ်ဆိုင်၍ ထိုသူသည် မြေကြီးဆိုင်ရာများကိုသာ ပြောတတ်၏။ သို့သော်လည်း ကောင်းကင်မှ ကြွဆင်းလာသောသူသည် အခြားသောလူအပေါင်းတို့ထက် ကြီးမြတ်တော်မူ၏။³² သူသည် မြင်သမျှ၊ ကြားသမျှတို့ကိုလည်း သက်သေခံတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း သူသက်သေခံသောအရာတို့ကို လူတို့သည် လက်ခံခြင်းမရှိခဲ့ကြ။³³ သူသက်သေခံသော အရာတို့ကို လက်ခံသောသူ၌ ဘုရားသခင်သည် သမ္မာတရားကို ပြောသည်ဟူသော သက်သေကို ရ၏။³⁴ ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို စေလွှတ်တော်မူ၏။ သူသည် ဘုရားသခင်၏စကားတော်ကို ပြောပြ၏။ ဘုရားသခင်သည် သူ့အား ဝိညာဉ်တော်ကို အတိုင်းအဆမရှိဘဲပေးတော်မူ၏။³⁵ ခမည်းတော်သည် သားတော်ကို ချစ်တော်မူ၍ ခပ်သိမ်းသောအရာများပေါ်၌ စိုးမိုးနိုင်သောတန်ခိုးကို ပေးတော်မူ၏။³⁶ သားတော်ကို ယုံကြည်သောသူသည် ထာဝရအသက်ကိုရ၏။ သို့

အခန်းငယ် 16-21 တစ်ချို့သော စာပေလေ့လာလိုက်စားသူများက အခန်းငယ် 16-21 ကို ယေရှုစကားလုံးများ ဖြစ်သည်ဟု ထင်ပြီးတချို့က ရှင်ယောဟန်ရေးခဲ့သည်ဟု ထင်၏။

သော်လည်း၊ သားတော်ကို ငြင်းပယ်သော သူသည် ထိုအသက်ကိုမရ။ ဘုရားသခင်၏ အမျက်တော်သည် ထိုသူ၏အပေါ်၌ တည်နေ သည်” ဟုယောဟန်ဟောလေ၏။

ယေရှုသည် ရှုမာရီမိန်းမထံသို့ စကားပြောတော်မူခြင်း

4 ယေရှုသည် ဗတ္တိဗဲဆရာယောဟန် ထက် သာ၍ များသောသူတို့ကို တပည့်တော် ဖြစ်စေ၍ ဗတ္တိဗဲပေးကြောင်းကို ဖာရိရှဲတို့သည် ကြားသိကြ၏။ ² သို့သော်လည်း ယေရှုသည် လူတို့အား ကိုယ်တိုင်ဗတ္တိဗဲပေးတော်မူခြင်း မရှိ။ သူ၏တပည့်တော်တို့သည် သူ့အတွက် လူတို့ကို ဗတ္တိဗဲပေးကြခြင်း ဖြစ်၏။ ဖာရိရှဲတို့ သည် ထိုအကြောင်းကို ကြားပြီးဖြစ်ကြောင်း ယေရှုသိတော်မူ၏။ ³ ထိုကြောင့် ယေရှုသည် ယုဒပြည်မှ ထွက်ခွာ၍ ဂါလိလဲပြည်သို့ ပြန်သွား တော်မူ၏။ ⁴ ဂါလိလဲပြည်သို့ သွားသောလမ်း ခရီးတွင် ယေရှုသည် ရှုမာရီပြည်အလယ်၌ ဖြတ်သွားရ၏။

⁵ ရှုမာရီပြည်သို့ ရောက်သောအခါ ယေရှု သည် ရှုမာရီအမည်ရှိသောမြို့သို့ ရောက်တော် မူ၏။ ထိုမြို့သည် ယာကုပ်ကမိမိသားယောသပ် အား ပေးသောမြေကွက်အနီး၌ရှိ၏။ ⁶ ယာကုပ် ရေတွင်းသည် ထိုနေရာ၌ရှိ၏။ ယေရှုသည် ခရီးသွားသည်ဖြစ်၍ ပင်ပန်းသောကြောင့် ရေ တွင်းနားမှာ ထိုင်တော်မူ၏။ ထိုအချိန်သည် မွန်းတည့်အချိန်ခန့် ဖြစ်၏။ ⁷ ရှုမာရီမိန်းမတစ် ယောက်သည် ရေခပ်ရန် ထိုရေတွင်းသို့ လာ၍ ယေရှုက “ကျေးဇူးပြု၍၊ ငါသောက်ဖို့ ရေပေး ပါ” ဟုထိုမိန်းမအား တောင်းဆို၏။ ⁸ တပည့် တော်တို့သည် စားစရာကိုဝယ်ရန် မြို့ထဲသို့ သွားကြသည့်အခိုက်တွင်ဖြစ်၏။)

⁹ ရှုမာရီမိန်းမက “ကျွန်မသည် ရှုမာရီမိန်းမ တစ်ယောက်ဖြစ်၍ သင်သည် ယုဒလူဖြစ်၏။ သင်သည်ကျွန်မအား အဘယ်ကြောင့်သောက် ဖို့ရေပေးပါဟုတောင်းဆိုသနည်းဟုဆို၏။ ယုဒ လူတို့သည် ရှုမာရီလူတို့နှင့်ပေါင်းဖော်ခြင်းမရှိ။

¹⁰ ယေရှုကလည်း “ဘုရားသခင်ပေးသော လက်ဆောင်ကို သင်မသိ။ သင့်ကို သောက်ဖို့ ရေတောင်းသောသူသည် မည်သူဖြစ်သည်ကို လည်း သင်မသိ။ သင်သည် ဤအရာကို သိ လျှင် ထိုသူကိုတောင်းလိမ့်မည်။ ထိုသူသည် လည်း သင့်အား အသက်ရေကို ပေးလိမ့်မည်” ဟုပြန်၍ မိန်းမတော်မူ၏။

¹¹ မိန်းမကလည်း “သခင်၌ ရေခပ်စရာမရှိ။ ရေတွင်းလည်း နက်သည်ဖြစ်၍ အသက်ရေကို အဘယ်သို့ရပါမည်နည်း။” ¹² သခင်သည် ငါတို့ အဘယာကုပ်* ထက် ကြီးမြတ်ပါသလော။ ယာကုပ်သည် ဤရေတွင်းကို ငါတို့အား ပေး ၏။ သူကိုယ်တိုင်သည် ဤရေတွင်းကို သောက် သုံးခဲ့၏။ သူ၏သားသမီး၊ တိရစ္ဆာန်များတို့သည် ဤတွင်းရေကို သောက်သုံးကြပြီ” ဟုဆို၏။

¹³ ယေရှုက “ဤရေကို သောက်သောသူ ဟူသမျှသည် နောက်တစ်ဖန် ရေငတ်ဦးမည်။” ¹⁴ သို့သော်လည်း ငါပေးသောရေကို သောက် သောသူသည် နောက်တစ်ဖန် ဘယ်တော့မှ ရေငတ်လိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါပေးသောရေသည် ထိုသူ၌ ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းအလိုငှါ စီး ထွက်သောစမ်းရေဖြစ်လိမ့်မည်ဟု” ပြန်၍မိန်း မတော်မူ၏။

¹⁵ မိန်းမက ယေရှုအား “သခင်ထိုရေကို ကျွန်မအား ပေးပါ။ သို့မှသာ ကျွန်မသည် ရေငတ်ခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်မည်။ ကျွန်မသည် ဤနေရာသို့ ရေခပ်ရန် နောက်ထပ်လာဖို့ လို လိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုဆို၏။

¹⁶ ယေရှုသည် သူမအား “သွား၍ သင်၏ လင်ကိုခေါ်ပြီး ဤနေရာသို့ ပြန်လာလော” ဟု မိန်းမတော်မူ၏။

¹⁷ မိန်းမကလည်း “ကျွန်မ၌ လင်မရှိပါ” ဟုဆို၏။ ယေရှုသည် သူမအား “ကျွန်မ၌လင် မရှိဟု သင်ဆိုရာ၌ မှန်သောစကားကို ဆို ၏။” ¹⁸ သင်၌ လင်ငါးယောက် ရှိဖူးပြီ။ ယခု သင်နှင့်အတူ ရှိသောသူသည်လည်း သင်၏

ယာကုပ် ဣသရေလလူမျိုးမိသားစုအဖွဲ့ ဆယ်နှစ်ခု မှ ဆင်းသက်လာသော သားဆယ်နှစ်ယောက်၏ အဘ။

လင်မဟုတ်။ ဤအရာ၌ သင်သည် မှန်သော စကားကိုပြောပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁹မိန်းမက “သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် ပရောဖက်ဖြစ်သည်ကို ကျွန်မရိပ်မိပါ၏။ ²⁰အကျွန်ုပ်တို့ ဘိုးဘေးများသည် ဤတောင်ပေါ်၌ ဘုရားကိုးကွယ်လေ့ရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့ ယုဒလူတို့သည် ယေရုရှလင်မြို့၌သာဘုရားသခင်ကိုကိုးကွယ်ရမည်” ဟုဆိုတတ်ကြ၏။

²¹ယေရှုက “အချင်းမိန်းမ၊ ငါ့စကားကို ယုံလော့။ ယေရုရှလင်မြို့သို့၎င်း၊ ဤတောင်သို့၎င်း မသွားဘဲ ခမည်းတော်ကို ကိုးကွယ်ရမည့် အချိန်အခါသည် ရောက်လုနီးပြီ။ ²²သင်တို့ ရှုမာရီတို့သည် ကိုယ်မသိသောအရာကို ကိုးကွယ်ကြ၏။ ငါတို့ယုဒလူတို့သည် ကိုယ်မသိသောအရာကို ကိုးကွယ်ကြ၏။ အကြောင်းမူကား ကယ်တင်ခြင်းသည် ယုဒလူတို့ထံမှ လာ၏။ ²³ကိုးကွယ်သောသူ မှန်သမျှတို့သည် ခမည်းတော်ကို နာမ်ဝိညာဉ်နှင့်၎င်း၊ သစ္စာတရားနှင့်၎င်း ကိုးကွယ်ရမည့် အချိန်ကာလသည် ရောက်လာလိမ့်မည်။ အမှန်စင်စစ် ထိုအချိန်ကာလသည် ယခုပင် ရောက်လျက်ရှိ၏။ ထိုကဲ့သို့ ကိုးကွယ်သောသူတို့ကို ခမည်းတော်သည် အလိုရှိတော်မူ၏။ ²⁴ဘုရားသခင်သည် နာမ်ဝိညာဉ် ဖြစ်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်ကို ကိုးကွယ်သောသူတို့သည် နာမ်ဝိညာဉ်နှင့်၎င်း၊ သစ္စာတရားနှင့်၎င်း ကိုးကွယ်ရမည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁵မိန်းမက “မေရီယကြွလာတော်မူမည်ကို ကျွန်မသိပါ၏။” (မေရီယမှာ ခရစ်တော် ဟုခေါ်သောသူပင်ဖြစ်၏) “မေရီယသည် ကြွလာတော်မူသောအခါ အကျွန်ုပ်တို့အားလုံးစုံတို့ကို ရှင်းပြတော်မူလိမ့်မည်” ဟုလျှောက်ပြန်၏။

²⁶ထို့နောက် ယေရှုကလည်း “ထိုသူသည် ယခုပင် သင့်ကို စကားပြောနေ၏။ ငါသည် မေရီယဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁷ထိုအချိန်၌ ယေရှု၏တပည့်တော်တို့သည် ရောက်လာ၍ ယေရှုသည် ထိုမိန်းမနှင့် စကားပြောတော်မူသည်ကို မြင်ကြသောအခါ အံ့သြ

ခြင်းရှိကြ၏။ သို့ရာတွင် “ကိုယ်တော်သည် သူမထံမှ အဘယ်အရာကို အလိုတော်ရှိပါသနည်း” သို့မဟုတ် “ကိုယ်တော်သည် သူမနှင့် အဘယ်ကြောင့် စကားပြောဆိုနေပါသနည်း” ဟူ၍မည်သူမျှ မမေးမလျှောက်ကြ။

²⁸ထို့နောက် မိန်းမသည် သူမ၏ရေအိုးကို ထားခဲ့၍ မြို့သို့ ပြန်သွား၏။ သူမက ²⁹“ကျွန်မပြုခဲ့သမျှသော အမှုအရာတို့ကို ထုတ်ဖော်သောသူကို လာ၍ကြည့်ကြပါ။ သူသည် ခရစ်တော်ဖြစ်နိုင်လိမ့်မည်” ဟုလူအများတို့အား ပြောဆို၏။ ³⁰ထို့ကြောင့် သူတို့သည် မြို့ထဲမှ ထွက်၍ ကိုယ်တော်ကို ကြည့်ရန် အထံတော်သို့ သွားကြ၏။

³¹ထိုမိန်းမသည် မြို့ထဲသို့ သွားနေစဉ်၊ တပည့်တော်တို့သည် ယေရှုအား “ဆရာ၊ တစ်ခုခုကိုသုံးဆောင်တော်မူပါ” ဟုတောင်းပန်ကြ၏။

³²သို့သော်လည်း၊ ယေရှုက “သင်တို့မသိသောစားစရာငါ့၌ရှိ၏” ဟုပြန်၍မိန့်တော်မူ၏။

³³ထို့ကြောင့် တပည့်တော်တို့က “တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူသည် သူ့အတွက် စားစရာ ပိုပြီလော” ဟူ၍အချင်းချင်း မေးမြန်းကြ၏။

³⁴ယေရှုက “ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူ၏အလိုတော်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သူ၏အမှုကို ပြီးစီးခြင်းသည် ငါ့စားစရာဖြစ်၏။

³⁵သင်တို့သည် ကောက်စိုက်သောအခါ ‘ယခုမှစ၍ လေးလလွန်လျှင်၊ စပါးရိတ်ရာကာလ ဖြစ်လိမ့်မည်’ ဟုဆိုတတ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါဆိုသည်ကား သင်တို့၏မျက်စိကို ဖွင့်ကြလော့။ လယ်ပြင်တို့ကို မျှော်၍ ကြည့်ကြလော့။ သူတို့သည် စပါးရိတ်ခြင်းအလိုငှါ ဝင်းမှည့်နေကြပြီးဖြစ်၏။ ³⁶စပါးရိတ်သောသူသည် ယခုပင်လျှင် အခကို ရ၏။ သူသည် ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းအလိုငှါ အသီးအနှံကို စုသိမ်း၏။ ထို့ကြောင့် ယခုတွင် ပျိုးကြသောသူနှင့် စပါးရိတ်သောသူတို့သည် အတူဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။ ³⁷လူတစ်ဦးသည် ပျိုးကြ၏။ အခြားတစ်ဦးသည် စပါးရိတ်၏’ ဟုအကျွန်ုပ်တို့ ပြောဆိုရာတွင် ဤအမှု၌ မှန်ကန်ပါ၏။ ³⁸သင်တို့သည်

လယ်မလုပ်သောအရပ်၌ စပါးရိတ်စေခြင်းငှါ သင်တို့ကို ငါစေလွှတ်၏။ အခြားသောသူတို့သည် လယ်လုပ်ကြ၍ သင်တို့သည် သူတို့၏အလုပ်ထဲ၌ အကျိုးအမြတ်ကို ရကြ၏ ဟုမိန့်တော်မူ၏။”

³⁹ရှုမာရိမိန်းမက “ကျွန်မပြုခဲ့သမျှသော အမှုအရာတို့ကို သူသည် မော်ထုတ်ပြီ” ဟုသက်သေခံသော စကားကြောင့် ထိုမြို့၌ နေသော ရှုမာရိ လူအများတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ကြ၏။ ⁴⁰ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ ရောက်လာသောအခါ သူတို့နှင့်အတူ နေမည့်အကြောင်း တောင်းပန်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် သူတို့နှင့်အတူ ထိုအရပ်၌ နှစ်ရက် နေတော်မူ၏။ ⁴¹ဤသို့ဖြင့် များစွာသော လူတို့သည် ယေရှုမိန့်တော်မူသောစကားတော်ကြောင့် ယုံကြည်ကြ၏။

⁴²လူတို့ကလည်း ထိုမိန်းမအား၊ “ပထမတွင် ငါတို့သည် သင်၏စကားကြောင့် ယုံကြည်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယခုတွင် ငါတို့ယုံကြည်ကြ၏။ အကြောင်းမူကား စကားတော်ကို ငါတို့ကိုယ်တိုင်ကြားရ၍ ဤသူသည် လောကီသားတို့၏စစ်မှန်သောကယ်တင်ရှင် ဖြစ်ကြောင်းကို ငါတို့သိကြသည်” ဟုဆိုကြ၏။

ယေရှုက အရာရှိတစ်ဦး၏သားကို ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

(မာ 8:5-13; လု 7:1-10)

⁴³နှစ်ရက်လွန်ပြီးလျှင်၊ ယေရှုသည် ရှုမာရိမှ ထွက်၍ ဂါလိလဲသို့ သွားတော်မူ၏။ ⁴⁴ပရောဖက်သည် မိမိနေရင်းပြည်၌ ကြည်ညိုလေးစားခြင်းမခံရဟု ယေရှုသည် ကိုယ်တိုင် သက်သေခံတော်မူ၏။ ⁴⁵ယေရှုသည် ဂါလိလဲပြည်သို့ ရောက်တော်မူသောအခါ ဂါလိလဲလူတို့သည် သူ့ကို လက်ခံကြ၏။ အကြောင်းမူကား ထိုလူတို့သည် ယေရှုလွင်မြို့၌ ခံသောပသဒါပွဲသို့ တက်ကြသဖြင့် ထိုပွဲအတွင်းတွင် ယေရှုပြုတော်မူသမျှတို့ကို မြင်ခဲ့ကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။

⁴⁶ယေရှုသည် ရေကို စပျစ်ရည်ဖြစ်စေ သောအရပ် ဂါလိလဲပြည် ကာနမြို့သို့ တဖန်အလည်အပတ် သွားတော်မူ၏။ ရှင်ဘုရင်၏အရေးပါသောအရာရှိတစ်ဦးသည် ကပေရနောင်မြို့၌နေ၏။ ထိုသူ၏သားသည် ဖျားနာလျက်ရှိ၏။ ⁴⁷ယေရှုသည် ယုဒပြည်မှ လာ၍ ဂါလိလဲပြည်၌ရှိတော်မူသည်ကို ထိုသူကြားသောအခါ ယေရှုကို တွေ့ရန် ကာနမြို့သို့ သွား၏။ သူသည် ယေရှုအား ကာပေရနောင်မြို့သို့ သွား၍ သေခါနီးဖြစ်သောသူ၏သားကို ကျန်းမာစေရန် တောင်းပန်လေ၏။ ⁴⁸ယေရှုသည် သူ့အား၊ “သင်တို့သည် နိမိတ်လက္ခဏာနှင့် အံ့ဩဖွယ်သောအမှုတို့ကို မမြင်လျှင် ယုံကြည်ခြင်းရှိကြမည်မဟုတ်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴⁹ရှင်ဘုရင်၏အရာရှိက “သခင်၊ အကျွန်ုပ်၏သားငယ် မသေမှီ အကျွန်ုပ်၏အိမ်သို့ ကြွတော်မူပါ” ဟုယေရှုအား တောင်းပန်၏။

⁵⁰ယေရှုကလည်း၊ “သွားလော့။ သင်၏သားသည် အသက်ချမ်းသာရလိမ့်မည်။” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုလူသည် ယေရှုမိန့်တော်မူသောစကားကို ယုံကြည်၍ မိမိအိမ်သို့ ပြန်သွားလေ၏။ ⁵¹လမ်း၌ သွားစဉ်တွင် ထိုအရာရှိ၏ငယ်သားတို့သည် လာ၍ ကြိုဆိုကြ၏။ သူတို့က၊ “ကိုယ်တော်၏သားသည် ကျန်းမာပြီ” ဟုပြောကြ၏။

⁵²ထိုအရာရှိက “ငါ၏သားသည် ဘယ်အချိန်၌ ကျန်းမာခြင်းသို့ ရောက်သနည်း” ဟုမေးလျှင်၊ ငယ်သားတို့က၊ “မနေ့က တစ်နာရီထိုးသည်အချိန်၌ ဖျားနာပျောက်ပါသည်” ဟုပြန်လျှောက်၏။

⁵³“သင်၏သားသည် အသက်ချမ်းသာရာရလိမ့်မည်။” ဟုယေရှုမိန့်တော်မူသော အချိန်သည် ထိုတစ်နာရီအချိန်ဖြစ်သည်ကို အဘသိ၍ ကိုယ်တိုင်မှစ၍ မိမိအိမ်သူအိမ်သားအပေါင်းတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ကြ၏။

⁵⁴ဤနိမိတ်လက္ခဏာမှာ ယေရှုသည် ယုဒပြည်မှ ဂါလိလဲပြည်သို့ သွားသည့် နောက်ပြုတော်မူသော ဒုတိယနိမိတ်လက္ခဏာ ဖြစ်၏။

ယေရှုသည် ရေကန်၌ ရှိသောလူတစ်ဦးအား ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

5 ထိုနောက် ယေရှုသည် ယုဒပွဲခံစဉ်တွင် ယေရှုရှလင်မြို့သို့ ကြွတော်မူ၏။
²ယေရှုရှလင်မြို့၌ နားပြင်ငါးဆောင်နှင့် ပြည့်စုံသောကန်တစ်ကန်ရှိ၏။ ဟေဗြဲဘာသာစကားအားဖြင့်ဗေသေသဒဟုခေါ်၏။ ဤရေကန်သည် သိုးတံခါးနားမှာရှိ၏။
³အနာရောဂါစွဲသောသူများအပေါင်းတို့သည် ကန်နားပြင်ရှိ ရေကန်ဘေးတွင် လဲလျောင်းလျက်နေကြ၏။ ထိုလူအချို့တို့မှာမျက်စိကန်းသောသူ၊ ခြေမစွမ်းသောသူ၊ ကိုယ်ပိန်ခြောက်သောသူများ ဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် ရေလှုပ်ရှားခြင်းကို စောင့်ကြ၏။
^{4*} ⁵ထိုအရပ်၌ သုံးဆယ်ရှစ်နှစ်ပတ်လုံး ရောဂါစွဲသောသူတစ်ယောက်သည် လဲလျောင်းလျက်ရှိ၏။
⁶ယေရှုသည် လဲလျောင်းနေသောလူနာကို မြင်တော်မူသောအခါ ထိုလူနာမှာ အချိန်ကြာမြင့်စွာ ဖျားနာနေသည်ကို သိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုက သူ့အား၊ “သင်သည်ကျန်းမာခြင်းသို့ ရောက်လိုသလော” ဟု မေးတော်မူ၏။

⁷လူနာကလည်း၊ “သခင်၊ ရေလှုပ်ရှားသောအခါ ရေကန်ထဲသို့အကျွန်ုပ်ကို သွင်းထားမည်သူ မရှိပါ။ အကျွန်ုပ်သည် ရေကန်ထဲသို့ပထမဦးဆုံး ရောက်အောင်ကြိုးစားနေပါ၏။ ရေကန်ထဲသို့ ဝင်ရန် အကျွန်ုပ်အရင် ကြိုးစားသော်လည်းအကျွန်ုပ်ကြိုးစားနေစဉ်အခြားသောသူသည် အကျွန်ုပ်ရှေ့မှာ ဝင်တတ်ပါသည်” ဟုလျှောက်၏။

အခန်းငယ် 3 နှင့် 4 အခန်းငယ် 3၏အဆုံးပိုင်းတွင်တချို့သောဝဂ္ဂစာက ပေါင်းထည့်ထားသည်မှာ၊ “ပြီးတော့ သူတို့သည် ရေလှုပ်ရှားခြင်းကိုစောင့်ခဲ့သည်။” အခန်းငယ် 4 ကိုလည်း အချိန်အနည်းငယ်ကြာသောအခါ ပေါင်းထည့်ခဲ့သည်။ “တစ်ခါတစ်ရံဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန်သည်၊ ထိုရေအိုင်သို့ ဆင်းသက်ပြီး ရေကိုတုန်လှုပ်စေခဲ့သည်။ ဤကဲ့သို့ ကောင်းကင်တမန်က လုပ်ပြီးမှ ထိုရေအိုင်သို့ အရင်သွားသောသူသည် သူ့မှာရှိသမျှ အနာမှ ကျန်းမာခဲ့သည်။”

⁸ယေရှုကလည်း၊ “ထလော့၊ ကိုယ်အိပ်ရာကို ဆောင်၍လှမ်းသွားလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။
⁹ထိုခဏခြင်းတွင် ထိုသူသည် ကျန်းမာလေ၏။ ထိုသူသည် မိမိအိပ်ရာကို ဆောင်၍ လှမ်းသွားလေ၏။ ထိုသို့ ဖြစ်ပျက်သော နေ့သည် ဥပုသ်နေ့*ဖြစ်၏။
¹⁰ထို့ကြောင့် ယုဒလူတို့သည် အနာပျောက်သောသူအား၊ “ယနေ့သည် ဥပုသ်နေ့ဖြစ်၏။ သင်သည် ဥပုသ်နေ့၌ ကိုယ်အိပ်ရာကို ဆောင်သွားခြင်းသည် ပညတ်တော်ကို ဆန့်ကျင်ရာရောက်သည်” ဟု ဆိုကြ၏။

¹¹သို့ရာတွင် ထိုလူကလည်း၊ “အကျွန်ုပ်ကို ကျန်းမာစေသောသူက‘ကိုယ်အိပ်ရာကိုဆောင်၍ လှမ်းသွားလော့’ ဆိုသည်ဟု ပြန်ပြော၏။”

¹²ယုဒလူတို့ကလည်း၊ “ကိုယ်အိပ်ရာကို ထမ်း၍ လှမ်းသွားပါဟု သင့်အားဆိုသောသူသည် အဘယ်သူနည်း” ဟုထိုလူအား မေးမြန်းကြ၏။
¹³သို့သော်လည်း၊ ထိုသူမှာ အဘယ်သူဖြစ်သည်ကို ကျန်းမာခြင်းသို့ ရောက်သောသူသည် မသိ။ ထိုနေရာ၌ လူများစွာရှိ၍၊ ယေရှုသည် ထိုနေရာမှ မထင်မရှားထွက်သွားတော်မူ၏။
¹⁴ထိုနောက်မှ ယေရှုသည် ထိုသူအား ဗိမာန်တော်၌ တွေ့တော်မူ၏။ ယေရှုက “ကြည်လော့၊ သင်သည် ယခု ကျန်းမာခြင်းသို့ ရောက်၏။ သို့ဖြစ်၍ ယခုမှစ၍ နောက်တစ်ဖန် ဒုစရိုက်ကို မပြုနှင့်။ ပြုပါက သာ၍ ဆိုးသောဘေးဖြစ်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁵ထိုနောက် ထိုလူသည် ထွက်သွား၍ ယုဒလူတို့ ရှိရာသို့ ပြန်သွား၏။ သူ့အား ကျန်းမာစေသောသူမှာ ယေရှုဖြစ်ကြောင်းကို ယုဒလူတို့အား ပြောပြလေ၏။

¹⁶ယေရှုသည် ဤအရာတို့ကို ဥပုသ်နေ့၌ ပြုတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့်ယုဒလူတို့သည် ယေရှုပေါ်၌ ဆိုးသောအမှုများကို စတင်၍ ပြုကြ၏။

¹⁷သို့သော်လည်း၊ ယေရှုက သူတို့အား၊ “ငါ့

ဥပုသ်နေ့ ယုဒလူမျိုးများ၏တပတ်မှာ ခုနစ်ရက်မြောက်သောနေ့၊ ဤနေ့သည် ယုဒများအတွက် ဘာသာရေးနှင့် ဆိုင်သောအထူးနေ့ရက် ဖြစ်သည်။

ခမည်းတော်သည် အစဉ်မပြတ် အလုပ်လုပ်နေ၏။ သို့ဖြစ်၍ ငါသည်လည်း အလုပ်လုပ်၏” ဟုပြန်၍ မိန့်တော်မူ၏။

¹⁸ဤအကြောင်းကြောင့် ယုဒလူတို့သည် သူ့ကိုသတ်ခြင်းငှါသာ၍ ကြိုးစားကြ၏။ “ပထမ၌ ယေရှုသည် ဥပုသ်နေ့နှင့်ဆိုင်သောဥပဒေကို ချိုးဖောက်သည်သာမက သူသည် ဘုရားသခင်ကို မိမိအဘ ဖြစ်သည်ဟု ဆိုပြန်၍ ဤသို့ ပြောခြင်းအားဖြင့် ကိုယ်ကိုယ် ဘုရားသခင် နှင့်တန်းတူ ဖြစ်စေသည်” ဟုဆို၏။

ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်သည် ယေရှု့ရှိတော်မူ၏

¹⁹သို့သော်လည်း ယေရှုက “ငါအမှန်ဆိုသည်ကား သားတော်သည် မိမိအလိုအလျောက် အဘယ်အမှုကို မျှမပြုနိုင်။ ခမည်းတော်ပြုတော်မူသောအမှုကို သားတော်သည် မြင်၍သာပြု၏။ ခမည်းတော် ပြုတော်မူသည်အတိုင်း သားတော်လည်းပြု၏။” ²⁰ခမည်းတော်သည် သားတော်ကိုချစ်တော်မူ၏။ ခမည်းတော်သည် သူပြုသမျှသောအရာများကို သားတော်အားပြုတော်မူ၏။ သို့သော်လည်းခမည်းတော်သည် သာ၍ ကြီးမားသော အမှုအရာတို့ကို သားတော်အား ပြုတော်မူလိမ့်မည်။ သင်တို့အပေါင်းသည် အံ့သြခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။ ²¹ခမည်းတော်သည် လူတို့အား သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်စေ၍ ထိုသူတို့အား အသက်ကို ပေးတော်မူ၏။ ထိုနည်းတူ သားတော်သည်လည်း သူအလိုရှိသောသူတို့အား အသက်ကို ပေးတော်မူ၏။ ²²ထို့အပြင် ခမည်းတော်သည် မည်သူ့ကို မျှတရားမစီရင်။ သို့သော်လည်း ခမည်းတော်သည် တရားစီရင်ခြင်း အခွင့်အာဏာရှိသမျှကို သားတော်အား အပ်ပေးတော်မူ၏။ ²³လူအပေါင်းတို့သည် ခမည်းတော်ကို ရိုသေသည့်နည်းတူ သားတော်ကို ရိုသေမည်အကြောင်း ဘုရားသခင်သည် ဤအမှုကို ပြုတော်မူ၏။ သားတော်ကို မရိုသေသောသူ

သည် သားတော်ကို စေလွှတ်တော်မူသော ခမည်းတော်ကိုလည်း မရိုသေ။

²⁴“ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ ငါပြောသောစကားကို ကြား၍ ငါ့ကို စေလွှတ်သောသူကို ယုံကြည်သောသူသည် ထာဝရအသက်ကို ရ၏။ ထိုသူသည် အပြစ်စီရင်ခြင်းကို မခံရ။ သူသည် သေခြင်းမှ ထွတ်မြောက်၍ အသက်ရှင်ခြင်းသို့ ဝင်ခဲ့ပြီးဖြစ်၏။” ²⁵ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ၊ အရေးကြီးသော အချိန်ကာလ ရောက်လိမ့်မည်။” အမှန်စင်စစ် ထိုအချိန်ကာလသည် ယခုပင် ဖြစ်၏။ သေသောသူတို့သည် ဘုရားသခင် သားတော်၏အသံကို ကြားရကြလိမ့်မည်။ ထိုအသံကို ကြားရသောသူတို့သည် အသက်ကို ရမည်ဖြစ်၏။ ²⁶ခမည်းတော်သည် သားတော်အား အသက်ပေးပိုင်ခွင့် တန်ခိုးကို ပေးတော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား ထိုအသက်သည် ခမည်းတော်ထံမှလာတော်မူ၏။ ²⁷ခမည်းတော်သည် လူသားအပေါင်းတို့အပေါ်၌ တရားစီရင်ခြင်း အခွင့်တန်ခိုးကို သားတော်အား အပ်ပေးတော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် လူသားဖြစ်သောကြောင့် ဖြစ်၏။ ²⁸ဤအမှုအရာကိုအံ့သြခြင်း မရှိကြနှင့်။ သင်္ချိုင်းများမှာ ရိုသေသူအပေါင်းတို့သည် သားတော်၏စကားသံကို ကြားရသောအချိန်ကာလသည် ရောက်လိမ့်မည်။ ²⁹ထို့နောက် သူတို့သည် မိမိတို့သင်္ချိုင်းအတွင်းမှ ထွက်လာကြလိမ့်မည်။ ကောင်းသောအကျင့်ကို ကျင့်သောသူတို့သည် ရှင်ပြန်ထမြောက်၍ ထာဝရအသက်ကို ရရှိကြပါလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ဆိုးယုတ်သောအကျင့်ကို ကျင့်သောသူတို့သည် အပြစ်စီရင်ခြင်းကို ခံဖို့ရန် ထမြောက်ကြလိမ့်မည်။

ယေရှုသည် ယုဒလူတို့ထံသို့ ဆက်လက်၍ ပြောဆိုခြင်း

³⁰“ငါသည် အဘယ်အမှုကိုမျှ တစ်ဦးတည်း မပြုနိုင်။ ငါ့အားမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းတရားကို ငါစီရင်၏။ ထိုကြောင့် ငါ၏တရားစီရင်ခြင်းသည် မှန်ကန်၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါသည်

ကိုယ်အလိုကို လုပ်ရန်မကြိုးစား။ သို့ရာတွင်
 ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူ၏အလိုတော်
 ကို လုပ်ရန်သာ ကြိုးစား၏။³¹ ငါသည် ကိုယ်
 အကြောင်းကို သက်သေခံလျှင်၊ လူတို့သည်
 ငါ့အကြောင်းကို ငါသက်သေခံသောအရာများ
 ကို လက်ခံနိုင်ကြမည်မဟုတ်။³² သို့သော်
 လည်း၊ ငါ၏အကြောင်းကို သက်သေခံသော
 သူတစ်ပါးရှိ၏။ ငါ၏အကြောင်းကို ထိုသူသက်
 သေခံခြင်းမှာ မှန်ကန်သည်ကို ငါသိ၏။

³³“သင်တို့သည် လူတို့အား ယောဟန်ထံသို့
 စေလွှတ်ကြ၏။ သူသည် သင်တို့အား သမ္မာတ
 ရားကို ပြောပြ၏။³⁴ လူတို့သည် ငါ့အကြောင်း
 ကို သက်သေခံခြင်းငှါ ငါ့အလိုမရှိ။ သို့သော်
 လည်း၊ သင်တို့သည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့
 ရောက်စေခြင်းငှါ ဤအရာကို ငါပြော၏။
³⁵ယောဟန်သည် ထွန်း၍ လင်းသောမီးအိမ်
 နှင့်တူ၏။ သင်တို့သည် သူ၏အလင်း၌ ခဏ
 သာ ပျော်မွေ့ခြင်းငှါ အလိုရှိကြ၏။

³⁶“သို့သော်လည်း၊ ယောဟန်၏သက်သေ
 ထက်သာ၍ ကြီးသောသက်သေသည် ငါ့ရှိ၏။
 ငါပြုလုပ်ခြင်းငှါ ခမည်းတော်က ပေးတော်မူ
 သောအမှုကို ငါပြုလုပ်၏။ ထို့နောက် ငါပြုလုပ်
 နေသောအမှုတို့သည် ငါ၏သက်သေဖြစ်၏။
 ခမည်းတော်သည် ငါ့အား စေလွှတ်တော်မူ
 ကြောင်းကို ဤအမှုတို့သည် ဖော်ပြလျက်သက်
 သေခံကြ၏။³⁷ ငါ့ကို စေလွှတ်သောခမည်း
 တော်သည် သူ့ကိုယ်တိုင် ငါ့အကြောင်းကို
 သက်သေခံတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့
 သည် သူ၏စကားသံကို ဘယ်တော့အခါမျှ
 မကြားရကြ။ သက္ကာန်တော်မည်သို့ ရှိသည်ကို
 လည်း မမြင်ရကြ။³⁸ ခမည်းတော်၏သွန်သင်
 ခြင်းသည်လည်း၊ သင်တို့၌ မတည်သင်တို့သည်
 ခမည်းတော် စေလွှတ်တော်မူ သောသူကို
 မယုံကြည်ကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။

³⁹သင်တို့သည် ကျမ်းစာကို သတိထားစွာလေ့
 လာကြ၏။ ထိုကျမ်းစာသည် သင်တို့အား ထာ
 ဝရအသက်ကို ပေးမည်ဟု သင်တို့ထင်ကြ၏။
 ထိုကျမ်းစာသည်ပင် ငါ၏အကြောင်းကို သက်

သေခံ၏။⁴⁰ သို့ရာတွင် သင်တို့သည် သင်တို့လို
 ချင်သော ထိုထာဝရအသက်ကို ရအောင် ငါ
 ထံသို့ လာခြင်းငှါ အလိုမရှိကြ။

⁴¹“လူပေးသော ဘုန်းအသရေကို ငါအလို
 မရှိ။⁴² သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်၏ချစ်ခြင်း
 မေတ္တာသည် သင်တို့၌ မရှိသည်ကို ငါသိ၏။
⁴³ငါသည် ငါ့ခမည်းတော်ထံမှ လာ၍၊ ငါသည်
 သူ့အကြောင်းကိုသက်သေခံ၏။ သို့သော်လည်း
 သင်တို့သည် ငါ့ကို လက်မခံကြ။ သို့ရာတွင်
 အခြားသောသူသည် မိမိအခွင့်အာဏာနှင့်
 ရောက်လာလျှင်၊ ထိုသူအား သင်တို့သည်
 လက်ခံကြလိမ့်မည်။⁴⁴ သင်တို့သည် အချင်း
 ချင်းပေးသောဘုန်းအသရေကိုသာ အလိုရှိကြ
 ၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် အဘယ်အခါ
 မျှ ဘုရားသခင်ထံမှ လာသောဘုန်းအသရေ
 ကို အလိုမရှိကြ။ သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည် အဘယ်
 သို့ ယုံကြည်နိုင်ကြမည်နည်း။⁴⁵ ငါသည် ငါ၏ခ
 မည်းတော်ရှေ့မှာ ရပ်၍ သင်တို့အား အပြစ်
 တင်မည်ဟု မထင်ကြနှင့်။ သင်တို့ကို အပြစ်
 တင်သောသူမှာ မောရှေပင်ဖြစ်၏။ ထို့နောက်
 ထိုသူသည် သင်တို့ကိုးစားသောသူဖြစ်၏။
⁴⁶သင်တို့သည် မောရှေကို အမှန်ယုံကြည်ကြ
 လျှင်၊ ငါ့ကိုလည်း ယုံကြည်ကြမည်ဖြစ်၏။ အ
 ကြောင်းမူကား မောရှေသည် ငါ၏အကြောင်း
 ကို ရေးထား၏။⁴⁷ သို့ရာတွင် သင်တို့သည်
 မောရှေရေးထားသောစာကို မယုံကြည်ကြ။
 ထိုကြောင့် ငါပြောသောစကားကို သင်တို့
 သည် မယုံကြည်နိုင်ကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ယေရှုသည် လူငါးထောင်ကျော်တို့အား
 ကျေးဇူးတော်မူခြင်း**

(မာ 14:13-21; မာ 6:30-44; လု 9:10-17)

6 ထိုနောက် ယေရှုသည် ဂါလိလဲအိုင်
 (တီဗေရီအိုင်)ကို ကူးတော်မူ၏။² များစွာ
 သောလူတို့သည် ယေရှုနောက်တော်သို့ လိုက်
 ကြ၏။ ထိုသူတို့သည် သူ၏နောက်တော်သို့
 လိုက်ကြခြင်း အကြောင်းမှာ အနာရောဂါစွဲ

သော သူတို့၌ ပြုတော်မူသောနိမိတ်လက္ခဏာ တို့ကို မြင်ကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။³ ယေရှုသည် တောင်ပေါ်သို့ တက်၍ တပည့်တော်တို့နှင့်အတူ ထိုင်တော်မူ၏။⁴ ထိုအချိန်သည် ယုဒလူတို့၏ပသခါ*ပွဲခံချိန် ရောက်လုနီးပြီဖြစ်၏။

⁵ယေရှုသည် မျှော်ကြည့်၍ လူများစွာတို့သည် သူထံတော်သို့လာကြသည်ကို မြင်တော်မူသောအခါ ဖိလိပ္ပုအား၊ “ဤလူအားလုံးတို့ကို ကျွေးရန်အတွက် လုံလောက်သောစားစရာ မုန့်ကို အဘယ်မှာ ဝယ်နိုင်ပါမည်နည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။⁶ (ယေရှုသည် ဖိလိပ္ပုအား ဤသို့မေးခြင်းမှာ သူ့ကိုစုံစမ်းခြင်းငှါသာ မေးတော်မူခြင်းဖြစ်၏။ သူမည်သို့ ပြုမည်ကို ယေရှုသိခဲ့ပြီးဖြစ်၏။)

⁷ဖိလိပ္ပုကလည်း၊ “ဤသူတို့သည်မုန့်တပုစီရအောင်၊ အကျွန်ုပ်တို့အားလုံးတို့၏တစ်လလုပ်အားခဖြင့် ဝယ်ရပါလိမ့်မည်” ဟုလျှောက်၏။

⁸ရှိမုန့်ပေတရု၏ညီ အန္တော့အမည်ရှိသော ယေရှု၏တပည့်တော်က၊⁹ “ဤနေရာ၌ မုယောမုန့်ငါးလုံးနှင့် ငါးနှစ်ကောင်ပါသောသူငယ်တစ်ယောက်ရှိ၏။ သို့ရာတွင် ဤမျှလောက်များစွာသောလူတို့အတွက် လောက်မည်မဟုတ်” ဟုလျှောက်၏။

¹⁰ယေရှုကလည်း၊ “လူတို့အားထိုင်ကြစေ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုအရပ်သည် မြက်ပင်အလွန်ထူပြောသောနေရာဖြစ်၏။ အရေအတွက်အားဖြင့် ငါးထောင်မျှသောလူယောက်ျားတို့သည် ထိုင်ကြ၏။¹¹ ထို့နောက် ယေရှုသည် မုန့်ကို ယူ၍ ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပြီးမှ ထိုင်နေကြ သောလူတို့အား ဝေငှစေ၏။ သူသည် ငါးကိုလည်း ထိုနည်းတူပြု၏။ ယေရှုသည် လူတို့အား လိုချင်သမျှ ဝေငှကြရန် ပေးတော်မူ၏။

ပသခါ ယုဒလူမျိုးတို့၏အရေးကြီးသောသန့်ရှင်းသောရက်၊ မောရှေခေတ်တုံးမှာ ဘုရားသခင်က အံ့ဂုတ္တု၌ ကျွန်ဘဝမှ လွတ်မြောက်စေခြင်းကို သတိရသောအားဖြင့် နှစ်တိုင်းဒီနေ့မှာ ယုဒလူမျိုးများသည် အထူးအစာကို စားသုံးလျက်ရှိ ကြသည်။

¹²လူအပေါင်းတို့သည် ဝစွာစားကြ၏။ သူတို့သည် စားသောက်ပြီးသောအခါ ယေရှုသည် တပည့်တော်တို့အား၊ “မစားရသေးဘဲ ကျန်ကြွင်းသောငါးနှင့်မုန့်အကျိုးအပဲ့တို့ကို ကောက်သိမ်းကြ။ အလေအလွင့်ကလေးမျှ မရှိစေကြနှင့်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။¹³ ထိုကြောင့် တပည့်တော်တို့သည် လူတို့စားပြီးမှ မုယောမုန့်ငါးလုံးတို့၏အကြွင်းအကျန်တို့ကို ကောက်သိမ်းကြ၍ တစ်ဆယ်နှစ်တောင်း အပြည့်ကောက်ရကြ၏။

¹⁴လူတို့သည် ယေရှုပြုတော်မူသော နိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို မြင်ကြ၏။ လူတို့က “အမှန်စင်စစ်၊ သူသည် ဤလောကသို့ ကြွလာမည်ပင်ရာဖက်ဖြစ်မည်” ဟုဆိုကြ၏။

¹⁵ထိုလူတို့သည် ကိုယ်တော်ကို အရှင်ဘုရင်အရာ၌ ခန့်ရန် အလိုရှိကြသဖြင့် လာ၍ အနိုင်အထက် ပြုကြမည် အကြောင်းကို ယေရှုသိတော်မူ၏။ ထိုကြောင့် ယေရှုသည် ထိုသူတို့ထံမှ ခွာ၍ တောင်ပေါ်သို့ တစ်ကိုယ်တည်း ကြွတော်မူ၏။

ယေရှုသည် ရေပေါ်၌ လမ်းလျှောက်တော်မူခြင်း

(မာ 14:22-27; မာ 6:45-52)

¹⁶ညအချိန်ရောက်သောအခါ တပည့်တော်တို့သည် ဂါလိလဲအိုင်သို့ သွားကြ၏။¹⁷ ထိုအချိန်၌ မှောင်စပြုပြီးဖြစ်၏။ ယေရှုသည် သူတို့ရှိရာသို့ ပြန်ရောက်မလာသေး။ တပည့်တော်တို့သည် ကပေရနောင်မြို့သို့ သွားရန် လေ့ထသို့ ဝင်၍အိုင်ကို စကူးကြသည်။¹⁸ လေသည် အလွန်ပြင်းစွာ တိုက်သောကြောင့် အိုင်၌ လှိုင်းတံပိုးသည် ပို၍ပို၍ ကြီးလာ၏။¹⁹ သူတို့သည် လှေကိုသုံးလေးမိုင်ခန့် လှော်ခတ်ကြပြီးနောက် ယေရှုသည် ရေပေါ်မှာ လမ်းလျှောက်၍ လှေအနီးသို့ ချဉ်းကပ်တော်မူသည်ကို သူတို့သည် မြင်၍ အလွန်ကြောက်ရွံ့ကြ၏။²⁰ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုက သူတို့အား၊ “မကြောက်လန့်ကြနှင့်။ ငါပင်ဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²¹ယေရှုသည် ထိုသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက် တ

ပည့်တော်တို့သည် ယေရှုအား လှေပေါ်သို့ တက်ရန် ဝမ်းမြောက်စွာလက်ခံကြ၏။ လှေသည် သူတို့သွား လိုသောအရပ်သို့ တခဏခြင်းတွင်ဆိုက်လေ၏။

လူတို့သည် ယေရှုကို ရှာကြ၏

²²နောက်တစ်နေ့၌ အချို့သောလူတို့သည် အိုင်တစ်ဘက်၌ ကျန်နေကြ၏။ ယေရှုသည် တပည့်တော်တို့နှင့်အတူ လှေစီး၍ မသွားဘဲ တပည့်တော်တို့သာ သွားသည်ကို သူတို့သိကြ၏။ ထိုနေရာ၌ လှေတစ်စင်းသာရှိသည်ကိုလည်း သူတို့သိကြ၏။ ²³သို့သော်လည်း အချို့သောလှေများသည် တိဗေရိမြို့မှ လာကြ၏။ ထိုလှေများသည် မနေ့က သခင်ဘုရားသည် ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပြီးမှ လူများသည် မုန့်ကို စားကြရာအရပ်အနီး၌ဆိုက်၏။ ²⁴ယေရှုနှင့် တပည့်တော်တို့သည် ထိုနေရာ၌ မရှိကြသည်ကို လူတို့သိကြ၏။ ထိုကြောင့် လူတို့သည် လှေကို စီး၍ ယေရှုကို ရှာခြင်းငှါ ကပေရုနောင်မြို့သို့ သွားကြ၏။

ယေရှုသည် အသက်မုန့်ဖြစ်၏

²⁵လူတို့သည် ယေရှုကို အိုင်တစ်ဘက်၌ တွေ့သောအခါ သူတို့က “အရှင်ဘုရား၊ အဘယ်သောအခါ၌ ဤအရပ်သို့ ကြွတော်မူသနည်းဟု မေးလျှောက်ကြ၏။” ²⁶ယေရှုကလည်း “သင်တို့သည် ငါ့ကို အဘယ်ကြောင့် လာ၍ ရှာကြသနည်း။ သင်တို့သည် ငါ၏တန်ခိုးကို သက်သေဖြစ်စေသော ငါပြုသည့် နိမိတ်လက္ခဏာများကို မြင်သောကြောင့် ငါ့ကို ရှာကြသည်မဟုတ်။ ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ သင်တို့သည် မုန့်ကိုစား၍ ဝကြသောကြောင့်သာ ငါ့ကို ရှာကြ၏။” ²⁷လောက အစားအစာသည် ပျက်စီးတတ်သောကြောင့် ရရှိရန် မကြိုးစားကြနှင့်။ သို့သော်လည်း မပျက်စီးတတ်သော ထာဝရအသက်ကိုပေးသော ကောင်းကင်အစားအစာကို ရရှိရန်ကြိုးစားကြလော့။ လူသားသည် ထိုအစာကို သင်တို့အား ပေးတော်မူ

လိမ့်မည်။ ခမည်းတော်ဘုရားသခင်သည် လူသားနှင့် အတူရှိတော်မူသည်ကို အကျွန်ုပ်တို့အား ပြတော်မူ၏။”

²⁸လူတို့သည် ယေရှုအား ဘုရားသခင်သည် အကျွန်ုပ်တို့အား မည်သို့သောအကျင့်မျိုးကို ကျင့်စေလိုပါသနည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။ ²⁹ယေရှုကလည်း “ဘုရားသခင်က သင့်တို့အား ကျင့်စေလိုသောအရာမှာ သူ့စေလွှတ်တော်မူသောသူကို ယုံကြည်ရန်ဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁰ထို့ကြောင့် လူတို့က “ကိုယ်တော်သည် အမှန်စင်စစ် ဘုရားသခင်စေလွှတ်တော်မူသောသူဖြစ်ကြောင်းကို အဘယ်သို့သောနိမိတ်လက္ခဏာအားဖြင့် သက်သေထူမည်နည်း။ ထိုနိမိတ်လက္ခဏာများကို အကျွန်ုပ်တို့သည် မြင်လျှင်ယုံကြည်ပါမည်။ ကိုယ်တော်သည်အဘယ်အမှုကို ပြုတော်မူမည်နည်း။” ³¹ငါတို့ဘိုးဘေးများသည် တော၌ မနွှဲကိုစားကြ၏။ ‘ဘုရားသခင်သည် ထိုသူတို့စားစရာဖို့ ကောင်းကင်မှ မုန့်ကို ပေးတော်မူ၏’* ဟုကျမ်းစာ၌ ရေးသားထားသည်” ဟုဆိုကြ၏။

³²ယေရှုကလည်း “ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ သင်တို့၏ဘိုးဘေးတို့အား ကောင်းကင်မှ မနွှဲကို မုန့်ပေးသောသူသည်မောရေမဟုတ်။ သို့သော်လည်း ငါ့ခမည်းတော်သည် ကောင်းကင်မှ စစ်မှန်သောမုန့်ကို သင်တို့အား ပေးတော်မူ၏။” ³³ဘုရားသခင်၏မုန့်ဆိုသည်မှာ အဘယ်အရာနည်း။ ဘုရားသခင်၏မုန့်ဆိုသည်မှာ ကောင်းကင်မှ ဆင်းသက်၍ လောကီသားတို့အား အသက်ကို ပေးသောသူပင် ဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ³⁴လူတို့က “သခင်၊ ထိုမုန့်ကို အကျွန်ုပ်တို့အား အစဉ်မပြတ် ပေးတော်မူပါ” ဟုလျှောက်ကြ၏။

³⁵ထိုနောက် ယေရှုကလည်း “ငါသည် အသက်ကို ပေးသောမုန့် ဖြစ်၏။ ငါ့ထံသို့ လာသောသူသည် ဘယ်သောအခါမျှ ဆာမှုတ်ခြင်းခံရလိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါ့ကို ယုံကြည်သော သူ

*ဘုရားသခင်သည် ... ပေးတော်မူ၏ ဆာလံ 78:24

သည် ဘယ်သောအခါမှ ရေငတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်မဟုတ်။³⁶ သင်တို့သည် ငါ့ကို မြင်လျက်ပင် မယုံကြည်ကြဟု ငါပြောဆိုခဲ့ပြီ။³⁷ ခမည်းတော်က ငါ့အား ပေးတော်မူသော လူအပေါင်းတို့သည် ငါထံသို့ လာကြလိမ့်မည်။ ငါ့ထံသို့လာသောသူရှိသမျှတို့ကိုလည်း အစဉ်မပြတ် ငါလက်ခံမည်။³⁸ ငါသည် ကိုယ်အလိုကို ပြုခြင်းငှါ ကောင်းကင်မှ ဆင်းသက်သည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင်ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူ၏အလိုတော်ကို ပြုခြင်းငှါ ဆင်းသက်၏။³⁹ ဘုရားသခင်သည် ငါ့အား ပေးသောသူ တစ်စုံတစ်ယောက်ကိုမျှ ငါမပျောက်စေရ။ နောက်ဆုံးသောနေ့၌ ထိုသူအပေါင်းတို့ကို ထမြောက်စေတော်မူမည်။ ဤအရာမှာ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောသူသည် ငါ့အား လုပ်စေလိုသော အရာ ဖြစ်၏။⁴⁰ သားတော်ကို ကြည့်မြင်၍ ယုံကြည်သောသူရှိသမျှတို့သည် ထာဝရအသက်ကိုရ၏။ ငါသည် နောက်ဆုံးသောနေ့၌ ထိုသူအား ထမြောက်စေမည်။ ဤအရာသည် ငါ့ခမည်းတော်၏အလိုတော်ဖြစ်၏။”

⁴¹ ယေရှုက “ငါသည် ကောင်းကင်မှ ဆင်းသက်သောမုန့်ဖြစ်၏” ဟုဆိုသောကြောင့် ယုဒလူတို့သည် ယေရှုအား ကဲ့ရဲ့ပြစ်တင်လျက် ဆိုကြ၏။⁴² ယုဒလူတို့က၊ “ဤသူသည် ယောသပ်သား ယေရှုဖြစ်သည် မဟုတ်လော့။ သူ၏မိဘတို့ကို ငါတို့သိသည်မဟုတ်လော့။ ယေရှု သည် ယောသပ်၏သားဖြစ်၏။ ငါသည် ကောင်းကင်မှ ဆင်းသက်၏ ဟူ၍ သူသည် အဘယ်သို့ဆိုနိုင်ပါသနည်း။” ဟုဆိုကြ၏။

⁴³ သို့သော်လည်း ယေရှုက “အချင်းချင်း ကဲ့ရဲ့ပြစ်တင်ခြင်းကိုရပ်လော့။⁴⁴ ငါ့ကို စေလွှတ်သော ခမည်းတော်သည် ငါ့ထံသို့ ပို့ဆောင်တော်မူလျှင် အဘယ်သူမျှ ငါ့ထံသို့မလာနိုင်။ ထို့နောက် ငါသည် နောက်ဆုံးသောနေ့၌ သူ့ကို ထမြောက်စေမည်။⁴⁵ အနာဂတ္တိကျမ်း၌ ရေးသားထားသည်မှာ ‘ဘုရားသခင်သည် လူအပေါင်းတို့ကို ဆုံးမသွန်သင်တော်မူမည်။’* ”

ငါ့ကို စေလွှတ်သော ခမည်းတော်၏ စကားကို နားထောင်၍ သူထံ၌ နည်းခံသောသူတို့သည် ငါ့ထံသို့ လာကြ၏။⁴⁶ တစ်စုံတစ်ယောက်သည် ခမည်းတော်ကို မြင်ခဲ့ပြီဟု ငါမဆိုလို။ ခမည်းတော်ကိုမြင်သောသူမှာ ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာသောသူတစ်ပါးတည်းသာရှိ၏။ ထိုသူသည် ခမည်းတော်ကို မြင်ခဲ့ပြီ။⁴⁷ ငါ့အမှန်ဆိုသည်ကား၊ ငါ့ကို ယုံကြည်သောသူသည် ထာဝရအသက်ကိုရ၏။⁴⁸ ငါသည် အသက်ကို ပေးသောမုန့်ဖြစ်၏။⁴⁹ သင်တို့ဘိုးဘေးများတို့သည် တော၌ ဘုရားသခင်ပေးသောမုန့်ကို စားကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် လူအပေါင်းတို့နည်းတူသေကြ၏။⁵⁰ ငါသည် ကောင်းကင်မှ လာသောမုန့်ဖြစ်၏။ ဤမုန့်ကို စားသောသူသည် သေခြင်းနှင့်အစဉ်ကင်းလွတ်၏။⁵¹ ငါသည် ကောင်းကင်မှ လာသောအသက်မုန့် ဖြစ်၏။ ဤမုန့်ကို စားသောသူသည် ထာဝရအသက် ရှင်လိမ့်မည်။ ဤမုန့်ကား ငါ၏ကိုယ်ခန္ဓာဖြစ်၏။ ဤလောက၌ ရှိသောလူတို့သည် အသက်ကို ရစေခြင်းငှါ ငါ၏ကိုယ်ခန္ဓာကို ပေး၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵² ထိုအခါ ယုဒလူတို့သည် အချင်းချင်း ငြင်းခုံကြ၏။ သူတို့က “ဤသူသည် မိမိအသားကို ငါတို့အားစားစရာဖို့ အဘယ်သို့ ပေးနိုင်မည်နည်း” ဟုဆိုကြ၏။

⁵³ ယေရှုက “ငါ့အမှန်ဆိုသည်မှာ သင်တို့သည် လူသား၏အသားကို စားရ၍ သူ၏အသွေးကို သောက်ရကြမည်။ သင်တို့သည် ထိုသို့မပြုကြလျှင် သင်တို့သည် စစ်မှန်သောအသက်ကို သင်တို့၌ ရှိကြလိမ့်မည်မဟုတ်။⁵⁴ ငါ့အသားကို စား၍ ငါ့အသွေးကို သောက်သောသူသည် ထာဝရအသက်ကိုရ၏။ နောက်ဆုံးသောနေ့၌ ထိုသူကို ငါထမြောက်စေမည်။⁵⁵ ငါ့အသားသည် စစ်မှန်သောအစာ ဖြစ်၏။ ငါ့အသွေးသည် စစ်မှန်သော သောက်စရာဖြစ်၏။⁵⁶ ငါ့အသားကို စား၍ငါ့အသွေးကို သောက်သောသူသည် ငါ့အထံ၌ အသက်ရှင်၏။ ငါသည်လည်း ထိုသူ၏အထံ၌ အသက်ရှင်၏။

‘ဘုရားသခင် ... မူလိမ့်မည်’ ဟေရှုယ 54:13

⁵⁷အသက်ရှင်တော်မူသော ခမည်းတော်သည် ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူ၍ ငါသည် ခမည်းတော် အားဖြင့် အသက်ရှင်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ငါ၏အသားကိုစားသောသူသည်လည်း ငါ့အား ဖြင့် အသက်ရှင်လိမ့်မည်။ ⁵⁸ငါသည် တော၌ သင်တို့တိုးဘေးများ စားသောမုန့် နည်းတူမ ဟုတ်။ သူတို့သည် ထိုမုန့်ကို စားကြ၏။ သို့ သော်လည်း၊ သူတို့သည် လူအပေါင်းတို့နည်း တူသေကြ၏။ ငါသည် ကောင်းကင်မှ လာ သောမုန့် ဖြစ်၏။ ဤမုန့်ကို စားသောသူသည် အစဉ်မပြတ် အသက်ရှင်လိမ့်မည်။” ⁵⁹ယေရှု သည် ကပေရုနောင်မြို့ တရားဇရပ်*၌ သြဝါဒ ပေးတော်မူစဉ်တွင် ဤအကြောင်းအရာအလုံး စုံတို့ကို မိန့်တော်မူ၏။

တပည့်တော်အများတို့သည် ယေရှု ထံတော်မှ ဆုတ်ခွာသွားကြ၏

⁶⁰ယေရှုနောက်ကို လိုက်သောသူများစွာ တို့သည် ဤအကြောင်းကို ကြားကြ၏။ တပည့် တော်အများတို့က “ဤစကားသည် လက်ခံရန် အလွန်ခက်လှ၏။ ဤစကားကို မည်သူလက်ခံ နိုင်မည်နည်း” ဟုဆိုကြ၏။

⁶¹တပည့်တော်အများတို့က ဤတရားစ ကားအကြောင်းကို ကဲ့ရဲ့အပြစ်တင်ကြသည်ကို ယေရှုသိမြင်သောကြောင့် ယေရှုက၊ “ဤသြဝါ ဒပေးခြင်းကြောင့် သင်တို့စိတ်ပျက်ကြပါသ လော။” ⁶²သို့ဖြစ်လျှင်၊ လူသားသည် အရင်နေ ရာအရပ်သို့ တစ်ဖန် ပြန်သွားသည်ကို သင်တို့ မြင်သောအခါ၊ အဘယ်သို့ ဖြစ်ကြမည်နည်း။

⁶³လူတစ်ဦး၏အသက်ကို ပေးသောအရာမှာ ကိုယ်ကာယမဟုတ်။ ထိုအရာမှာ ဝိညာဉ်ပင် ဖြစ်၏။ သင်တို့အား ငါပြောသောအရာသည် ဝိညာဉ်ဖြစ်၏။ ဤအရာများသည် အသက်ကို ပေး၏။ ⁶⁴သို့သော်လည်း၊ သင်တို့တွင် အချို့

တို့သည် မယုံကြည်ကြ။” ဤအရာသည် အစအ ဦး၌ပင် မယုံကြည်သောလူတို့နှင့် ဆန့်ကျင် လာမည်သူရှိသည်ကို ယေရှုသိတော်မူ၏။ ⁶⁵“ယေရှုကလည်း၊ ထို့ကြောင့် ငါဆိုသည်မှာ ‘ငါ၏ခမည်းတော်သည် ငါ့ထံသို့ မသယ်ဆောင် လျှင် အဘယ်သူမျှ ငါ့ထံသို့မလာနိုင်’” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

⁶⁶ယေရှုသည် ဤအကြောင်းအရာတို့ကို မိန့်တော်မူပြီးနောက်၊ တပည့်တော်အများတို့ သည် ကိုယ်တော်ထံမှ ဆုတ်သွားကြ၏။ သူတို့ သည် ယေရှုနောက်တော်ကို လိုက်ခြင်းမှ ရပ် သွားကြ၏။

⁶⁷ယေရှုသည် တမန်တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါး တို့အား၊ “သင်တို့သည်လည်း ထွက်သွားခြင်း ငါ့ အလိုရှိကြသလော” ဟုမေးတော်မူ၏။

⁶⁸ရှိမုန့်ပေတရုကလည်း၊ ယေရှုအား၊ “သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည် အဘယ်အရပ်သို့ သွားကြပါမည်နည်း။ ထာဝရအသက်နှင့် ယှဉ် သောစကားသည် ကိုယ်တော်၌ရှိ၏။” ⁶⁹ကိုယ် တော်အား၊ အကျွန်ုပ်တို့ ယုံကြည်ကြ၏။ ကိုယ် တော်သည် ဘုရားသခင်၏သန့်ရှင်းသောသူ ဖြစ်သည်ကို အကျွန်ုပ်တို့ သိကြပါ၏” ဟု လျှောက်လေ၏။ ⁷⁰ထို့နောက် ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် သင်တို့တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးတို့ကို ရွေး ကောက်၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့ထံမှ တစ် ပါးသောသူသည် နတ်ဆိုးဖြစ်သည်” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

⁷¹ယေရှုသည် ရှိမုန့်၏သား ယုဒရှုကာရုတ် အား ဆိုလို၏။ ယုဒသည် တမန်တော်တစ် ဆယ့်နှစ်ပါးတို့တွင် တစ်ပါးအဝင် ဖြစ်၏။ သို့ရာ တွင် နောက်ပိုင်း၌ ယုဒသည် ယေရှုအား အပ်နှံမည့်သူ ဖြစ်လာ၏။

ယေရှုနှင့် မိမိညီအစ်ကိုများ

7 ထိုနောက်မှ ယေရှုသည် ဂါလိလဲပြည် တစ် လျှောက်၌ လှည့်လည်၏။ ယေရှုသည် ယုဒပြည်သို့ ခရီးသွားခြင်းငှာ အလိုတော်မရှိ။ အကြောင်းမူကား ယုဒလူတို့သည် သူ့ကိုသတ်

တရားဇရပ်(များ) တရားဇရပ်များသည် ယုဒလူမျိုးများ ဆုတောင်းသော နေရာများ။ ကျမ်းစာများ လေ့လာ သင်ကြားခြင်းနှင့် အခြားပရိတ်သတ် တွေ့ဆုံစည်းဝေး သော နေရာများ ဖြစ်သည်။

ခြင်းငှာ ရှာကြ၏။ ²ထိုအချိန်သည် ယုဒလူတို့၏ သကေနေပွဲ* ခံခါနီးဖြစ်၏။ ³ထို့ကြောင့် ယေရှု၏ညီတော်တို့က၊ “သင်သည် ဤအရပ်မှ ထွက်၍ ယုဒပြည်သို့ ကြွပါ။ သို့မှသာ သင်၏တပည့်တော်များတို့သည် ထိုနေရာ၌ သင်ပြုသော အံ့သြဖွယ်အမှုတို့ကို မြင်နိုင်ကြလိမ့်မည်။” ⁴လူတစ်ဦးသည် လူသိရှင်ကြား ဖြစ်လိုလျှင် ထိုသူသည် သူပြုသောအမှုတို့ကို မပုံးကွယ်ရ။ ဤလောက၌ ကိုယ်ကိုထင်ရှားစွာ ပြပါ။ သင်ပြုသောအမှုအရာများတို့ကို သူတို့အားကြည့်မြင်စေပါ” ဟုဆိုကြ၏။ ⁵ယေရှု၏ညီတော်များပင်လျှင် သူ့အား မယုံကြည်နိုင်ကြပါ။ ⁶ယေရှုကလည်း၊ မိမိညီတော်များတို့အား “ငါ၏အချိန်သည် မရောက်သေး။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့အတွက် သွားရန် အချိန်အခါတိုင်းသည် သင့်လျော်၏။” ⁷လောကီသားတို့သည် သင်တို့ကို မမှန်းနိုင်။ သို့ရာတွင် လောကီသားတို့သည် ငါ့ကို မှန်းကြ၏။ အကြောင်းမူကား ငါသည် သူတို့၏ဆိုးညစ်သော အကျင့်များကို ဖော်ပြ၏။ ⁸ထို့ကြောင့် ထိုပွဲသို့ သင်တို့သွားကြလော့။ ထိုပွဲသို့ ယခုငါမသွားသေး။ ငါ့အချိန်သည် မရောက်သေး” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁹ယေရှုသည် ထိုသို့ မိန့်တော်မူပြီးနောက်၊ သူသည် ဂါလိလဲပြည်၌ နေတော်မူ၏။ ¹⁰ထို့ကြောင့် ယေရှု၏ညီတော်တို့သည် ပွဲသို့သွားကြ၏။ သူတို့သွားပြီးနောက် ယေရှုသည်လည်း ထိုပွဲသို့ မထင်မရှားကြွတော်မူ၏။ ¹¹ထိုပွဲခံချိန်၌ ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကို ရှာကြ၏။ ယုဒလူတို့က “ထိုသူသည် အဘယ်မှာ ရှိသနည်း” ဟုမေးမြန်းကြ၏။

¹²ထိုအရပ်၌ လူအစုအဝေးကြီးတစ်ခု ရှိ၏။ ထိုလူတို့သည် ယေရှုအကြောင်းကို အချင်းချင်း လျှို့ဝှက်စွာ မေးမြန်းပြောဆိုကြ၏။ လူတချို့တို့

သကေနေပွဲ ယုဒလူမျိုးတို့သည် တောထဲမှာ နေတုန်းက သူတို့၏လူများသည် မောရှေခေတ်တုန်းက အနှစ် 40 သဲကန္တာရမှာ ဦးတည်ရာမရှိ ဖြစ်ခဲ့သည်ကို သတိရသောအားဖြင့် နှစ်တိုင်းတစ်ပတ်ကျင်းပသော အထူးပွဲတော်ဖြစ်သည်။

က “သူသည် သူတော်ကောင်းဖြစ်သည်” ဟုဆိုကြ၏။ သို့သော်လည်း အချို့တို့က “သူသည် သူတော်ကောင်းမဟုတ်။ သူသည် လူများကို လှည့်ဖြားသောသူဖြစ်၏” ဟုဆိုကြ၏။ ¹³သို့သော်လည်း လူတို့သည် ယုဒခေါင်းဆောင်တို့ကို ကြောက်သောကြောင့် ယေရှုအကြောင်းကို မည်သူမျှ အတိအလင်း မပြောဝံ့ကြ။

ယေရှုသည် ယေရှုရှုလင်မြို့၌ သွန်သင်တော်မူခြင်း

¹⁴သကေနေပွဲသည် တစ်ဝက်ကျိုးပြီ ဖြစ်၏။ ထိုနောက် ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်သို့ သွား၍ ဆုံးမသွန်သင်လေ၏။ ¹⁵ယုဒလူတို့သည် အလွန်အံ့သြကြ၏။ သူတို့က၊ “ဤသူသည် ကျောင်း၌ စာမသင်ခဲ့ပါ။ သူသည် အဘယ်သို့သောအားဖြင့် ဤမျှလောက် တတ်ကျွမ်းပါနည်း” ဟုဆိုကြ၏။

¹⁶ယေရှုကလည်း “ငါဟောသော ဒေသနာသည် ငါ၏ဒေသနာမဟုတ်။ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူထံမှ လာ၏။” ¹⁷ဘုရားသခင်၏အလိုတော်သို့ လိုက်ချင်သောသူသည်၊ ငါဟောသောဒေသနာသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ဒေသနာဖြစ်သလော သို့မဟုတ် ငါသည် ကိုယ်အလိုအလျောက် ဟောပြောသလော ဟုပိုင်းခြား၍ သိလိမ့်မည်။ ¹⁸မည်သူမဆို ကိုယ်အလိုအလျောက် ဟောပြောသောသူသည် မိမိဘုန်းအသရေကို ရှာတတ်၏။ သို့သော်လည်း၊ မိမိကို စေလွှတ်တော်မူသောသူ၏ဘုန်းအသရေကို ရှာသောသူသည် သမ္မတရားကို ဟောတော်မူ၏။ ထိုသူ၌ မှားယွင်းခြင်း အလျှင်းမရှိ။ ¹⁹မောရှေသည် ပညတ်တရားကို သင်တို့အား ပေး၏။ သို့သော်လည်း ထိုတရားကို နာခံသောသူ၊ တစ်စုံတစ်ယောက်မျှ သင်တို့တွင်မရှိ။ သင်တို့သည်ငါ့ကိုသတ်ဖို့ရန်အဘယ်ကြောင့်ကြိုးစားကြသနည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁰လူတို့က၊ “နတ်ဆိုးသည် သင့်အထံသို့ ဝင်၍ သင့်အား ရူးသွပ်စေပြီ။ သင့်ကို အဘယ်သူက သတ်ဖို့ရန် ကြိုးစားသနည်း” ဟုဆိုကြ၏။

²¹ယေရှုက သူတို့အား၊ “ငါသည် နိမိတ်လက္ခဏာတစ်ခုကို ပြု၍ သင်တို့ရှိသမျှသည် အံ့သြခြင်းရှိကြ၏။ မောရှေသည် အရေဖျားလှီးခြင်းတရားကို သင်တို့အားပေး၏။ ²²အမှန်စင်စစ် အရေဖျားလှီးခြင်းတရားသည် မောရှေထံမှ လာသည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင် အရေဖျားလှီးခြင်း*သည် မောရှေမတိုင်မီ ငါတို့ဘိုးဘေးများတို့၌ ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် တစ်ခါတစ်ရံ သင်တို့သည် ကလေးတစ်ဦးအား အရေဖျားလှီးခြင်းကို ဥပုသ်နေ့၌ ပေးကြ၏။ ²³မောရှေ၏ တရား မပျက်စီးစေခြင်းငှါ လူတစ်ယောက်သည် ဥပုသ်နေ့၌ အရေဖျားလှီးခြင်းကို ခံနိုင်ကြောင်းကို ဤအရာက ထင်ရှားစေ၏။ ထို့ကြောင့် ငါသည် ဥပုသ်နေ့၌ လူတစ်ကိုယ်လုံးကို ကျန်းမာစေသောကြောင့် သင်တို့သည် ငါ့ကို အဘယ်ကြောင့် အမျက်ထွက်ကြသနည်း။ ²⁴ပြင်ပလက္ခဏာကို ကြည့်၍ စီရင်ခြင်းမပြုကြနှင့်။ အမှန်တရားအားဖြင့် စီရင်ကြလော့” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် ခရစ်တော်ဖြစ်ကြောင်းကို လူတို့သည် အံ့သြကြ၏

²⁵ထိုအခါ ယေရှုလင်မြို့၌ ရှိသောလူအချို့တို့က “သူတို့သတ်ဖို့ရန် ကြိုးစားသောသူသည် သူမဟုတ်လော့။ ²⁶သို့သော်လည်း၊ သူသည် လူတိုင်းမြင်နိုင်၊ ကြားနိုင်သောနေရာ၌ ထင်ရှားစွာ ဟောပြောနေ၏။ သူ့အား ဟောပြောခြင်းမှ ရပ်တန့်စေခြင်းငှါ မည်သူကမျှ မတားမြစ်ကြပါ။ သူသည် အမှန်စင်စစ် ခရစ်တော် ဖြစ်သည်ဟု ခေါင်းဆောင်များတို့သည် ဆုံးဖြတ်နိုင်မည်လော။ ²⁷သို့သော်လည်း၊ ဤသူသည် အဘယ်ကလာသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ စစ်မှန်သော ခရစ်တော်သည် ကြွလာသောအခါ သူသည်မည်သည့်အရပ်မှ လာသည်ကို မည်

အရေဖျားလှီးခြင်း အရေဖျားကို လှီးခြင်း၊ ဤ အရာကို ယုဒယောက်ျားကလေးတိုင်းက လုပ်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ဘုရားသခင်က အာဗြဟံနှင့် ပြုတော်မူသော သဘောတူညီမှု အမှတ်အသားတခု ဖြစ်သည်။

သူမျှမသိရ” ဟုဆိုကြ၏။ ²⁸ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်၌ ဆုံးမသြဝါဒပေးတော်မူလျက်ရှိ၏။ ယေရှုက၊ “မှန်ပါ၏။ သင်တို့သည် ငါ့ကို သိကြ၏။ ငါသည် အဘယ်အရပ်က လာသည်ကိုလည်း သင်တို့သိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် ကိုယ်အခွင့်အာဏာအားဖြင့် လာသည်မဟုတ်။ ငါသည် မှန်သောသူ၏စေလွှတ်တော်မူခြင်းကိုခံရ၏ ဟုကျယ်လောင်စွာ ပြောဆို၏။ သင်တို့သည် ထိုသူကို မသိကြ။ ²⁹သို့သော်လည်း၊ ငါသည် သူ့ကိုသိ၏။ ငါသည် သူထံမှ ဖြစ်၏။ သူသည် ငါ့အား စေလွှတ်တော်မူ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁰ယေရှုသည် ထိုသို့ မိန့်တော်မူသောအခါ၊ လူတို့သည် သူ့ကို ဖမ်းဆီးရန် ကြိုးစားကြ၏။ သို့သော်လည်း ယေရှုသည် အသေခံရန် အချိန်မစေမချောက်သေးသောကြောင့် အဘယ်သူမျှမဖမ်းမဆီးကြ။ ³¹သို့ရာတွင် လူအစုအဝေးထဲ၌ပါသောသူအများတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ကြ၏။ လူတို့က “ငါတို့သည် ခရစ်တော်ကြွလာမည်ကို စောင့်မျှော်လျက် နေကြ၏။ ခရစ်တော်ကြွလာသောအခါ၊ ဤသူပြုသောနိမိတ်လက္ခဏာတို့ ထက်သာ၍ များသောနိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို ပြုတော်မူမည် မဟုတ်လော့” ဟုဆိုကြ၏။

ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကို ဖမ်းဆီးရန် ကြိုးစားကြ၏

³²လူတို့သည် ယေရှုအကြောင်းကို ဤသို့ ပြောဆိုနေကြသည်ကို ဗာရိရုတို့က ကြားခဲ့ကြ၏။ ထို့ကြောင့် ဗာရိရုတို့နှင့် ယဇ်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့သည် ယေရှုကို ဖမ်းဆီးရန် ဗိမာန်တော်စောင့် အချို့တို့ကို စေလွှတ်ကြ၏။ ³³ထိုနောက် ယေရှုက၊ “ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ ခဏသာနေမည်။ ထိုနောက် ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူထံသို့ ငါပြန်သွားရလိမ့်မည်။ ³⁴သင်တို့သည် ငါ့ကို ရှာကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ရှာ၍မတွေ့ရကြ။ ငါရှိရာအရပ်၌ သင်တို့မလာနိုင်ကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁵“ငါတို့သည် သူ့အား မတွေ့နိုင်မည်အကြောင်း၊ ဤသူသည် အဘယ်အရပ်သို့ သွားလိမ့်မည်နည်း။ သူသည် ငါတို့လူမျိုးတို့ ကွဲပြားလျက်နေသော ဟေလသမြို့များသို့ သွား၍ ဟေလသလူတို့အား သွန်သင်လိမ့်မည်လော။
³⁶ဤသူက ‘သင်တို့သည် ငါ့ကို ရှာကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ရှာ၍ မတွေ့ရကြ။’ ‘ငါရှိရာအရပ်၌ သင်တို့မလာနိုင်ကြ’ ဟုဆို၏။ ဤအရာသည် အဘယ်သို့ ဆိုလိုပါသနည်း” ဟုယုဒလူတို့သည် အချင်းချင်း ပြောဆိုကြ၏။

ယေရှုသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် အကြောင်းကို ပြောကြားတော်မူခြင်း

³⁷သကေနေပွဲ နောက်ဆုံးပိုင်းသို့ ရောက်လေပြီ။ ထိုအချိန်သည် အရေးအပါဆုံးသောနေ့ဖြစ်၏။ ထိုနေ့၌ ယေရှုသည် ရပ်လျက် “ရေငတ်သောသူရှိလျှင်၊ ငါထံသို့ လာ၍ သောက်ပါစေ။
³⁸အသက်စမ်းရေသည် ငါ့ကို ယုံကြည်သောသူ၏နုလုံးသားထဲမှ စီးထွက်လာလိမ့်မည်။ ကျမ်းစာ၌ ထိုသို့ဆိုထားပါ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။
³⁹ယေရှုသည် ထိုသို့ မိန့်တော်မူရာ၌ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ရည်မှတ်၍ ပြောဆိုခြင်းဖြစ်၏။ ထိုအချိန်၌ ဝိညာဉ်တော်ကို လူတို့အား ပေးတော်မမူသေး။ အကြောင်းမူကား၊ ယေရှုသည် ဘုန်းပွင့်တော် မမူသေးသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ဝိညာဉ်တော်ကို လူတို့အား ပေးတော်မမူသေး။ သို့သော်လည်း၊ နောက်ပိုင်း၌ ယေရှုကို ယုံကြည်သောသူတို့သည် ဝိညာဉ်တော်ကို ခံရကြမည် အကြောင်းဖြစ်၏။

လူတို့သည် ယေရှုအကြောင်းကို အငြင်းအခုံပြုကြ၏

⁴⁰ယေရှုမိန့်တော်မူသော စကားတော်ကို လူတို့သည် ကြားရကြ၏။ အချို့သော လူတို့က၊ “ဤသူသည် ထိုပရောဖက်အမှန် ဖြစ်၏” ဟုဆိုကြ၏။

⁴¹အခြားသော သူတို့က၊ “သူသည် ခရစ်တော်ဖြစ်၏” ဟုဆိုကြ၏။ အချို့တို့ကလည်း၊ “မဖြစ်နိုင်ပါ။ အကြောင်းမူကား၊ ခရစ်တော်သည် ဂါလိလဲပြည်မှ လာမည်မဟုတ်။”
⁴²ခရစ်တော်သည်ဒါရိဒါအမျိုး၊ ဒါရိဒါနေရာ၌၊ ဗက်လင်မြို့မှ လာမည်ဟု ကျမ်းစာလာသည် မဟုတ်လော” ဟုဆိုကြ၏။
⁴³သို့ဖြစ်၍ လူတို့သည် ခရစ်တော်အကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တစ်ယောက်နှင့် တစ်ယောက် သဘောချင်းမတူညီကြ။
⁴⁴အချို့တို့ကယေရှုကို ဖမ်းဆီးရန်အလိုရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ အဘယ်သူမျှမဖမ်းဆီးကြ။

ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ခြင်းငှါ ငြင်းပယ်ကြခြင်း

⁴⁵ဗိမာန်တော်စောင့်တို့သည် ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့် ဖါရိရှုတို့ထံသို့ ပြန်သွားကြ၏။ သူတို့က၊ “သင်တို့သည် သူ့ကို အဘယ်ကြောင့် မခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြသနည်း” ဟုမေးမြန်းကြ၏။
⁴⁶ဗိမာန်တော်စောင့်တို့ကလည်း၊ “ထိုသူဟောပြောသော အရာများကဲ့သို့ အခြားအဘယ်သူမျှ မပြောဖူးပါ” ဟုလျှောက်ကြ၏။
⁴⁷ဖါရိရှုတို့က “သို့ဖြစ်လျှင်၊ ယေရှုသည် သင်တို့ကိုပင် လှည့်ပြားကြပြီ။”
⁴⁸ခေါင်းဆောင်များ၊ ဖါရိရှုများတို့တွင် သူ့ကိုယုံကြည်သောသူ တစ်စုံတစ်ယောက်မျှရှိသလော။ မရှိပါ။
⁴⁹သို့သော်လည်း၊ ဤလူများတို့သည် ပညတ်တရားကို အလျှင်းမသိကြ။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ကျိန်ခြင်းအောက်၌ရှိသည်” ဟုဆိုကြ၏။
⁵⁰သို့သော်လည်း၊ ထိုကောင်စီအဖွဲ့ဝင် တစ်ယောက်ဖြစ်သော နိကောဒင်သည်လည်း၊ ထိုနေရာ၌ရှိ၏။ နိကောဒင်သည် ယေရှုထံတော်သို့ ညဉ့်အခါလာ၍ တွေ့ဆုံသော သူဖြစ်၏။
⁵¹နိကောဒင်က၊ “ငါတို့တရားသည် လူတစ်ဦးထံမှ ရှေးဦးစွာ ကြားတော်မူခြင်းမရှိဘဲ အမှုစီရင်ခြင်းကို အခွင့်မပေး။ သူပြုသောအမှုကို ငါတို့မသိမှီ ငါတို့သည် ထိုသူအား တရားမစီရင်နိုင်” ဟုဆို၏။
⁵²ယုဒခေါင်းဆောင်တို့က၊ “သင်သည်လည်း ဂါလိလဲပြည်သား ဖြစ်သ

လော။ ကျမ်းစာကို လေ့လာပါ။ ဂါလိလဲပြည်၌ မည်သည့်ပရောဖက်မျှမပေါ်ထွန်းသည်ကို သင်တွေ့မြင်ပါလိမ့်မည်” ဟုဆိုကြ၏။

(ရှေးအကျဆုံးနှင့် အကောင်းဆုံးသော ဂရိကျမ်းစာ၌
ယောဟန် 7:53-8:11 အထိ မပါရှိပါ)

မှားယွင်းခြင်းအမှတ် ဖမ်းမိသော အမျိုးသမီး

⁵³ယုဒခေါင်းဆောင်အားလုံးတို့သည် ထိုနေရာမှ ထွက်ခွာ၍ မိမိတို့အိမ်သို့ သွားကြ၏။
၈ ယေရှုသည်သံလွင်တောင်*သို့ သွားတော်မူ၏။ ယေရှုသည် နံနက်စောစောအချိန်၌ ဗိမာန်တော်သို့ တစ်ဖန် ကြွတော်မူ၍ ²လူအပေါင်းတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ လာကြ၏။ ယေရှုသည် ထိုင်၍ သူတို့အား ဆုံးမပြောပြပေးတော်မူ၏။ ³ကျမ်းပြုဆရာတို့နှင့် ဝါရီရုံတို့သည် မိန်းမတစ်ဦးကို ခေါ်ကြ၏။ ထိုမိန်းမသည် မှားယွင်းခြင်းအမှုကို ပြုနေစဉ် ဖမ်းမိခဲ့ကြ၏။ ထိုယုဒလူတို့သည် ထိုမိန်းမကို လူများအလယ်၌ ရပ်စေကြ၏။ ⁴သူတို့က ယေရှုအား၊ “ဆရာ၊ ဤမိန်းမသည် မှားယွင်းခြင်းအမှုကို ပြုနေစဉ် ဖမ်းမိကြ၏။ ⁵ထိုသို့သောမိန်းမကို ကျောက်ခဲနှင့် အသေပစ်ရမည်ဟု၊ မောရှေ၏ပညတ်တရားသည် အကျွန်ုပ်တို့အား မိန့်ဆိုထားပါ၏။ သို့ရာတွင် ကိုယ်တော်သည် အဘယ်သို့ မိန့်တော်မူမည်နည်း” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ⁶သူတို့သည် ကိုယ်တော်၌ အပြစ်တင်ခွင့် ရှိစေခြင်းငှါ တစ်စုံတစ်ခုကို အမှားဆိုမိ၍ ဖမ်းဆီးကြရန် သူတို့သည် ကြိုးစားကြ၏။ သို့ရာတွင် ယေရှုသည် အောက်သို့ ငုံ့လျက် လက်ညှိုးတော်နှင့် မြေ၌ ရေးသား၍ နေတော်မူ၏။ ⁷ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုအား အထပ်ထပ် မေးမြန်းကြသောအခါ ယေရှုသည် မော့ကြည့်ကာ သူတို့အား၊ “သင်တို့အထဲ၌ အပြစ်လုံးဝကင်းသောသူရှိပါသလော။ ထိုအပြစ်ကင်းသောသူ

သည် ထိုမိန်းမအား ကျောက်ခဲနှင့် ပထမဦးဆုံး စ၍ပေါက်စေ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁸ယေရှုသည် တစ်ဖန်အောက်သို့ ငုံ့၍ မြေ၌ ရေးသားတော်မူပြန်၏။

⁹ယေရှုမိန့်တော်မူသော စကားကို သူတို့ကြားသောအခါ တစ်ယောက်နောက်တစ်ယောက်ထွက်သွားကြ၏။ အသက်ကြီးသောသူသည် ပထမဆုံးထွက်သွား၍ အငယ်ဆုံးတိုင်အောင် ထွက်သွားကြကုန်၏။ ယေရှုသည် တစ်ကိုယ်တည်းသာ ထိုမိန်းမနှင့်ကျန်ရစ်၏။ သူမသည် သူ့ရှေ့တော်၌ ရပ်နေ၏။ ¹⁰ယေရှုသည် မော့၍ ကြည့်ကာ သူမအား၊ “အချင်းမိန်းမ၊ သင့်ကို အပြစ်တင်သောသူတို့သည် အဘယ်မှာရှိကြသနည်း။ သင်၏အပြစ်ကို အဘယ်သူမျှ မစီရင်သလော” ဟုမေးတော်မူ၏။

¹¹ထိုမိန်းမကလည်း၊ “အဘယ်သူမျှ ကျွန်မကို မစီရင်ကြပါ သခင်” ဟုလျှောက်၏။ ထိုနောက် ယေရှုက၊ “ငါသည်လည်း၊ သင်၏အမှုကိုမစီရင်။ သွားလော့။ သို့သော်လည်း၊ နောက်တဖန် ဒုစရိုက်ကို မပြုနှင့်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် လောက၏အလင်းဖြစ်တော်မူ၏

¹²ထိုနောက် ယေရှုသည် လူတို့အား၊ “ငါသည် ဤလောက၏ အလင်းဖြစ်၏။ ငါ့နောက်သို့ လိုက်သောသူသည် မှောင်မိုက်၌ မသွားမလော။ ထိုသူသည် အသက်ကို ပေးသော အလင်းကို ရလိမ့်မည်” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

¹³သို့သော်လည်း၊ ဝါရီရုံတို့က၊ ယေရှုအား၊ “သင်သည် ကိုယ်အကြောင်းကို သက်သေခံ၏။ ထို့ကြောင့် သင်၏သက်သေသည် တန်ဖိုးမရှိ” ဟုဆိုကြ၏။

¹⁴ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည်ကိုယ်အကြောင်းကို သက်သေခံသော်လည်း ငါ့သက်သေခံချက်သည် မှန်ကန်၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါသည် အဘယ်အရပ်က လာသည်ကို၎င်း အဘယ်အရပ်သို့ သွားမည်ကိုလည်း ငါသိ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် အဘယ်အရပ်က လာ၍

သံလွင်တောင် လူတစ်ယောက်က ဗိမာန်တော်ဝန်းကျင်ကို ကြည့်မြင်နိုင်သော ယေရှုလင်မြို့၏အရှေ့ဘက်ရှိ တောင်ဖြစ်သည်။

အဘယ်အရပ်သို့ ငါသွားမည်ကို သင်တို့မသိကြ။¹⁵ သင်တို့သည် လူ့ဘေဒနာအတိုင်း စီရင်တတ်ကြ၏။ ငါသည် အဘယ်သူ့ကိုမျှ မစီရင်။¹⁶ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် စီရင်သော်လည်း၊ ငါ၏စီရင်ခြင်းသည် မှန်၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါသည် တရားစီရင်သောအခါ တစ်ယောက်တည်းမစီရင်။ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်သည် ငါနှင့်အတူရှိ၏။¹⁷ သင်တို့ပညတ္တိကျမ်းစာနှင့်အညီ သက်သေခံနှစ်ဦးတို့သည် ကိစ္စတခု၌ သဘောတူညီလျှင်၊ သူတို့၏ သက်သေခံချက်ကို သင်တို့လက်ခံရမည် ဟုဆိုထား၏။¹⁸ ငါသည် ထိုသက်သေခံများထဲမှ ကိုယ်အကြောင်းကို ကိုယ်သက်သေခံသောသူ ဖြစ်၏။ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်လည်း ငါ့အကြောင်းကို သက်သေခံတော်မူသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁹ ထိုသူတို့ကလည်း၊ “သင်၏ခမည်းတော်သည် အဘယ်မှာ ရှိသနည်း” ဟုမေးကြ၏။ ယေရှုကလည်း၊ “သင်တို့သည်ငါ့ကို မသိကြ။ ငါ့ခမည်းတော်ကိုလည်း မသိကြ။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ငါ့ကိုသိလျှင်၊ ငါ့ခမည်းတော်ကိုလည်း သိကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။²⁰ ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်၌ရှိနေစဉ် ဤအရာတို့ကို ဆုံးမဩဝါဒပေးတော်မူ၏။ သူသည် အလှူငွေသေတ္တာကို ထားသောနေရာအနီး၌ ရှိတော်မူ၏။ သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်၏အချိန်မစေ့ မရောက်သေးသောကြောင့် အဘယ်သူမျှကိုယ်တော်ကိုမဖမ်းဆီးကြ။

ယုဒလူတို့သည် ယေရှုအကြောင်းကို နားမလည်ကြ

²¹ တစ်ဖန် ယေရှုသည် သူတို့အား၊ “ငါသည် သွားရလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ငါ့ကို ရှာကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည်ကိုယ်အပြစ်ကြောင့် သေကြလိမ့်မည်။ ငါသွားသောအရပ်၌ သင်တို့သည် မလာနိုင်ကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။²² ထို့ကြောင့် ယုဒလူတို့ကလည်း၊ “သူသည် ကိုယ်အသက်ကို သတ်လိမ့်မည်လော။ ‘ငါသွား

သောအရပ်၌ သင်တို့သည် မလာနိုင်’ ဟုအဘယ်ကြောင့်ဆိုသနည်း” ဟုအချင်းချင်းမေးမြန်းကြ၏။²³ သို့သော်လည်း ယေရှုက၊ ထိုယုဒလူတို့အား “သင်တို့သည် အောက်အရပ်က ဖြစ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် အထက်အရပ်က ဖြစ်၏။ သင်တို့သည် လောကီသား ဖြစ်ကြ၏။ ငါသည် လောကီသား မဟုတ်။²⁴ သင်တို့သည် ကိုယ်အပြစ်၌ သေကြလိမ့်မည် ဟုဆို၏။ မှန်ပါ၏။ ငါသည် ဤမည်သောသူ ဖြစ်သည်ဟု သင်တို့သည် မယုံလျှင်၊ ကိုယ်အပြစ်ကြောင့် သေကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။²⁵ ယုဒလူတို့က၊ “သို့ဖြစ်လျှင်၊ သင်သည် အဘယ်သူနည်း” ဟုမေးကြ၏။ ယေရှုက၊ “ငါသည် သင်တို့အား အစအဦး၌ ပြောဆိုသည့် အတိုင်းငါဖြစ်၏။²⁶ ငါသည် သင်တို့အား ပြောစရာနှင့် အမှုစီရင်စရာများစွာရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောသူထံမှ ငါကြားသမျှကိုသာ လူတို့အား ငါပြော၏။ သူသည်သစ္စာနှင့်ပြည့်စုံတော်မူ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။²⁷ ယေရှုသည် မည်သူ့အကြောင်း ပြောဆိုသည်ကို လူတို့သည် နားမလည်နိုင်ကြ။ ယေရှုသည် ခမည်းတော်အကြောင်းကို သူတို့အား ပြောပြတော်မူခြင်း ဖြစ်၏။²⁸ ထို့ကြောင့် ယေရှုက “သင်တို့သည် လူသားကို မြောက်ထားကြသောအခါ ငါ*သည် ဤမည်သောသူ ဖြစ်သည်ကို၎င်း၊ ငါသည် အလိုအလျောက် အဘယ်အမှုကိုမျှမပြုဘဲ ခမည်းတော်သည် ငါ့အား သွန်သင်သည့်အရာကိုသာ ငါပြောသည်ကို၎င်းသင်တို့သိကြလိမ့်မည်။²⁹ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောသူသည် ငါနှင့်အတူရှိ၏။ သူနှစ်သက်တော်မူသောအမှုကိုသာ ငါသည် အစဉ်မပြတ်ပြု၏။ ထို့ကြောင့် ငါ့ကို တစ်ကိုယ်တည်း မနေစေပါ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။³⁰ သူသည်

ငါ ဤသည် ဘုရား၏နာမကို ထွက် 3:14 ၌သုံးသကဲ့သို့ ဖြစ်သည်။ သို့သော် ‘၎င်းသည် ခရစ်တော်က ငါဖြစ်သည် ဟူ၍လည်း ဆိုလိုရင်း ဖြစ်နိုင်သည်။

ဤအရာတို့ကို မိန့်တော်မူစဉ် လူများစွာတို့ သည် သူ့ကို ယုံကြည်ကြ၏။

ယေရှုသည် အပြစ်မှ လွတ်ခြင်းအကြောင်းကို မိန့်တော်မူခြင်း

³¹ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် သူ့ကို ယုံကြည်သော ယုဒလူတို့အား၊ “သင်တို့သည် ငါ၏သွန်သင်ခြင်းကို ဆက်၍ လိုက်နာလျှင်၊ သင်တို့သည် ငါ့တပည့်အမှန် ဖြစ်ကြ၏။” ³²ထို့နောက် သင်တို့သည် သမ္မာတရားကို သိကြလိမ့်မည်။ ထိုသမ္မာတရားသည် သင်တို့ကို လွတ်စေလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ³³ယုဒလူတို့က၊ “ငါတို့သည် အာဗြဟံ၏အမျိုးအနွယ် ဖြစ်ကြ၏။ အဘယ်သူထံ၌ တစ်ခါတစ်ရံမျှ ကျွန်ုပ်တို့မခံကြ။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် လွတ်လိမ့်မည်ဟု သင်သည် အဘယ်ကြောင့် ဆိုသနည်း” ဟုမေးမြန်းကြ၏။ ³⁴ယေရှုကလည်း၊ “ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ၊ ဒုစရိုက်ကို ပြုသောသူမှန်သမျှတို့သည် ဒုစရိုက်၏ကျွန် ဖြစ်ကြ၏။ ဒုစရိုက်သည် ထိုသူ၏သခင် ဖြစ်လာ၏။” ³⁵ကျွန်ုပ်သည် မိသားစု၌ အစဉ်အမြဲမနေ။ သို့သော်လည်း၊ သားသည် မိသားစုနှင့် အစဉ်အမြဲမနေ၏။ ³⁶ထို့ကြောင့် သားတော်သည် သင်တို့ကို လွတ်လျှင်၊ သင်တို့သည် ကေနအမှန် လွတ်ကြလိမ့်မည်။ ³⁷သင်တို့သည် အာဗြဟံ၏အမျိုးအနွယ်များ ဖြစ်ကြသည်ကို ငါသိ၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ငါ၏သွန်သင်ခြင်းကို လက်မခံလိုကြသောကြောင့် ငါ့ကို သတ်ဖို့ရန် အလိုရှိကြ၏။ ³⁸ငါ့မည်းတော်ပြသည်အတိုင်း သင်တို့အား ငါပြော၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့အဘသည် သင်တို့အား ပြောသည့်အတိုင်း သင်တို့ပြုကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁹ယုဒလူတို့ကလည်း၊ “ငါတို့အဘသည် အာဗြဟံဖြစ်သည်” ဟုဆိုကြ၏။ ယေရှုကလည်း၊ “သင်တို့သည် အာဗြဟံ၏သားမှန်လျှင်၊ သင်တို့သည် အာဗြဟံ ပြုခဲ့သည့်အရာများကို ပြုကြလိမ့်မည်။” ⁴⁰ငါသည်ဘုရားသခင်ထံတော်၌ ကြားရသောသမ္မာတရားကို သင်တို့အား

ဟောပြောသောသူဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ငါ့ကို သတ်ဖို့ရန် ကြိုးစားကြ၏။ ⁴¹အာဗြဟံသည် ထိုနည်းတူ ပြုသည်မဟုတ်။ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် သင်တို့အဘပြုနေသော အရာတို့ကိုသာ ပြုနေကြသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယုဒလူတို့က၊ “ငါတို့သည် မျောက်မထားသော သားသမီးများမဟုတ်။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့၏အဘ ဖြစ်၏။ သူသည် ငါတို့၌ ရှိသောတစ်ဝါးတည်းသော အဘ ဖြစ်သည်” ဟုဆိုကြ၏။

⁴²ယေရှုက ထိုယုဒလူတို့အား၊ “ဘုရားသခင်သည် သင်တို့အဘမှန်လျှင်၊ သင်တို့သည် ငါ့ကို ချစ်ကြလိမ့်မည်။ ငါသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ကြွလာပြီး ယခုတွင် ဤနေရာ၌ ရှိ၏။ ငါသည် ငါ့တန်ခိုးအာဏာနှင့် ငါ့အလိုအလျောက် လာသည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင် ဘုရားသခင်သည် ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူ၏။” ⁴³သင်တို့သည် ငါ၏ဆုံးမဩဝါဒပေးခြင်းကို လက်မခံနိုင်သောကြောင့် သင်တို့သည် ငါ့စကားကို နားမလည်ကြ။ ⁴⁴သင်တို့၏အဘသည် မာရ်နတ်ဖြစ်၍ သူသည် သင်တို့ကို ပိုင်၏။ သင်တို့သည် သူ၏အလိုသို့ လိုက်၍ လုပ်တတ်ကြ၏။ မာရ်နတ်သည် အစအဦး၌ပင် လူအသက်ကို သတ်သောသူဖြစ်၍ အစဉ်မပြတ် သမ္မာတရားကို ဆန့်ကျင်သောသူဖြစ်၏။ သူပြောသော မုသာစကားအတိုင်း သူဖြစ်၏။ မှန်ပါ၏။ မာရ်နတ်သည် မုသာပြောသောသူဖြစ်၏။ သူသည် မုသာ၏အဘလည်း ဖြစ်၏။ ⁴⁵ငါသည် သစ္စာစကားကို ပြော၏။ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် ငါ့ကို မယုံကြ။ ⁴⁶ငါ၌ အပြစ်ရှိကြောင်း သင်တို့အထံ၌ အဘယ်သူ ဖော်ပြနိုင်သနည်း။ ငါသည် သစ္စာစကားကို ပြောလျှင်၊ သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် ငါ့ကိုမယုံကြပါသနည်း။ ⁴⁷ဘုရားသခင်ပိုင်သောသူသည် သူ၏စကားတော်ကို လက်ခံတတ်၏။ သို့ရာတွင် သင်တို့သည် ဘုရားခင်၏စကားတော်ကို လက်မခံကြသောကြောင့် ဘုရားသခင်သည် သင်တို့ကို မပိုင်ကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် သူနှင့်အာဗြဟံအကြောင်းကို မိန့်တော်မူ၏

⁴⁸ယုဒလူတို့ကလည်း၊ “သင်သည် ရှုမာရိလူ ဖြစ်၏။ နတ်ဆိုးစွဲသောသူလည်း ဖြစ်၏ဟု ငါတို့ဆိုရာ၌ ငါတို့သည် မှန်သောစကားကို ဆိုပြီမဟုတ်လော” ဟုဆိုကြ၏။

⁴⁹ယေရှုက၊ “နတ်ဆိုးသည် ငါ့အထံ၌ မရှိ။ ငါသည် ငါ့ခမည်းတော်ကို ချီးမြှောက်၏။ သို့ သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ငါ့ကို ရှုတ်ချကြ၏။

⁵⁰ငါသည် ကိုယ်ဘုန်းတော်ကို မရှာ။ ငါ၏ဘုန်း တော်ကို ရှာ၍ စီရင်တော်မူသောသူ ရှိ၏။

⁵¹ငါအမှန်ဆိုသည်ကား ငါ၏ဩဝါဒစကားကို လိုက်နာသောသူသည် သေခြင်းနှင့် အစဉ်မ ပြတ် ကင်းလွတ်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵²ယုဒလူတို့ကလည်း ယေရှုအား၊ “သင်၏ အထံ၌ နတ်ဆိုးရှိသည်ကို ငါတို့ယခု သိကြ၏။ အာဗြဟံနှင့် ပရောဖက်တို့သည် သေကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ‘ငါ၏စကားကို လိုက်နာသော သူသည် သေခြင်းနှင့် အစဉ်မပြတ် ကင်းလွတ် လိမ့်မည် ဟုသင်ဆို၏။’” ⁵³သင်သည် ငါတို့အဘ အာဗြဟံ ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်သည်ဟု ကိုယ်ကို ထင်သလော။ အာဗြဟံသည် သေ လွန်ပြီ။ ပရောဖက်တို့လည်း သေကြပြီ။ သင် သည် ကိုယ်ကို မည်သို့သောသူ ဖြစ်သည်ဟု ထင်ပါသနည်း” ဟုဆိုကြ၏။

⁵⁴ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် ကိုယ်ဘုန်း တော်ကို ရှာလျှင်၊ ထိုဘုန်းအသရေသည် အ ချည်းနီးဖြစ်၏။ ငါတို့ဘုရားသခင်ဟု သင်တို့ ခေါ်သောငါ့ခမည်းတော်သည် ငါ့ကို ချီးမြှောက် သောသူဖြစ်၏။” ⁵⁵သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် သူ့ကို အမှန်မသိကြ။ ငါသည် သူ့ကို သိ၏။ ငါသည် သူ့ကို မသိဟုဆိုလျှင်၊ ငါသည်လည်း သင်တို့နည်းတူ မသားပြောသောသူ ဖြစ်လိမ့် မည်။ ငါသည် သူပြောသမျှတို့ကို လိုက်နာ၏။

⁵⁶သင်တို့ အဘအာဗြဟံသည် ငါလာမည့် နေ့ရက်ကို မြော်လျက် မြင်ရသောအခါ အလွန် ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁵⁷ယုဒ လူတို့ကလည်း၊ ယေရှုအား၊ “သင်သည်

အဘယ်သို့ ဆိုသနည်း။ သင်သည် အာဗြဟံကို မြင်ဖူးသလော။ သင်သည် အနှစ်ငါးဆယ်မျှပင် မရှိသေး” ဟုဆိုကြ၏။

⁵⁸ယေရှုကလည်း၊ “ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ အာဗြဟံမမွေးဖွားမှီ ငါဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ ၏။ ⁵⁹ယေရှုသည် ထိုသို့ မိန့်တော်မူသောအခါ လူတို့သည် ကိုယ်တော်ကို ခံနိုင်ပစ်ခြင်းငှါ ကျောက်ခဲတို့ကို ကောက်ယူကြ၏။ သို့ရာတွင် ယေရှုသည် တိမ်းရှောင်၍ ဗိမာန်တော်အနားမှ ထွက်သွားလေ၏။

ယေရှုသည် မွေးစကပင် မျက်စိကန်းသော သူကို ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

9ယေရှုသည် လမ်းသွားနေစဉ် မွေးစကပင် မျက်စိကန်းသောသူ တစ်ယောက်ကို မြင် လေ၏။ ²တပည့်တော်တို့က “ဆရာ၊ ဤသူ သည် အဘယ်သူ၏အပြစ်ကြောင့် မွေးစကပင် မျက်စိကန်းသနည်း။ သူ၏အပြစ်ကြောင့် ကန်း သလော။ သို့မဟုတ် မိဘတို့၏အပြစ်ကြောင့် ကန်းသလော” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

³ယေရှုကလည်း၊ “သူ၏မျက်စိကန်းခြင်း သည် သူ့အပြစ်ကြောင့်လည်း မဟုတ်။ မိဘ တို့၏ အပြစ်ကြောင့် လည်းမဟုတ်။ ငါသည် ထိုသူကို ကျန်းမာစေသောအခါ ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်ကို လူတို့၌ ထင်ရှားစေနိုင်မည် အကြောင်း၊ ဤသူသည် မွေးစကပင် မျက်စိ ကန်းခြင်း ဖြစ်၏။” ⁴ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူ၏အမှုကို နေ့အချိန်ရှိစဉ်တွင်ပင် ငါတို့သည် ဆက်လက်၍ လုပ်ဆောင်ရပါမည်။ ညအချိန် သည် ရောက်လာလိမ့်မည်။ ထိုအချိန်၌ မည် သူမျှ အလုပ်မလုပ်နိုင်ကြ။” ⁵ငါသည် ဤလော က၌ ရှိစဉ်တွင် ဤလောက၏အလင်း ဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁶ယေရှုသည် ထိုသို့ပြောတော်မူပြီးနောက်၊ မြေမှုန့်ကို တံတွေးထွေး၍ ရွှံ့လုပ်၏။ ယေရှု သည် ထိုသူ၏မျက်စိ၌ ရွှံ့ကိုလူး၏။ ⁷ယေရှုက ထိုလူအား၊ “သွား၍ ရှိလောင်ရေကန်၌ ဆေး

လော့။ (ရှိုလောင်၏အဓိပ္ပါယ်မှာ “စေလွှတ်သည်” ဟူ၍ ဖြစ်၏။) ထိုသူသည် ရေကန်သို့ သွား၍ ဆေးကြောပြီးမှ မျက်စိမြင်လျက်ပြန် လေ၏။

⁸ထိုလူသည် တစ်ချိန်က တောင်းစားနေ သည်ကို မြင်ဘူးသောလူအချို့နှင့် သူ၏အိမ်နီး နားချင်းတို့က “ကြည့်ကြပါ။ ထိုသူသည် ထိုင် ၍ အစဉ်အမြဲ တောင်းသောသူ မဟုတ်လော့” ဟုဆိုကြ၏။

⁹လူအချို့က “ဟုတ်ပါ၏။ သူပင် ဖြစ်သည်” ဟုဆိုကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ အခြားသောလူ တို့က “ဤသူသည် သူမဟုတ်။ ထိုသူနှင့်တူ သည်” ဟုဆိုကြ၏။ ထို့ကြောင့် ထိုသူကလည်း၊ “ငါသည် ထိုသူပင် ဖြစ်သည်” ဟုဆို၏။

¹⁰လူတို့ကလည်း၊ “အဘယ်သို့ ဖြစ်ပျက်ခဲ့ ပါသနည်း။ သင်သည် အဘယ်သို့ မျက်စိမြင် ပါသနည်း” ဟုမေးကြ၏။

¹¹ထိုသူက “ယေရှုဟုခေါ်သောသူတစ် ယောက်သည် နွဲ့ကို လုပ်၍ အကျွန်ုပ်၏ မျက်စိ ၌ လူးပေး၏။ ထိုနောက် ယေရှုသည် အကျွန်ုပ် အား သွား၍ရှိုလောင်ရေကန်၌ ဆေးလော့ဟု ဆို၏။ ထိုကြောင့်အကျွန်ုပ်လည်း၊ ရှိုလောင်သို့ သွား၍ ဆေးလျှင်မျက်စိမြင်နိုင်သည်” ဟုဆို၏။

¹²လူတို့ကလည်း၊ မျက်စိကန်းသောသူအား “ထိုသူသည် အဘယ်မှာ ရှိသနည်း” ဟုမေးကြ ၏။ ထိုလူကလည်း “အကျွန်ုပ်မသိ” ဟုဆို၏။

ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကျန်းမာစေတော်မူ သောသူအား မေးမြန်းကြခြင်း

¹³ထိုနောက် လူတို့သည် မျက်စိကန်းဘူး သောထိုသူကို ဖာရိရှုတို့ထံသို့ ခေါ်ဆောင် ကြ၏။ ¹⁴ယေရှုသည် နွဲ့လုပ်၍ ထိုသူ၏မျက်စိကို မြင်စေသောနေ့သည် ဥပုသ်နေ့ဖြစ်၏။ ¹⁵ထို့ ကြောင့် တဖန်ဖာရိရှုတို့က ထိုသူအား၊ “သင် သည် အဘယ်သို့ မျက်စိမြင်သနည်း” ဟုမေး ကြ၏။ ထိုသူကလည်း “ သူသည် အကျွန်ုပ်၏ မျက်စိ၌ နွဲ့ကို ထည့်၍ အကျွန်ုပ်ဆေးလျှင် မျက်စိမြင်သည်” ဟုဆို၏။

¹⁶ဖာရိရှု* အချို့တို့က “ဤသူသည် ဥပုသ် နေ့နှင့် ဆိုင်သောပညတ်တော်ကို မလိုက်နာ။ ထို့ကြောင့် သူသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာသည်မဟုတ်” ဟုဆိုကြ၏။ သို့သော် အချို့ တို့ကလည်း၊ “အပြစ်ရှိသောသူတစ်ဦးသည် ဤသို့သော နိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို မည်သို့ပြု နိုင်မည်နည်း” ဟုဆိုကြ၏။ ထိုယုဒလူတို့သည် သဘောမတူညီနိုင်ကြဘဲ အချင်းချင်းကွဲပြား ကြ၏။

¹⁷တဖန် ယုဒခေါင်းဆောင်တို့က မျက်စိ ကန်းဘူးသောသူအား ဤသူသည် “သင်၏မျက် စိကို မြင်စေ၏။ သူသည် အဘယ်သို့သောသူ ဖြစ်သည်ဟု သင်ဆိုပါသနည်း” ဟုမေးကြ၏။ ထိုသူကလည်း “သူသည် ပရောဖက်တစ်ပါး ဖြစ်သည်” ဟုဆို၏။

¹⁸ယုဒလူတို့ကလည်း ထိုသူ၌ ထိုသို့အမှန် ဖြစ်ပျက်သည်ကို မယုံနိုင်ကြ။ ထိုသူသည် မျက် စိကန်း၍ ယခုမြင်သည်ကို သူတို့မယုံကြည်နိုင် ကြ။ သို့ဖြစ်၍ နောက်ဆုံးတွင် သူတို့သည်ထိုသူ ၏မိဘကို ခေါ်၏။ ¹⁹ယုဒလူတို့က သူ၏မိဘတို့ အား၊ “ဤသူသည် သင်တို့သားမှန်သလော့။ သူသည် မွေးစကပင် မျက်စိကန်းသည်ဟု သင် တို့ဆို၏။ ထိုသို့ဆိုလျှင်၊ သူသည် အဘယ်သို့ ယခု မြင်နိုင်ပါသနည်း” ဟုမေးကြ၏။

²⁰မိဘတို့ကလည်း၊ “ဤသူသည် ငါတို့သား ဖြစ်သည်ကို ငါတို့သိ၏။ သူသည် မွေးစကပင် မျက်စိကန်းသည်ကိုလည်း ငါတို့သိကြ၏။ ²¹သို့ သော်လည်း၊ သူသည် ယခုအဘယ်သို့ မြင်နိုင် သည်ကို ငါတို့မသိကြ။ အဘယ်သူသည် သူ၏ မျက်စိမြင်စေသည်ကိုလည်း မသိကြ။ သူ့ကိုမေး ကြပါ။ သူသည် ကိုယ်အကြောင်းကို ကိုယ်တိုင် ပြောရန် အသက်အရွယ်နှင့် ပြည့်စုံပါ၏” ဟုဆို ကြ၏။ ²²ထိုသူ၏မိဘတို့သည်ယုဒခေါင်းဆောင် တို့ကို ကြောက်၍ထိုသို့ဆိုကြခြင်းဖြစ်၏။ ယေရှု သည် ခရစ်တော်ဖြစ်သည်ဟု ဝန်ခံသောသူကို

ဖာရိရှု ဖာရိရှုတို့သည် ယုဒလူမျိုးတို့၏ ဥပဒေသများနှင့် ဝေလေထုံးစံအားလုံးကို သတိရှိစွာ လိုက်နာဖို့ ကြွေး ကြော်သော ဘာသာရေးနှင့် ဆိုင်သောအဖွဲ့ ဖြစ်သည်။

အပြစ်ပေးရမည်ဟု ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် စီရင်ခဲ့ကြပြီးဖြစ်၏။ ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ထိုသို့ ဝန်ခံသောသူတို့အား တရားစရပ်မှ နှင်ထုတ်ကြလိမ့်မည်ဖြစ်၏။ ²³ထိုအကြောင်းကြောင့် သူ၏မိဘတို့က “သူသည် အသက်အရွယ်ပြည့်ပြီ။ သူ့အားမေးကြပါ” ဟုဆိုခြင်းဖြစ်၏။

²⁴ထိုကြောင့် ယုဒခေါင်းဆောင်တို့က မျက်စိကန်းဘူးသောသူကို ဒုတိယအကြိမ်ပြန် ခေါ်၍၊ “မှန်သောစကားကို ဆိုသောကြောင့်သင်သည် ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်ကို ထင်ရှားစေပါ၏။ ဤသူသည်အပြစ်ရှိသောသူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်းကို ငါတို့သိကြ၏ ဟုဆိုကြလျှင်”

²⁵ထိုလူကလည်း “သူသည် အပြစ်ရှိသောသူဖြစ်သည် မဖြစ်သည်ကို အကျွန်ုပ်မသိ။ သို့သော်လည်း အကြောင်းတစ်ခုကို အကျွန်ုပ်သိ၏။ အကျွန်ုပ်သည် မျက်စိကန်းခဲ့ဘူး၏။ သို့ရာတွင် ယခုအကျွန်ုပ်မျက်စိမြင်နိုင်သည်ကို အကျွန်ုပ်သိ၏” ဟုဆို၏။

²⁶ယုဒခေါင်းဆောင်တို့က “သူသည် သင့်ကို အဘယ်သို့ ပြုသနည်း။ သူသည် သင်၏မျက်စိကိုအဘယ်သို့မြင်စေခဲ့ပါသနည်း” ဟုမေးကြ၏။

²⁷ထိုသူကလည်း “အဘယ်သို့ ပြုသည်ကို သင်တို့အား အကျွန်ုပ်ပြောခဲ့ပြီ။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် အကျွန်ုပ်ကို နားမထောင်ကြ။ သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် ထပ်၍ ကြားလိုကြပါသနည်း။ သင်တို့သည်လည်း သူ၏တပည့်ဖြစ်ချင်သလော” ဟုဆို၏။

²⁸ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည်စိတ်ဆိုးလျက်၊ ထိုသူအား အလွန်ဆိုးသောအရာကို ပြောကြ၏။ ထို့နောက် သူတို့က “သင်သည်ထိုသူ၏ တပည့်ဖြစ်၏။ ငါတို့သည် မောရှေ၏တပည့်တို့ဖြစ်ကြ၏။ ²⁹ဘုရားသခင်သည် မောရှေအား ဖြင့် စကားပြောတော်မူသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ သို့သော်လည်း ဤသူသည် အဘယ်အရပ်က လာသည်ကို ငါတို့မသိကြ” ဟုဆိုကြ၏။

³⁰ထိုလူကလည်း “ဤအရာသည် အလွန်ထူးခြားသောအရာဖြစ်၏။ သူသည် အဘယ်အရပ်က လာသည်ကို သင်တို့မသိကြ။ သို့သော်

လည်း၊ သူသည် အကျွန်ုပ်၏မျက်စိကို မြင်စေပြီ။ ³¹ဘုရားသခင်သည် အပြစ်ရှိသောသူ၏ စကားကို နားထောင်တော်မူသည်ကို ငါတို့အားလုံး သိကြ၏။ သို့ရာတွင် သူကိုကိုးကွယ်၍ အလိုတော်အတိုင်း ပြုသောသူ၏စကားကို နားထောင်တော်မူ၏။ ³²လူတစ်ယောက်သည် မွေးစကပင် မျက်စိကန်းသောသူ၏မျက်စိကို ကျန်းမာစေခြင်းသည် ပထမအကြိမ်ဖြစ်၏။

³³ဤသူသည်ဘုရားသခင်ထံတော်မှလာသောသူဖြစ်ရမည်။ သူသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ မဟုတ်လျှင်၊ သူသည် ဤကဲ့သို့သော အမှုကိုမျှ မတတ်နိုင်” ဟုပြောဆို၏။

³⁴ယုဒခေါင်းဆောင်တို့က “သင်သည် မွေးစကပင်ဒုစရိုက်အပြစ်စွဲလျက် မွေးသောသူ ဖြစ်၏။ သင်သည် ငါတို့ကို သွန်သင်ခြင်းငှာ ကြိုးစားနေသလော” ဟုဆိုကြ၏။ ယုဒခေါင်းဆောင်တို့ကထိုသူအား အကြမ်းဖက်၍ နှင်ထုတ်ကြ၏။

ဝိညာဉ်မျက်စိကွယ်ခြင်း

³⁵ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ထိုသူအား အကြမ်းဖက်၍ နှင်ထုတ်ကြသည်ကို ယေရှုသည် ကြားတော်မူ၏။ ယေရှုသည် ထိုသူကို တွေ့တော်မူလျှင်၊ “သင်သည် လူသားကို ယုံကြည်ပါသလော” ဟုမေးတော်မူ၏။

³⁶ထိုသူကလည်း “သခင်၊ အဘယ်သူသည် လူသားဖြစ်သနည်း။ သူ့အား အကျွန်ုပ်ယုံကြည်ပါမည်အကြောင်း အကျွန်ုပ်အား ပြောတော်မူပါ” ဟုမေးလျှောက်၏။

³⁷ယေရှုက “သင်သည် ထိုသူကိုမြင်ခဲ့ပြီ။ ယခုသင်နှင့်စကားပြောသောသူသည် လူသားပင်ဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁸အကျွန်ုပ်ယုံကြည်ပါ၏သခင်” ဟုလျှောက်၏။ ထို့နောက် သူသည် ညွတ်ပြပ်၍ ယေရှုအား ကိုးကွယ်လေ၏။

³⁹ယေရှုက “ငါသည် လူတို့အား တရားစီရင်မည်အကြောင်း ဤလောကသို့ ငါလာ၏။ မျက်စိမမြင်သောသူသည် မြင်စေခြင်းငှာရင်း၊

မြင်သည်ဟု ထင်သောသူကို မျက်စိကန်းစေခြင်းငှား ငါလာ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴⁰ ဗာရိရုံအချို့တို့သည် ယေရှုအနီးအပါး၌ ရှိသဖြင့် ထိုစကားကို ကြားရ၏။ သူတို့က၊ “ငါတို့သည်လည်း မျက်စိကန်းသောသူ ဖြစ်ကြသည်ဟု သင်ဆိုလိုသလော” ဟုမေးကြ၏။

⁴¹ ယေရှုကလည်း၊ “သင်တို့သည် မျက်စိကန်းကြသည်မှန်လျှင် သင်တို့၌ အပြစ်မရှိ။ သို့သော်လည်း ငါတို့မျက်စိမြင်သည် ဟုဆိုကြ၏။ ထို့ကြောင့် သင်တို့၌ အပြစ်တည်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သိုးထိန်းနှင့်သူ၏သိုးများ

10 ယေရှုက “ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ၊ လူတစ်ဦးသည် သိုးခြံထဲသို့ ဝင်သောအခါတံခါး ဝပြင့် ဝင်ရ၏။ သူသည် အခြားလမ်းဖြင့် ကျော် ဝင်လျှင် ထိုသူသည် သူ့ခိုးမီးပြုဖြစ်၏။ ထိုသူသည် သိုးတို့ကို ခိုးရန် ကြိုးစား၏။ ² သို့သော်လည်း သိုးတို့ကို စောင့်ရှောက်သောသူသည် တံခါးဝပြင့် ဝင်တတ်၏။ သူသည် သိုးထိန်းဖြစ်၏။ ³ တံခါးကို စောင့်သောသူတို့သည် သိုးထိန်းအား တံခါးကို ဖွင့်ပေး၏။ သိုးတို့သည်လည်း သိုးထိန်း၏အသံကို နားထောင်တတ်ကြ၏။ သိုးထိန်းသည် သူ၏သိုးတို့ကို နာမည်ဖြင့်ခေါ်၍ ပြင်သို့ ထုတ်ဆောင်တတ်၏။ ⁴ သိုးထိန်းသည် သူ၏သိုးများကို အပြင်သို့ ထုတ်သောအခါ သူသည် သိုးတို့၏ရှေ့မှ သွား၍ သူတို့သည် သူ့နောက်ကိုလိုက်ကြ၏။ သိုးတို့သည် သူ၏စကားသံကို သိ၍ သူ့နောက်ကို လိုက်ကြ၏။ ⁵ သို့သော်လည်း သိုးတို့သည် သူတို့မသိဖူးသော သူ၏နောက်သို့ ဘယ်သောအခါမျှ လိုက်သွားကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ သူတို့သည် ထိုသူ၏စကားသံကို မသိသောကြောင့် သူထံမှ အဝေးသို့ ထွက်ပြေးကြပါလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁶ ယေရှုသည် လူတို့အား ထိုပုံဥပမာကို ပြောပြတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း လူတို့သည် ပုံဥပမာ၏ဆိုလိုရင်း အနက်အဓိပ္ပါယ်ကို နားမလည်ကြ။

ယေရှုသည် ကောင်းသောသိုးထိန်း ဖြစ်တော်မူ၏

⁷ ထို့ကြောင့် တဖန်ယေရှုက၊ “ငါအမှန်ဆိုသည်မှာ၊ ငါသည် သိုးများဝင်ရန် တံခါးဝပြစ်၏။ ⁸ ငါမလာမှီ ပေါ်လာသော သူရှိသမျှတို့သည် သူ့ခိုးများနှင့် မီးပြုများဖြစ်ကြ၏။ သိုးတို့သည် ထိုသူတို့၏ စကားသံကို နားမထောင်ကြ။ ⁹ ငါသည် တံခါးဝပြစ်၏။ ငါဖြင့် ဝင်သော သူသည် ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။ ထိုသူသည် ဝင်ထွက်နိုင်လိမ့်မည်။ သူ၌ လိုအပ်သမျှသောအရာတို့ကို သူသည် တွေ့ရလိမ့်မည်။ ¹⁰ သူ့ခိုးသည် ခိုးခြင်း၊ သတ်ခြင်း၊ မျက်ဆီးခြင်းငှါ သာလာတတ်၏။ သို့သော်လည်း ငါသည် သူတို့အား ကြွယ်ဝသောအသက်ကို ပေးရန်လာ၏။

¹¹ “ငါသည် ကောင်းသောသိုးထိန်းဖြစ်၏။ ကောင်းသောသိုးထိန်းသည် မိမိအသက်ကို သိုးတို့အတွက်စွန့်တတ်၏။ ¹² သိုးတို့ကို ထိန်းကျောင်းရန် အခပြင့်ငှားရသောသူသည် သိုးထိန်းနှင့် ခြားနား၏။ အခပေး၍ ငှားရသော သူသည် သိုးများကို ပိုင်သောသိုးထိန်းမဟုတ်။ ထို့ကြောင့် သူသည် တောခွေးလာသည်ကို မြင်လျှင်၊ သိုးတို့ကို ပစ်ထား၍ ထွက်ပြေးတတ်၏။ ထိုနောက် တောခွေးသည်လည်း သိုးတို့ကို တိုက်ခိုက်၍ ကွဲလွင်စေ၏။ ¹³ ထိုအခပေး၍ ငှားရသောသူသည် လုပ်ခအတွက်သာ လုပ်၏။ ထို့ကြောင့် သူသည် အဝေးသို့ ထွက်ပြေးတတ်၏။ သူသည် သိုးတို့ကို အမှန်စောင့်ရှောက်ခြင်းမရှိ။ ¹⁴⁻¹⁵ ငါသည် ကောင်းသောသိုးထိန်း ဖြစ်၏။ ငါသည် ငါ၏သိုးတို့ကို သိ၍ သူတို့ကလည်း ငါ့ကို သိ၏။ ခမည်းတော်သည် ငါ့ကို သိသကဲ့သို့ ငါသည်လည်း ခမည်းတော်ကို သိ၏။ ငါသည် ထိုသိုးတို့အတွက် ကိုယ်အသက်ကို ပေး၏။ ¹⁶ ဤသိုးခြံထဲသို့ မဝင်သောအခြားသိုးတို့ကိုလည်း ငါပိုင်သေး၏။ ငါသည် သူတို့ကိုလည်း ပိုဆောင်တော်မူမည်။ သူတို့သည် ငါ၏စကားသံကို နားထောင်ကြလိမ့်မည်။ နောင်ကာလတွင် သိုးခြံတစ်ခု၊ သိုးထိန်းတစ်ပါးတည်းရှိလိမ့်

မည်။¹⁷ ငါသည် မိမိအသက်ကို စွန့်သော ကြောင့်ခမည်းတော်သည် ငါ့ကို ချစ်တော်မူ၏။ ငါသည် ကိုယ်အသက်ကို တစ်ဖန် ယူဆောင် နိုင်မည်အကြောင်း ငါ့အသက်ကိုစွန့်၏။¹⁸ ငါ့အသက်ကို ငါ့ထံမှ မည်သူမျှ မနှုတ်မယူ။ သို့ရာတွင် ငါသည် မိမိအသက်ကို ကိုယ်အလိုအလျောက်စွန့်၏။ ငါသည် ကိုယ်အသက်ကို စွန့်ရသောအခွင့်ရှိ၏။ ငါသည် ကိုယ်အသက်ကို နောက်တစ်ဖန် ယူပြန်ရသောအခွင့်လည်းရှိ၏။ ခမည်းတော်သည် ငါ့အား မိန့်တော်မူသော အရာမှာ ထိုအရာပင် ဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁹ ယေရှုသည် ထိုအရာများကို ပြောတော်မူသောကြောင့် ယုဒလူတို့သည် သူတို့ထံတွင် အချင်းချင်း တစ်ဖန် ကွဲပြားခြင်း ရှိကြပြန်၏။

²⁰ ယုဒလူအများတို့က၊ “နတ်ဆိုးသည် သူ၏အထံ၌ ဝင်၍ သူ့အား ရူးသွပ်စေပြီ။ သူ၏စကားကို အဘယ်ကြောင့် နားထောင်ကြပါသနည်း” ဟုဆိုကြ၏။

²¹ သို့သော်လည်း၊ အခြားသော ယုဒလူတို့က၊ “သူ့စကားသည် နတ်ဆိုးစွဲသော သူ၏စကားမဟုတ်။ နတ်ဆိုးသည် မျက်စိကန်းသောသူကို မြင်စေခြင်းငှါ တတ်နိုင်ပါသလော” ဟုဆိုကြ၏။

ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကို ဆန့်ကျင်ကြခြင်း

²² ထိုအချိန်သည် ဆောင်းကာလဖြစ်၍ ယေရှုလင်မြို့၌ အင်္ဂါနိပဲ* ခံချိန်လည်း ဖြစ်၏။

²³ ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်အနားရှိ ရှောလမုန်ကနားပြင်*၌ လျှောက်၏။ ²⁴ ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကို ဝန်းရံလျက် ရှိကြ၏။ သူတို့က၊ “သင်သည် အဘယ်မျှကြာအောင် ငါတို့ကို ယုံမှား

စေမည်နည်း။ သင်သည် ခရစ်တော်* မှန်လျှင်၊ ငါတို့အား ရှင်းလင်းစွာ ပြောပါ” ဟုဆိုကြ၏။

²⁵ ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် သင်တို့အား ပြောပြီ။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ငါ့ကို မယုံကြ။ ငါသည် နိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို ငါ၏ ခမည်းတော် နာမ၌ပြု၏။ ငါသည် မည်သူဖြစ်သည်ကို ထိုနိမိတ်လက္ခဏာတို့အားဖြင့်ထင်ရှား၏။”

²⁶ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် မယုံကြ။ အကြောင်းမူကား သင်တို့သည် ငါ၏သိုးများ မဖြစ်ကြသောကြောင့် ဖြစ်၏။

²⁷ ငါ့သိုးတို့သည် ငါ့စကားသံကို နားထောင်၍ ငါ့နောက်သို့လိုက်ကြ၏။ ထိုသိုးတို့ကို ငါသိ၏။

²⁸ ငါသည် ငါ့သိုးတို့အား ထာဝရအသက်ကို ပေး၏။ သူတို့သည် သေခြင်းနှင့် အစဉ်မပြတ် ကင်းလွတ်လိမ့်မည်။

သူတို့အား ငါ့လက်မှ အဘယ်သူမျှ မနှုတ်ယူနိုင်။

²⁹ ငါ့ခမည်းတော်သည် ထိုသိုးတို့ကို ငါ့အားပေးတော်မူ၏။ သူသည် ခပ်သိမ်းသောသူတို့ထက် ကြီးမြတ်တော်မူ၏။

ငါ့သိုးတို့ကို ငါ့ခမည်းတော်၏လက်မှ အဘယ်သူမျှ မယူနိုင်။

³⁰ ခမည်းတော်သည် ငါနှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³¹ တစ်ဖန် ယုဒလူတို့သည်၊ ကိုယ်တော်ကို ခံနှင့်ပစ်ခြင်းငှါ ကျောက်ခဲကို ကောက်ယူကြ၏။

³² ယေရှုကလည်း၊ သူတို့အား၊ “ငါသည် ခမည်းတော်ထံမှ ကောင်းသောအရာများစွာ တို့ကိုပြုခဲ့ပြီ။ သင်တို့သည် ထိုအမှုတို့ကို မြင်ခဲ့ကြပြီ။ ထိုအမှုတို့တွင် မည်သည့်အမှုကြောင့် သင်တို့သည် ငါ့ကို သတ်ရန် ကြိုးစားကြပါသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။

³³ ယုဒလူတို့က “သင်ပြုခဲ့သည့် ကောင်းသောအမှုအရာကြောင့် ငါတို့သည် သင့်အား သတ်ရန် မကြိုးစားကြ။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်သောစကားကို သင်ဆိုပြီ။ သင်သည် သာမန်လူတစ်ယောက်သာလျှင် ဖြစ်ပါလျက်နှင့် ဘုရားသခင် ဖြစ်ယောင်

အင်္ဂါနိပဲ ယုဒလူမျိုးများက ဒီဇင်ဘာလမှာ အထူးပတ်ကျင်းပခဲ့သောပွဲ ‘ဟာနကာ’

ရှောလမုန်ကနားပြင် ဗိမာန်တော်၏ အရှေ့ဘက် ဝေရီယာ၌ရှိသည်။ ၎င်းကို ခေါင်မိုးဖြင့် ဖုံးထားသည်။

ခရစ်တော် ဘိသိက်တော်မူခြင်း ခံသောသူ (မေရီယ) သို့မဟုတ် ဘုရားသခင် ရွေးကောက်သောသူ။

ဆောင်၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့် သင့်ကို ခံနိုင် ပစ်သတ်ရန်ငါတို့ကြိုးစားကြသည်” ဟုဆိုကြ၏။

³⁴ယေရှုကလည်း “သင်တို့သည် ဘုရားဖြစ် ကြ၏ ဟုငါဆိုသည်”* ဟုသင်တို့၏ပညတ္တိ ကျမ်းစာ၌ ရေးသားခဲ့သည် မဟုတ်လော။

³⁵ဘုရားသခင်၏ စကားတော်ကို ခံရသောသူ တို့ကိုဘုရားဟူ၍ ဤပညတ္တိကျမ်းစာ၌ ဆိုထား ၏။ ပညတ္တိကျမ်းစာသည် အစဉ်အမြဲ မှန်ကန် ၏။ ³⁶ထို့ကြောင့် ‘ငါသည် ဘုရားသခင်၏သား ဖြစ်သည်’ ဟုငါဆိုရာ၌ ငါသည် ဘုရားသခင် ကို လွန်ကျူး၍ ပြောသည်ဟု သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် ဆိုကြသနည်း။ ဘုရားသခင် သည် ငါ့ကို ရွေးကောက်တော်မူ၍ လောကသို့ စေလွှတ်တော်မူသောသူပင် ဖြစ်၏။

³⁷“ငါ့ခမည်းတော် ပြုတော်မူသော အမှုတို့ ကို ငါသည် မပြုလျှင်၊ ငါပြောသောစကားကို သင်တို့မယုံကြနှင့်။ ³⁸သို့သော်လည်း၊ ငါသည် ငါ့ခမည်းတော် ပြုတော်မူသည်အတိုင်း ငါပြု လျှင်သင်တို့သည်ငါပြုသောအမှုတို့ကိုထောက် ၍ ငါ့ကိုယုံကြည်ကြရမည်။ သင်တို့သည် ငါ့ကို မယုံကြည်နိုင်သော်လည်း ငါပြုသော အမှုတို့ကို ယုံသင့်ပါ၏။ ထိုနောက် ခမည်းတော်သည် ငါ၌ ရှိ၍၊ ငါသည်ခမည်းတော်၌ရှိသည်ကိုသင်တို့သိ ကြ၍ နားလည်ကြပါလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁹ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကို ဖမ်းဆီးရန် တစ် ဖန်ကြိုးစားကြပြန်၏။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှု သည် သူတို့လက်မှ လွတ်မြောက်သွား၏။

⁴⁰ထို့နောက် ယေရှုသည် ယော်ဒန်မြစ်ကို ဖြတ်၍သွားတော်မူ၏။ ဗတ္တိဇ်ဆရာယောဟန် သည် လူတို့အား ဗတ္တိဇ်ကို ရှေးဦးစွာပေးသော အရပ်သို့ ယေရှုသွားတော်မူ၏။ ယေရှုသည် ထိုအရပ်၌ နေတော်မူ၏။ ⁴¹လူများစွာတို့သည် အထံတော်သို့ လာကြ၏။ လူတို့က “ယောဟန် သည် နိမိတ်လက္ခဏာကို ဘယ်သောအခါမျှ မပြုခဲ့။ သို့သော်လည်း၊ ဤသူအကြောင်း ယောဟန် ပြောခဲ့သမျှသော အရာတို့သည်

မှန်၏” ဟုဆိုကြ၏။ ⁴²ထိုအရပ်၌ ရှိသောလူ များစွာတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ကြ၏။

လာဇရူသေခြင်း

11 လာဇရူအမည် ရှိသောလူတစ်ယောက် သည် ဖျားနာလျက်နေ၏။ သူသည် ဗေသနိမြို့၌ နေထိုင်၏။ ထိုမြို့သည် မာရိနှင့် သူမ၏ညီမမာသတို့ နေထိုင်ရာမြို့ ဖြစ်၏။ ²ဤ မာရိသည် သခင်ဘုရားကို ဆီမွှေးနှင့် လိမ်း၍ ခြေတော်ကို ဆံပင်နှင့် သုတ်သောသူပင်ဖြစ် ၏။ မာရိ၏မောင်သည် ဖျားနာလျက်နေသော သူ လာဇရူပင် ဖြစ်၏။ ³ထို့ကြောင့် မာရိနှင့် မာသတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ လူတစ် ယောက်ကို စေလွှတ်၍၊ “သခင်၊ ကိုယ်တော် ချစ်သော မိတ်ဆွေလာဇရူ ဖျားနာလျက်နေ ပါသည်” ဟုလျှောက်စေ၏။

⁴ယေရှုသည် ထိုစကားကို ကြားသောအခါ၊ “သူသည် ထိုဖျားနာခြင်းကြောင့် မသေပါ။ သို့သော်လည်း ထိုအရာသည် ဘုရားသခင် ၏ဘုန်းတော်ကို ထင်ရှားစေလိမ့်မည်။ ထိုဖျား နာခြင်းကြောင့်ဘုရားသခင်၏သားတော်သည် ဘုန်းထင်ရှားခြင်းရှိလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵ယေရှုသည် မာသ၊ သူမ၏ညီမနှင့် လာဇရူတို့ ကို ချစ်တော်မူ၏။ ⁶ယေရှုသည် လာဇရူဖျား နာနေသည်ကို ကြားသော်လည်း သူနေသော ထိုအရပ်၌ နှစ်ရက်ထပ်၍ နေတော်မူ၏။ ⁷ထို နောက် ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့အား “ငါတို့သည် ယုဒပြည်သို့ တစ်ဖန် သွားကြရ မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁸တပည့်တော်တို့က “အရှင်ဘုရား၊ မကြာ သေးမီက ယုဒလူတို့သည် ကိုယ်တော်ကိုခံနှင့် ပစ်၍ သတ်ဖို့ရန် ကြိုးစားကြ၏။ ကိုယ်တော် သည် ထိုအရပ်သို့ ယခုပင် သွားဦးမည်လော” ဟုလျှောက်ကြ၏။

⁹ယေရှုကလည်း၊ “တစ်နေ့တွင် တစ်ဆယ့် နှစ်နာရီ ရှိသည် မဟုတ်လော။ နေ့အချိန်၌ သွားလာသောသူသည်ဤလောက၏နေရောင် အလင်းအားဖြင့် မြင်နိုင်သောကြောင့် ထိမိ၍

*“သင်တို့ ... ငါဆိုသည်” ဆာလံ 82:6

မလဲတတ်။¹⁰ သို့သော်လည်း၊ ညအချိန်၌ သွား
လာသူသည် အလင်းရောင် မရှိသောကြောင့်
ထိမိ၍ လဲတတ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။¹¹ ယေရှု
သည် ဤအရာများကို မိန့်တော်မူပြီးနောက်
“ငါတို့၏မိတ်ဆွေလော့ဇုသည် အိပ်ပျော်လျက်
နေ၏။ သို့ဖြစ်၍ငါသည်သွား၍ သူ့အား နိုးမည်”
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹²တပည့်တော်တို့ကလည်း၊ “သခင်၊ သူ
သည် အိပ်ပျော်လျှင်၊ သက်သာလိမ့်မည်” ဟု
လျှောက်ကြ၏။¹³ ယေရှုသည် လော့ဇုသေ
ကြောင်းကို ဆိုလိုသော်လည်း၊ တပည့်တော်
တို့သည် လော့ဇုအမှန် အိပ်ပျော်နေကြောင်းကို
သူပြောသည်ဟု ထင်မှတ်ကြ၏။¹⁴ ထိုကြောင့်
ယေရှုက “လော့ဇုသေပြီ။¹⁵ ထိုအရပ်၌ ငါမရှိ
သောကြောင့် သင်တို့အတွက် ငါဝမ်းမြောက်
ခြင်းရှိ၏။ အကြောင်းမူကား သင်တို့သည် ယ
ခုတွင် ငါ့ကိုယုံကြည်လိမ့်မည်။ ငါတို့သည် သူ့ထံ
သို့ ယခုသွားကြကုန်အံ့” ဟုအတည်အလင်း
ပြောတော်မူ၏။

¹⁶ထိုနောက် ဒီဒုမုအမည်ရှိသောသောမက
“အကျွန်ုပ်တို့လည်း လိုက်၍ သူနှင့်အတူအသေ
ခံကြကုန်အံ့” ဟုအခြားသော တပည့်တော်တို့
အား ပြောဆို၏။

ဗေသနိမြို့၌ယေရှု

¹⁷ယေရှုသည် ဗေသနိမြို့သို့ ရောက်တော်မူ
၏။ လော့ဇုသည် သေလွန်၍ သင်္ချိုင်းတွင်း၌
လေးရက်ရှိပြီ ဖြစ်ကြောင်းကို သိတော်မူ၏။
¹⁸ဗေသနိသည် ယေရှုလင်မှ နှစ်မိုင်ခန့် ကွာ
ဝေး၏။¹⁹ မာသနှင့် မာရိတို့၏ မောင်လော့ဇု
သေသောကြောင့် သူတို့ကို နှစ်သိမ့်ရန် ယုဒလူ
များတို့သည် လာကြ၏။

²⁰ယေရှု ကြွလာတော်မူသည်ကို မာသ
ကြားသောအခါ သူမသည် ယေရှုကို ခရီးဦးကြို
ပြုရန် သွား၏။²¹ သို့သော်လည်း မာရိသည်
အိမ်၌ ကျန်ရစ်၏။ မာသသည် ယေရှုအား၊
“သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် ဤအရပ်၌ ရှိတော်မူ
လျှင်၊ ကျွန်မ၏မောင်မသေပါ။²² သို့သော်

လည်း၊ ကိုယ်တော်တောင်းလျှောက်သမျှသော
အရာတို့ကိုဘုရားသခင်သည်ယခုပင်ပေးတော်
မူမည်ကို ကျွန်မသိပါသည်” ဟုလျှောက်၏။

²³ယေရှုက၊ “သင်၏မောင်သည် ထမြောက်
၍တစ်ဖန်အသက်ရှင်ပြန်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁴မာသကလည်း၊ “နောက်ဆုံးသောနေ့၌
လူတို့သည် သေခြင်းမှထမြောက်ကြသောအခါ
သူသည်လည်း ထမြောက်လိမ့်မည်ကို ကျွန်မသိ
ပါသည်” ဟုလျှောက်၏။

²⁵ယေရှုသည် သူမအား၊ “ငါသည် ရှင်ပြန်
ထမြောက်ခြင်း အကြောင်းနှင့် အသက်ရှင်ခြင်း
အကြောင်းဖြစ်၏။ ငါ့ကို ယုံကြည်သောသူသည်
သေလွန်သော်လည်း တစ်ဖန် အသက်ပြန်ရှင်
လိမ့်မည်။²⁶ အသက်ရှင်၍ ငါ့ကို ယုံကြည်သော
သူသည် သေခြင်းမှ အစဉ်မပြတ်ကင်းလွတ်
လိမ့်မည်။ မာသ၊ သင်သည် ဤအကြောင်းကို
ယုံသလော” ဟုမေးတော်မူလျှင်၊

²⁷မာသကလည်း၊ “ဟုတ်ပါ၏၊ သခင်၊
ကိုယ်တော်သည် ခရစ်တော် တည်းဟူသော
ဘုရားသခင်၏သားတော်ဖြစ်သည်ကို ကျွန်မ
ယုံပါသည်။ ကိုယ်တော်သည် ဤလောကသို့
ကြွလာတော်မူသောသူ ဖြစ်သည်ကို ကျွန်မယုံ
ပါသည်” ဟုလျှောက်၏။

ယေရှုတော်မူ၏

²⁸မာသသည် ထိုအရာတို့ကို ပြောပြီးမှ
သူမ၏ညီမမာရိထံသို့ ပြန်သွား၏။ မာသသည်
မာရိကို ဘေးသို့ခေါ်၍ “ဆရာရောက်လာပြီ။
သူသည် သင့်ကို အလိုရှိတော်မူသည်” ဟု
ပြော၏။²⁹ မာရိသည် ထိုစကားကို ကြားသော
အခါ ထ၍ ယေရှုထံတော်သို့ လျှင်မြန်စွာသွား
လေ၏။³⁰ ယေရှုသည် ရွာထဲသို့ မဝင်သေး။
မာသသည် သူ့အား ခရီးဦးကြိုပြုသော နေရာ
၌ပင် ရှိသေး၏။³¹ ယုဒလူတို့သည် မာရိနှင့်အ
တူအိမ်ထဲ၌ ရှိကြ၏။ သူတို့သည် သူမအားနှစ်
သိမ့်ကြ၏။ မာရိသည် ထ၍ လျှင်မြန်စွာ ထွက်
သွားသည်ကိုသူတို့မြင်ကြ၏။ သူမသည်လော့ဇု
ကို သင်္ကြိုဟ်သောသင်္ချိုင်းသို့ ဝိုကြွေးရန် သွား

သည်ဟု သူတို့ထင်ကြ၏။ ထိုကြောင့် သူတို့သည် သူမနောက်သို့ လိုက်သွားကြ၏။³² မာရိသည် ယေရှုရှိရာနေရာသို့ သွားလေ၏။ သူမသည် ယေရှုကို မြင်သောအခါ သူ၏ခြေတော်ရင်း၌ ပြင်ဝပ်လေ၏။ မာရိက၊ “အရှင်ဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည် ဤအရပ်၌ ရှိတော်မူလျှင်၊ ကျွန်မမောင်သည် မသေရပါ” ဟုလျှောက်၏။

³³ မာရိနှင့်အတူ လိုက်လာသော ယုဒလူတို့သည် ဝိုင်းကြွားကြသည်ကို ယေရှုသည် မြင်တော်မူသောအခါ၊³⁴ အလွန်ညှိုးငယ်ခြင်း၊ စိတ်ပူပန်ခြင်း ရှိ၍၊ “သင်တို့သည် လာဇရုအလောင်းကို အဘယ်မှာထားကြသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။ သူတို့ကလည်း “သခင်လာ၍ ကြည့်တော်မူပါ” ဟုလျှောက်ကြ၏။

³⁵ ယေရှုသည် မျက်ရည်ကျတော်မူ၏။

³⁶ ယုဒလူတို့က၊ “ကြည့်ကြပါ။ ယေရှုသည် လာဇရုကို အလွန်ချစ်တော်မူပါလား” ဟုဆိုကြ၏။³⁷ သို့ရာတွင်၊ ယုဒလူအချို့တို့က “မျက်စိကန်းသောသူကိုမြင်စေတော်မူသော ဤသခင်သည် လာဇရုကို မသေစေရန် အဘယ်ကြောင့် တစ်စုံတစ်ခုမပြုသနည်း” ဟုဆိုကြ၏။

³⁸ ယေရှုသည် တစ်ဖန်အလွန်ညှိုးငယ်၍ စိတ်ပူပန်လေ၏။

ယေရှုသည် လာဇရုကို ရှင်ပြန်စေတော်မူခြင်း

ယေရှုသည် လာဇရု၏သင်္ချိုင်းသို့ ရောက်တော်မူ၏။ ထိုသင်္ချိုင်းမှာ ကြီးမားသော ကျောက်တုံးဖြင့် ဝင်ပေါက်ကို ပိတ်ထားသော ဝူတစ်ခု ဖြစ်၏။³⁹ ယေရှုက “ကျောက်တုံးကို အဝေးသို့ ရွှေ့ကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူလျှင် သေလွန်သောသူ၏ အစ်မမာသက၊ “သခင်၊ လာဇရုသေသည်မှာ လေးရက်ရှိပြီ ဖြစ်၏။ ဆိုးသောအနံ့ရှိလိမ့်မည်” ဟုလျှောက်၏။

⁴⁰ ယေရှုက မာသအား၊ “သင်သည် ယုံကြည်လျှင်၊ ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအာနုဘော်တော်ကို မြင်ရလိမ့်မည်ဟု ငါပြောပြီ မဟုတ်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴¹ ထိုကြောင့် သူတို့သည် ဝင်ပေါက်မှ ကျောက်တုံးကို အဝေးသို့ ရွှေ့ကြ၏။ ထိုနောက် ယေရှုသည် အထက်သို့ ကြည့်မျှော်လျက် “အဘ၊ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်စကားကို နားညောင်းတော်မူသောကြောင့် ကျေးဇူးတင်ပါ၏။⁴² ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်၏စကားကို အစဉ်မပြတ် နားညောင်းတော်မူသည်ကို အကျွန်ုပ်သိပါ၏။ သို့သော်လည်း၊ အကျွန်ုပ်ကို ဝန်းရံလျက်ရှိသော ဤလူတို့၏အကျိုးကို ထောက်၍ အကျွန်ုပ်သည် ဤအရာတို့ကို လျှောက်ပါ၏။ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်ကို စေလွှတ်တော်မူကြောင်းကို ဤသူတို့အား အကျွန်ုပ်ယုံကြည်စေလိုပါသည်” ဟုမိန့်မြွက်တော်မူ၏။⁴³ ယေရှုသည် ထိုသို့မိန့်မြွက်တော်မူပြီးနောက် “လာဇရု၊ ထွက်လာလော့” ဟု ကျယ်သောအသံနှင့် ဟစ်ခေါ်တော်မူ၏။⁴⁴ သေသောသူသည် ထွက်လာ၏။ သူ၏ခြေလက်တို့သည် အဝတ်စများဖြင့် ရစ်ပတ်လျက်ရှိ၏။ သူ၏မျက်နှာကိုလည်း အဝတ်ဖြင့် အုပ်စည်းထား၏။ ယေရှုသည် လူတို့အား၊ “သူအား၊ စည်းထားသောအဝတ်စများကိုဖြုတ်၍ လွှတ်ကြလော့” ဟုပြောတော်မူ၏။

ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုကို သတ်ရန် ကြံစည်ကြ၏

(မာ 26:1-5; မာ 14:1-2; လု 22:1-2)

⁴⁵ ထိုအခါ မာရိဆီသို့ လာသောယုဒလူအများတို့သည် ယေရှုပြုတော်မူသော အမှုကို မြင်ကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ကြ၏။⁴⁶ သို့သော်လည်း၊ အချို့သော ယုဒလူတို့သည် ဖာရိရှ်တို့ထံသို့ သွား၍၊ ယေရှုပြုတော်မူသော အမှုကို ကြားပြောကြ၏။⁴⁷ ထိုအခါ ယဇ်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့်ဖာရိရှ်များသည် ယုဒကောင်စီအစည်းအဝေးကို ခေါ်ကြ၏။ သူတို့က၊ “ငါတို့သည် အဘယ်သို့ပြုကြမည်နည်း။ ထိုသူသည် များစွာသောနိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို ပြုလေပြီ။⁴⁸ ငါတို့သည် သူအား ဤအရာများတို့ကို ဆက်လက်၍ ပြုစေလျှင် လူအားလုံးတို့သည် သူ့ကို

ယုံကြည်ကြလိမ့်မည်။ ထိုနောက် ရောမလူတို့သည် လာ၍ ငါတို့၏ဗိမာန်တော်နှင့် လူမျိုးတို့ကို သုတ်သင်ပယ်ရှင်းကြလိမ့်မည်” ဟုပြောဆိုကြ၏။

⁴⁹ကယာဖအမည် ရှိသောလူတစ်ယောက်သည်လည်းရှိ၏။သူသည် ထိုနှစ်တွင်ယင်ပရောဟိတ်မင်းဖြစ်၏။ ကယာဖက၊ “သင်တို့သည် ဘာမျှမသိကြ။ ⁵⁰ယုဒလူမျိုးအကုန်အစင် ပျက်စီးသည်ထက် လူတစ်ယောက်သေသော်သာ၍ ကောင်းသည်ကို သင်တို့သိသည် မဟုတ်လော့” ဟုဆို၏။ ⁵¹ကယာဖသည် ဤအရာတို့ကို သူကိုယ်တိုင် အလိုအလျောက် ပြောသည်မဟုတ်။ သူသည် ထိုနှစ်တွင် ယင်ပရောဟိတ်မင်းဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် ယုဒလူမျိုးတို့အတွက် အသေခံတော်မူလိမ့်မည်ဟု သူသည် အမှန်ပရောဖက်ပြုလေ၏။ ⁵²မှန်ပါ၏။ ယေရှုသည် ယုဒလူမျိုးတို့အတွက်၎င်း၊ ဤလောကအရပ်ရပ်၌ ကွဲပြားနေသော ဘုရားသခင်၏ သားများကို အတူတကွ စုဝေးစေ၍ လူမျိုးတစ်မျိုးတည်းဖြစ်စေရန်အတွက်၎င်း သေရပါမည်။

⁵³ထိုနေ့၌ ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုကို သတ်ရန်ကြံစည်နေကြ၏။ ⁵⁴ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် ယုဒလူတို့ကြားတွင် ထင်ရှားစွာ လှည့်လာခြင်းကို ရပ်တန့်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် ယေရှုလင်မှ ထွက်၍ တောအရပ်အနီး ဖေရိမ် ဟုခေါ်သောရွာသို့ ကြွတော်မူ၏။ သူသည် ထိုအရပ်၌ သူ၏တပည့်တော်တို့နှင့် အတူနေတော်မူ၏။ ⁵⁵ထိုအချိန်သည် ယုဒပသဒါပွဲခံခါနီးအချိန်ဖြစ်၏။ အရပ်ရပ်တို့မှ များစွာသောလူတို့သည် ပွဲခံမီ ပွဲသဘင်နှင့် ဆိုင်သောအရာများအတွက် မိမိကိုယ်ကို သန့်ရှင်းစေကြရန် ယေရှုလင်မြို့သို့ လာကြ၏။ ⁵⁶ထိုသူတို့သည် ယေရှုကို ရှာဖွေကြ၍ “သင်တို့မည်သို့ ထင်ကြသနည်း သူသည် ဤပွဲသို့ လာလိမ့်မည်လော” ဟုအချင်းချင်းမေးမြန်းကြ၏။ ⁵⁷သို့သော်လည်း၊ ယင်ပရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့် ဖာရိရှဲတို့သည် လူတစ်ဦးဦးသည် ယေရှု

ဘယ်မှာရှိသည်ကို သိလျှင်၊ ထိုသူသည် သူတို့အား ပြောရမည်ဟု ယေရှုအကြောင်းကို အထူးအမိန့်ထုတ်ထားကြ၏။ ထိုနောက် ယင်ပရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့် ဖာရိရှဲအများ တို့သည် ယေရှုကို ဖမ်းဆီးနိုင်ကြမည်။

ယေရှုသည် သူ၏မိတ်ဆွေများနှင့်ဗေသနိမြို့၌

(မာ 26:6-13; မာ 14:3-9)

12 ပသဒါပွဲမတိုင်မီ ခြောက်ရက်အလိုတွင် ယေရှုသည် ဗေသနိသို့ သွား၏။ ဗေသနိသည် လာဇရူနေသောမြို့ ဖြစ်၏။ လာဇရူသည် သေခြင်းမှ ယေရှုက ပြန်ရှင်စေသောသူဖြစ်၏။ ²ဗေသနိ၌ သူတို့သည် ယေရှုအတွက် ညစာကို ပြင်ဆင်ပေး၏။ မာသသည် စားပွဲကို ပြင်ဆင်၏။ လာဇရူသည် ယေရှုနှင့်အတူ စားသောသူတို့ထဲမှ တစ်ယောက်အပါအဝင် ဖြစ်၏။ ³မာရိသည် အလွန်အပိုးတန်သောနာဒု* ဆီမွှေးအစစ်အကျပ်သုံးဆယ်ကို ယူ၍ ယေရှု၏ ခြေတော်၌ လိမ်းပြီးလျှင် သူမ၏ဆံပင်ဖြင့်သုတ်၏။ ဆီမွှေးမှမွှေး ကြိုင်သောအနံ့သည် အိမ်တစ်ခုလုံးပြည့်လေ၏။

⁴ယုဒရှုကာရုတ်သည် ထိုနေ့ရက်၌ ရှိ၏။ ယုဒသည် နောက်ပိုင်းတွင် ယေရှုကို အပ်နှံမည်သူ ယေရှု၏တပည့်တော်တစ်ပါးဖြစ်၏။ ယုဒသည် မာရိပြုမူပုံကို မနှစ်သက်ပေ။ ယုဒကလည်း၊ ⁵“ထိုဆီမွှေးသည် ငွေသားအပြားသုံးရာနှင့် ရောင်း၍ ရသောငွေကို ဆင်းရဲသောသူတို့အား အဘယ်ကြောင့်မပေးသနည်း” ဟုဆို၏။ ⁶သို့သော်လည်း၊ ယုဒသည် ဆင်းရဲသောလူတို့အား အမှန်ထောက်၍ ပြောသည်မဟုတ်။ ထိုသို့ ပြောဆိုခြင်းမှာ သူသည် သူခိုးဖြစ်သောကြောင့်ဖြစ်၏။ ယုဒသည် ငွေအိတ်ကို ဆောင်သောသူ ဖြစ်၍ ငွေအိတ်မှ ငွေများကို မကြာခဏယူတတ်၏။

⁷ယေရှုကလည်း၊ “သူမကို မနှောင့်ယှက်ပါနှင့်။ သူမသည် ဤဆီမွှေးကို ယနေ့အဖို့ စုဆောင်းလာသည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ယနေ့

*နာဒု နာဒုပင်၏ အမြစ်မှ အပြုလုပ်သော ဆီမွှေး

သည် ငါအား သင်္ကြိုဟ်ရန် ပြင်ဆင်သောနေ့ ဖြစ်၏။⁸ ဆင်းရဲသားတို့သည် သင်တို့နှင့်အတူ အစဉ်အမြဲ ရှိလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ အစဉ်အမြဲ ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

လာဇရုကို ဆန်ကျင်သော လျှို့ဝှက်အကြံအစည်

⁹ယေရှုသည် ဗေဒနိမြို့၌ ရှိတော်မူသည်ကို ယုဒလူများစွာတို့သည် ကြားခဲ့ကြ၏။ ထိုကြောင့် သူတို့သည် ယေရှုနှင့်တွေ့ဖို့ရန်သာ ထိုနေရာသို့ လာကြသည်မဟုတ်။ သေခြင်းမှ ထမြောက်စေတော်မူသော လာဇရုကိုလည်း တွေ့ဖို့ရန် လာကြခြင်းဖြစ်၏။¹⁰ ဤအကြောင်းကြောင့် ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့သည် လာဇရုကိုလည်း သတ်ရန် တိုင်ပင်စီရင်ကြ၏။¹¹ အကြောင်းမူကား ထိုလာဇရုကြောင့် ယုဒလူများ စွာတို့သည် သူတို့၏ခေါင်းဆောင်များကို စွန့်၍ ယေရှုကို ယုံကြည်ကြသောကြောင့် ဖြစ်၏။

ယေရှုသည် ယေရှုလင်မြို့သို့ဝင်တော်မူခြင်း

(မာ 21:1-11; မာ 11:1-11; လု 19:28-40)

¹²နောက်တစ်နေ့တွင် ယေရှုလင်မြို့သို့ ပသဒါပွဲခံရန် လာသောလူအများစုတို့သည် ထိုမြို့သို့ ယေရှုကြွလာတော်မူသည်ကို ကြားသိကြ၏။¹³ လူတို့သည် စွန့်ပလွံခက်များကို ကိုင်လျက် ယေရှုအား ကြိုဆိုရန် ထွက်သွားကြ၏။ လူတို့သည်

“ကိုယ်တော်အား ချီးမွမ်းကြ၊ ထာဝရဘုရားသခင်၏နာမနှင့် ကြွလာတော်မူသောသူသည် မင်္ဂလာရှိပါစေ”

ဆာလံ၊ 118:25-26

ဟုကြွေးကြော်ကြ၏။ ဣသရေလရှင်ဘုရင်သည် မင်္ဂလာရှိ ပါစေ။

¹⁴ကျမ်းစာ၌ ဆိုထားသည့်အတိုင်း ယေရှုသည် မြည်းကလေးတစ်ကောင်ကိုစီးတော်မူ၏။

¹⁵“အိုဇီအုန်မြို့၊ မကြောက်ရွံ့ကြနှင့်၊ ကြည့်ရှုလော့။ သင်တို့၏ရှင်ဘုရင်သည် မြည်းငယ်ကလေးပေါ် စီးလျက်လာ၏” ဟူ၍ ဖော်ပြထား၏။
ဇာခရီ၊ 9:9

¹⁶မည်သည့်အရာဖြစ်ပျက်နေသည်ကို တပည့်တော်တို့သည် ထိုအချိန်အခါ၌ နားလည်ခြင်း မရှိခဲ့ကြ။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုသည် ဘုန်းပွင့်တော်မူသည့်နေ့က ထိုသို့ ဖြစ်ပျက်ခဲ့ခြင်းမှာ ယေရှု၏အကြောင်းများကို သာရေးသားထားတော်မူသည်ကို သူတို့သည်နားလည်သဘောပေါက်ကြလေ၏။ ထိုနောက် ထိုအရာများကို သူ့အတွက် သူတို့လုပ်ဆောင်နေကြသည်ကိုတပည့်တော်တို့သည်သတိရကြလေ၏။

လူတို့သည် ယေရှုအကြောင်းကို ပြောဆိုကြ၏

¹⁷ယေရှုသည် လာဇရုအား သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်စေ၍ သင်္ချိုင်းဂူထဲမှ ထွက်လာရန် မိန့်တော်မူသောအချိန်တွင် များစွာသော လူတို့သည် ထိုနေရာ၌ ယေရှုနှင့်အတူ ရှိကြ၏။ ယခုတွင် ထိုလူတို့က ယေရှုသည် အဘယ်အမှုကို ပြုတော်မူကြောင်းကို အခြားသောလူတို့အား ကြားပြောကြ၏။¹⁸ ယေရှုသည် ထိုနိမိတ်လက္ခဏာကိုပြုတော်မူသည်ဟု လူများတို့သည် ကြားသိကြသောကြောင့် သူ့ကို တွေ့ခြင်းငှါ သွားခဲ့ကြ၏။¹⁹ ထို့ကြောင့်၊ ဖာရိရှုတို့က “ကြည့်ကြပါ။ ငါတို့၏အကြံအစည် သည် အောင်မြင်မှုမရှိ။ လူအားလုံးတို့သည်သူ့နောက်သို့ လိုက်သွားကြကုန်ပြီ” ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

ယေရှုသည် အသက်ရှင်ခြင်းနှင့် သေခြင်းအကြောင်းကို မိန့်တော်မူ၏

²⁰သူတို့တွင် ပသဒါပွဲ၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန် ယေရှုလင်မြို့သို့ ရောက်လာသောဟေလသလူမျိုးအချို့တို့သည်လည်း ထိုနေရာ၌ ရှိကြ၏။²¹ ဟေလသလူမျိုးတို့သည် ဂါလိလဲပြည် ဗက်ဇဒ

မြို့သားဖြစ်သော ဖိလိပ္ပိုထံသို့ သွားခဲ့ကြ၍ “အရှင်သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်၊ ယေရှုကို တွေ့မြင်ချင်ပါသည်” ဟုဆိုကြ၏။²² ဖိလိပ္ပိုသည် သွား၍ အကြွေအား ပြော၏။ ထိုနောက် အကြွေနှင့် ဖိလိပ္ပိုတို့သည် သွား၍ ယေရှုအား ပြောကြ၏။

²³ ယေရှုသည် သူတို့အား၊ “လူသားသည် ဘုန်းပွင့်ရသောအချိန် ရောက်လာပြီ။²⁴ ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ ဂျုစေသည် မြေသို့ကျ၍ သေရပါမည်။ ထိုနောက် ထိုဂျုစေသည် ကြီးထွား၍ များစွာသော အသီးကို သီးလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင် ထိုဂျုစေသည် မသေဘဲနေလျှင် တစ်ခုတည်းသာနေပေမည်။²⁵ မိမိအသက်ကို နှမြောသောသူသည် အသက်ဆုံး လိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ဤလောက၌ မိမိအသက်ကို မှန်းသောသူသည် ထာဝရအသက်ကို ရစေခြင်းငှါ အသက်ကို စောင့်ရှောက်လိမ့်မည်။²⁶ ငါ၏အမှုကို ဆောင်ရွက်သောသူသည် ငါ့နောက်သို့ လိုက်ရမည်။ ထိုနောက် ငါ၏အစေခံသည် ငါ့ရိုရာအရပ်၌ ရှိလိမ့်မည်။ ခမည်းတော်သည် ငါ၏အမှုကို ဆောင်ရွက်သောသူတို့ကို ချီးမြှောက်တော်မူလိမ့်မည်။

ယေရှုသည် မိမိသေခြင်းအကြောင်းကို မိန့်တော်မူ၏

²⁷ “ယခုတွင် ငါသည် အလွန်စိတ်နှလုံးပူပန်ခြင်းရှိ၏။ အဘယ်သို့ ငါပြောရမည်နည်း။ ‘အဘ ဤဆင်းရဲဒုက္ခခြင်း အချိန်မှ အကျွန်ုပ်ကို ကယ်မတော်မူပါ။’ ဟုငါလျှောက်ရမည်လော။ ထိုသို့ မလျှောက်ရပါ။ ဤအချိန်ကို ခံဖို့ရန်သာ ငါလာ၏။²⁸ အိုအဘ၊ ကိုယ်တော်၏ နာမတော်ကို ချီးမြှောက်တော်မူပါ” ဟုမိန့်မြှောက်တော်မူ၏။ ထိုနောက် “ထိုနာမတော်ကို ငါချီးမြှောက်ပြီ။ ငါသည် တစ်ဖန် ချီးမြှောက်ဦးမည်” ဟု ကောင်းကင်မှ စကားသံလာ၏။

²⁹ ထိုအရပ်၌ ရပ်လျှက်နေသောလူတို့သည် စကားသံကို ကြားကြ၏။ ထိုအသံသည် မိုးခြိမ်းသံဖြစ်မည်ဟု သူတို့ဆိုကြ၏။ သို့သော်

လည်း၊ အခြားသောသူတို့က “ကောင်းကင်တမန်သည် သူ့အား စကားပြောသည်” ဟုဆိုကြ၏။

³⁰ ယေရှုသည် လူတို့အား၊ “ထိုစကားသံသည် ငါ့အဘို့ လာသည်မဟုတ်။ သင်တို့အဘို့သာ လာ၏။³¹ ဤလောကသည် တရားစီရင်ခြင်းကို ခံရမည့်အချိန် ရောက်လာပြီ။ ယခုတွင် ဤလောကကို အစိုးရသောသူသည် အပြင်သို့ နှင်ထုတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်။³² ငါသည် မြေကြီးနှင့်ခွာ၍ မြှောက်ထားခြင်းကို ခံရမည်။ ထိုအရာသည် ဖြစ်ပျက်သောအခါ ငါသည် လူအပေါင်းတို့အား ငါ့ထံသို့ ငါ့ဆွဲ မည်။”

³³ ထိုသို့ မိန့်တော်မူခြင်းမှာ မိမိသည် အဘယ်သို့အသေခံရမည်ကို ဖော်ပြခြင်းဖြစ်၏။

³⁴ လူတို့ကလည်း၊ “ခရစ်တော်သည် အစဉ်မပြတ် အသက်ရှင်ရလိမ့်မည်ဟု ငါတို့၏ပညတ္တိကျမ်း၌လာ၏။ သို့ဖြစ်လျှင်၊ ‘လူသားသည် မြှောက်ထားခြင်းကိုခံရမည်’ ဟုသင်သည် အဘယ်သို့ ဆိုသနည်း။ ထိုလူသားသည် အဘယ်သူနည်း” ဟုဆိုကြ၏။

³⁵ ထိုနောက် ယေရှုက၊ “အလင်းသည် သင်တို့နှင့် ခဏသာ ရှိလိမ့်မည်။ သို့ဖြစ်၍ အလင်းသည် သင်တို့၌ရှိစဉ်သွားလာကြလော့။ သို့မှသာ မှောင်မိုက်သည် သင်တို့ကို မှီလိမ့်မည်မဟုတ်။ မှောင်မိုက်၌ သွားလာသောသူသည် အဘယ်အရပ်သို့ သွားလာနေသည်ကို မသိ။³⁶ ထို့ကြောင့်၊ သင်တို့တွင် အလင်းရှိနေစဉ် အလင်း၌ ယုံကြည်ကိုးစားခြင်း ရှိကြလော့။ ထိုနောက် သင်တို့သည် အလင်း၏သားများဖြစ်လာကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် ဤအရာများကို မိန့်တော်မူပြီးမှ ထွက်ကြွ၍ ထိုသူတို့ကို ထိမ်းရှောင်လျက်နေတော်မူ၏။

ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ရန် ငြင်းပယ်ခဲ့ကြ၏

³⁷ ယေရှုသည် ဤနိမိတ်လက္ခဏာ အားလုံးတို့ကို ပြုတော်မူ၏။ လူများတို့သည် ထိုအမှုအရာများတို့ကို မြင်ခဲ့ကြ၏။ သို့ရာတွင် သူတို့

သည် သူ့အား မယုံကြည်ဘဲ ရှိကြ၏။³⁸ ဤ အရာသည် ပရောဖက်ဟောရှာယ ဟောသော စကားကို ရှင်းလင်းစွာ အဓိပ္ပါယ်ပြည့်စုံစေရန် ဖြစ်၏။

“အိုထာဝရဘုရား၊ အကျွန်ုပ်တို့ ဟော ပြောသောစကားကို အဘယ်သူ ယုံပါ သနည်း။ ထာဝရဘုရား၏တန်ခိုးတော် ကို အဘယ်သူသည် မြင်သနည်း။”
ဟောရှာယ 53:1

³⁹လူများတို့သည် အဘယ်ကြောင့် မယုံကြည် နိုင်ကြသည်ကို ဟောရှာယ ဟောပြန်သည်မှာ။

⁴⁰“ဘုရားသခင်သည် သူတို့မျက်စိကို ကွယ် စေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့ စိတ်နှလုံးကို မာစေတော်မူ၏။ ဘုရား သခင်သည် ထိုသို့ ပြုတော်မူ၏။ ထို့ ကြောင့် သူတို့၏မျက်စိဖြင့် မြင်လိမ့်မည် မဟုတ်။ သူတို့၏စိတ်နှလုံးဖြင့် နားလည် လိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါသည် သူတို့၏အနာ ရောဂါကိုမကျန်းမာစေသည့်တိုင်အောင် သူတို့သည် ငါ့ထံသို့ လာမည်မဟုတ်။”
ဟောရှာယ 6:10

⁴¹ဟောရှာယသည် ယေရှု၏ဘုန်းအာနုဘော် တော်ကို မြင်ခဲ့သောကြောင့် ဤသို့ ပြောဆို ၏။ သူ့အကြောင်းကို ဟောပြောသောကြောင့် ဤသို့ ပြောဆို၏။

⁴²သို့သော်လည်း၊ ယုဒအရာရှိအများနှင့် များစွာသောလူတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ကြ လေ၏။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့သည် ဖာရိရှုတို့ ကို ကြောက်ရွံ့ကြ၏။ ထို့ကြောင့်၊ သူတို့၏ ယုံကြည်ခြင်းကို ထင်ရှားစွာ မပြောဝံ့ကြ။ တ ရားရပ်မှ နှင်ထုတ်ခြင်းခံရမည်ကို သူတို့ ကြောက်ရွံ့စိုးရိမ်ကြ၏။⁴³ ဤလူများတို့သည် ဘုရားသခင်ပေးသော ဘုန်းအသရေထက် လူ တို့ပေးသော ဘုန်းအသရေကို သာ၍ နှစ်သက် ကြ၏။

ယေရှု၏ဆုံးမဩဝါဒ ပေးခြင်းသည် လူတို့အား တရားစီရင်လိမ့်မည်

⁴⁴ထိုနောက် ယေရှုကလည်း ကျယ်သောအ သံဖြင့်၊ “ငါ့ကို ယုံကြည်သောသူသည် ငါ့ကို သာ ယုံကြည်သည်မဟုတ်။ ငါ့ကို စေလွှတ် တော်မူသောသူကိုလည်း ယုံကြည်၏။⁴⁵ ငါ့ကို မြင်သောသူသည် ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူကို အမှန်မြင်၏။⁴⁶ ငါသည် အလင်းဖြစ်၍ ဤလောကသို့ ကြွလာပြီ။ ငါ့ကို ယုံကြည်သော သူ ရှိသမျှတို့သည် မှောင်မိုက်၌ မနေစေခြင်း ငှာ ငါလာ၏။

⁴⁷“ငါ့စကားကို ကြားလျက် မလိုက်နာ သောလူတို့ကို ငါသည် အပြစ်မစီရင်။ အ ကြောင်းမူကား လူတို့ကို အပြစ်စီရင်ခြင်းငှါ ငါလာသည်မဟုတ်။ ဤလောကီသားတို့ကို ကယ်တင်ခြင်းငှါ ငါလာ၏။⁴⁸ ငါ့ကိုငြင်းပယ်၍ ငါ့စကားကို နာမခံသောသူအား အပြစ်စီရင် သောသူရှိ၏။ ငါ့စကားသည် နောက်ဆုံးသော နေ့၌ ထိုသူအား အပြစ်စီရင်လိမ့်မည်။⁴⁹ အ ကြောင်းမူကား၊ ငါပြောသောအရာတို့သည် ကိုယ်အလိုအလျောက် ဟောသောအရာများ မဟုတ်။ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောခမည်း တော်သည် အဘယ်အရာကို ပြောရမည် အ ဘယ်အရာကို သွန်သင်ရမည်ကို ငါ့အား ပြော တော်မူ၏။⁵⁰ ထာဝရအသက်သည် ခမည်း တော်၏ပညတ်တော်မှ လာသည်ကို ငါသိ၏။ ထို့ကြောင့် ငါပြောသမျှသောစကားတို့သည် ငါ့အား ဟောပြောရန် ခမည်းတော်ပြောထား တော်မူသည်အတိုင်း ငါပြော၏။”

ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့၏ခြေကို ဆေးတော်မူခြင်း

13 ထိုအချိန်သည် ယုဒလူမျိုးတို့၏ပသခါ ပွဲခံချိန် ရောက်လုနီးဖြစ်၏။ ယေရှုသည် ဤလောကမှ ထွက်ခွာမည့် အချိန်ကျပြီဖြစ် ကြောင်း သိတော်မူ၏။ ယေရှုသည် ခမည်း တော်ထံသို့ ပြန်သွားရမည့်အချိန် ရောက်ပြီ

ဖြစ်၏။ ယေရှုသည် ဤလောက၌ ရှိသော မိမိလူတို့ကို ချစ်တော်မူ၍ ယခုတွင် သူသည် မိမိချစ်ခြင်းမေတ္တာကို သူတို့အား ပြည့်စုံစွာ ပြတော်မူ၏။

²ယေရှုနှင့် မိမိတပည့်တော်တို့သည် ညစာ စားနေကြ၏။ ရှိမှန်၏သား ယုဒရှုကာရုတ်သည် ယေရှုကို အပ်နှံမည့်အကြောင်း မာရ်နတ်သည် သူ၏စိတ်နှလုံး၌ အကြံပေးသွင်းနှင့်ပြီး ဖြစ်၏။

³ခမည်းတော်သည် အလုံးစုံသောအရာတို့ အပေါ်၌ ရှိသောတန်ခိုးတော်ကို ယေရှု၏လက်သို့ အပ်ပေးတော်မူ၏။ ယေရှုသည် ဤအရာကို သိတော်မူ၏။ သူသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာ၍ သူထံသို့ ပြန်သွားရမည်ကိုလည်း သူသိ တော်မူ၏။ ⁴သူတို့သည် စားသောက်နေကြစဉ်၊ ယေရှုသည် မတ်တတ်ရပ်၍ မိမိဝတ်လုံတော် ကို ချွတ်၏။ ယေရှုသည် ပဝါကို ယူ၍ ခါးကို စည်းတော်မူ၏။ ⁵ထိုနောက် ယေရှုသည် ရေကို အင်တုံ၌ လောင်း၍ တပည့်တို့၏ခြေကို ဆေး ပြီးမှ ခါး၌ စည်းသောပဝါနှင့် သုတ်တော်မူ၏။

⁶သို့ရာတွင် ယေရှုသည် ရှိမှန်ပေတရုဆီသို့ ရောက်တော်မူသောအခါ ပေတရုသည် ယေရှု အား၊ “သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်၏ ခြေကို မဆေးရ” ဟုဆို၏။

⁷ယေရှုကလည်း၊ “သင်သည် ငါပြုသောအ မှုကို ယခု နားမလည်သေး။ သို့သော်လည်း၊ သင်သည် နောက်မှ နားလည်လိမ့်မည်” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

⁸ပေတရုက၊ “မဟုတ်ပါ။ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်၏ခြေကို ဘယ်သောအခါမျှ မဆေးရ” ဟုဆို၏။ ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် သင်၏ခြေ ကို မဆေးလျှင် သင်သည် ငါ၏လူမဖြစ်နိုင်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁹ရှိမှန်ပေတရုက၊ သို့ဖြစ်လျှင် “သခင်၊ အ ကျွန်ုပ်၏ခြေကို သာမက၊ အကျွန်ုပ်၏လက်ကို ၎င်း ဦးခေါင်းကို၎င်း ဆေးတော်မူပါ” ဟု လျှောက်၏။

¹⁰ယေရှုကလည်း၊ “လူတစ်ဦးသည် ရေချိုး ပြီးလျှင် သူ၏တစ်ကိုယ်လုံးသည် သန့်ရှင်းပါ၏။

သူသည် ခြေထောက်ကိုသာ ဆေးရန် လိုအပ် ၏။ သို့ရာတွင် သင်တို့သည် သန့်ရှင်းသော် လည်း၊ အချို့မသန့်ရှင်းပါ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹¹ယေရှုသည် သူ့ကို အပ်နှံမည့် သူ့ကို သိသော် မှုသောကြောင့် “သင်တို့တွင် အချို့မသန့်ရှင်း ပါ” ဟုမိန့်တော်မူခြင်းဖြစ်၏။ ¹²ယေရှုသည် သူတို့၏ခြေများကို ဆေးကြောပြီးမှ သူသည် ဝတ်လုံကို ဝတ်၍ စားပွဲသို့ ပြန်သွား၏။

ယေရှုက၊ “သင်တို့၌ ငါပြု သောအမှုကို သင်တို့ နားလည်ကြသလော။ ¹³သင်တို့သည်ငါ့ကို ‘ဆရာ’ ဟူ၍၎င်း ‘အရှင်ဘုရား’ ဟူ၍လည်း ခေါ်တတ်ကြ၏။ ထိုစကားသည် ဟုတ်မှန်၏။

အကြောင်းမူကား၊ ငါသည် ထိုသို့ဖြစ်၏။ ¹⁴ငါ သည် သင်တို့၏သခင်နှင့်ဆရာဖြစ်၏။ သို့သော် လည်း၊ ငါသည် အစေခံတစ်ဦးကဲ့သို့ သင်တို့၏ ခြေကို ဆေး၏။ ငါပြုသကဲ့သို့ သင်တို့သည် လည်း သင်တို့အချင်းချင်းခြေကို ဆေးရကြ

မည်။ ¹⁵ငါသည် သင်တို့အတွက် ပုံသက်သေကို ပြုပြီ။ ထိုကြောင့်၊ ငါသည် သင်တို့၌ ပြုသကဲ့သို့ သင်တို့သည်လည်း အချင်းချင်းတို့၌ ပြုကြ

လော့။ ¹⁶ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ အစေခံသည် သူ၏သခင် ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်သည်မဟုတ်။ အမှုကိုဆောင်ရွက်ရန် စေလွှတ်ခြင်းကို ခံသော သူသည် သူ့အား စေလွှတ်သောသူထက်သာ

၍ ကြီးမြတ်သည်မဟုတ်။ ¹⁷ယခုတွင် ဤအရာ များတို့ကို သင်တို့သိ၍၊ သင်တို့သိသည့်အတိုင်း ထိုအရာများတို့ကို ပြုကြလျှင်၊ သင်တို့၌ ဝမ်း မြောက်ခြင်း ရှိလိမ့်မည်။

¹⁸“ငါသည် သင်တို့အားလုံးကို ရည်မှတ်၍ ပြောသည်မဟုတ်။ ငါရွေးကောက်သောသူတို့ ကိုငါသိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ‘ငါနှင့်အတူစား သောသူသည် ငါ့ကို ဆန့်ကျင်ဘက်ပြုလိမ့် မည်’* ဟူသောကျမ်းစာလာချက် ပြည့်စုံစေ မည့်အကြောင်းဖြစ်၏။ ¹⁹ထိုအရာများ သည် ဖြစ်ပျက်လာသောအခါ ငါသည် ဤမည်သော သူဖြစ်သည်ကို သင်တို့သည် ယုံကြည်ကြစေ

*‘ငါ့ကို ဆန့်ကျင်ဘက် ပြုလိမ့်မည်။ မူရင်းအရ “ငါ့ကို” ဆန့်ကျင်ရန် သူ၏ခြေဖောက်ကိုမည်။’ ဆာလံ 41:9

ခြင်းငှါ ဤအရာကို ဖြစ်မလာမီ သင်တို့အား ငါပြောနေ၏။²⁰ ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ ငါစေလွှတ်သောသူကို လက်ခံသောသူသည် ငါ့ကို လည်းလက်ခံ၏။ ငါ့ကို လက်ခံသောသူသည် လည်း၊ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောသူကို လက်ခံ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် ကိုယ်ကို မည်သူက ဆန့်ကျင် မည်အကြောင်းကို မိန့်တော်မူခြင်း

(မာ 26:20-25; မာ 14:17-21; လု 22:21-23)

²¹ယေရှုသည် ထိုအရာများတို့ကို မိန့်တော်မူပြီးနောက်၊ သူသည် အလွန်စိတ်နှလုံးပူပန်ခြင်းရှိ၏။ ယေရှုက၊ “ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ သင်တို့တွင် တစ်ယောက်သောသူသည် ငါ့ကို အပ်နှံလိမ့်မည်” ဟုပွင့်လင်းစွာ မိန့်တော်မူ၏။

²²တပည့်တော်တို့သည် အချင်းချင်း တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်ကြည့်ကြ၏။ ယေရှုပြောဆိုသောသူမှာ မည်သူဖြစ်သည်ကို နားမလည်ကြ။²³ တပည့်တော်တို့တွင် တစ်ယောက်သောသူသည် ယေရှု၏ရင်ခွင်တော်နားမှာ လျောင်းနေ၏။ ထိုသူသည် ယေရှုချစ်တော်မူသောတပည့်ဖြစ်၏။²⁴ ယေရှုသည် အဘယ်သူအားရည်ညွှန်း၍ ပြောဆိုသည်ကို မေးစေခြင်းငှာ ရှိမှန်ပေတရုသည် ထိုတပည့်တော်ကို အမှတ်လက္ခဏာပေး၏။

²⁵ထိုတပည့်တော်သည်လည်း ယေရှု၏ရင်တော်ကိုမှီ၍ လျောင်းနေလျက်၊ “သခင်၊ ကိုယ်တော်ကို အပ်နှံမည်သူသည် အဘယ်သူနည်း” ဟုလျှောက်၏။

²⁶ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် ဤမှန်ကို ခွက်ထဲ၌နှစ်မည်။ ထိုမှန်ကို ငါပေးသောသူသည် ငါ့ကို အပ်နှံလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် မှန်အပိုင်းအစကိုယူ၏။ သူသည် ထိုမှန်ကိုနှစ်၍ရှိမှန်၏သားယုဒဂုဏ်အား ပေးတော်မူ၏။²⁷ ယုဒသည် မှန်ကို ယူသောအခါ စာတန်သည် သူ့အထဲသို့ ဝင်လေ၏။ ယေရှုသည်ယုဒအား၊ “သင်ပြုရမည့်အမှုကို လျင်မြန်စွာ ပြုလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁸ယေရှုသည် ယုဒအား အဘယ်ကြောင့် ထိုသို့မိန့်တော်မူသည်ကို စားပွဲ၌ စားနေသောသူတို့တွင် အဘယ်သူမျှနားမလည်ကြ။²⁹ ယုဒသည် အဖွဲ့သားများအတွက် ငွေအိတ်ကို ဆောင်သောသူဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် အချို့သောတပည့်တော်များတို့က ယေရှုသည် ပွဲတော်အတွက် သူတို့လိုအပ်မည့်အရာတို့ကို ယုဒအား ဝယ် ဟူ၍၎င်း၊ သို့မဟုတ် ဆင်းရဲသောသူတို့အား တစ်စုံတစ်ခုကို ပေးလော့ဟူ၍၎င်း ယေရှုမိန့်တော်မူသည် ဟုထင်မှတ်ကြ၏။

³⁰ယုဒသည် ယေရှုပေးတော်မူသောမှန်ကို လက်ခံပြီးနောက် ယုဒသည် အပြင်သို့ ထွက်သွား၏။ ထိုအချိန်သည် ညအချိန်ဖြစ်၏။

ယေရှုသည် မိမိသေခြင်းအကြောင်း မိန့်တော်မူ၏

³¹ယုဒသည် ထွက်သွားသောအခါ ယေရှုက၊ “ယခုတွင် လူသားသည် ဘုန်းထင်ရှားခြင်းရှိ၏။ ဘုရားသခင်သည်လည်း၊ လူသားအား ဖြင့်ဘုန်းထင်ရှားခြင်းရှိ၏။³² ဘုရားသခင်သည် လူသားအားဖြင့် ဘုန်းထင်ရှားခြင်း ရှိလျှင်၊ ဘုရားသခင်သည် ကိုယ်တော်အားဖြင့်လူသားကိုလည်း ဘုန်းထင်ရှားစေမည်။ ဘုရားသခင်သည် သူ့အားလျင်မြန်စွာ ဘုန်းထင်ရှားစေလိမ့်မည်။”

³³ယေရှုက၊ “ငါ့ချစ်သားတို့၊ ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ ခဏသာ နေရလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ငါ့ကို ရှာကြလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင် ငါသည် ယုဒလူတို့အား ပြောသည့်အတိုင်း ယခုတွင် သင်တို့အား ငါပြောမည်။ ငါသွားသော အရပ်၌ သင်တို့သည် မလာနိုင်ကြ။³⁴ ငါသည် သင်တို့အား ပညတ်သစ်ကို ပေး၏။ သင်တို့သည် အချင်းချင်း ချစ်ကြလော့။ ငါသည် သင်တို့ကို ချစ်သည့်နည်းတူ သင်တို့သည် အချင်းချင်း ချစ်ကြရမည်။³⁵ သင်တို့သည် အချင်းချင်း တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်ချစ်ကြလျှင်၊ သင်တို့သည် ငါ့တပည့်ဖြစ်ကြသည် ကို

လူအပေါင်းတို့သည် သိကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် မိမိကို ပေတရုက ငြင်းပယ်လိမ့်မည်ဟု မိန့်တော်မူ၏

(မာ 26:31-35; မာ 14:27-31; လု 22:31-34)

³⁶ရှိမုန်ပေတရုသည် ယေရှုအား၊ “သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် အဘယ်အရပ်သို့ သွားမည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်၏။ ယေရှုကလည်း၊ “ငါ သွားရမည့်အရပ်သို့ သင်သည် ယခုမလိုက်နိုင်။ သို့သော်လည်း၊ သင်သည် နောက်မှလိုက်ရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁷ပေတရုက ယေရှုအား၊ “သခင်၊ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်နောက်သို့ အဘယ်ကြောင့် ယခု မလိုက်နိုင်သနည်း။ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်အတွက် အသေခံရန် အဆင်သင့် ဖြစ်ပါ၏” ဟုလျှောက်၏။ ³⁸ယေရှုကလည်း၊ “ငါ့အတွက် သင်၏အသက်ကို အမှန်စင်စစ် စွန့်လိမ့်မည်လော။ ငါ့အမှန်ဆိုသည်ကား၊ ကြက်မတူန်မီ သင်သည် သုံးကြိမ်တိုင်အောင် ငါ့ကို ငြင်းပယ်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့ကို နှစ်သိမ့်တော်မူခြင်း

14 ယေရှုက၊ “သင်တို့သည် စိတ်နှလုံးပူပန်ခြင်း မရှိစေနှင့်။ ဘုရားသခင်အား ကိုးစားကြလော့။ ငါ့ကိုလည်း ကိုးစားကြလော့။² ငါ့အဘ၏အိမ်တော်၌ နေစရာအခန်းအများရှိ၏။ ထိုအရာသည် မမှန်ခဲ့သော်၊ ငါသည် ဤအရာကို သင်တို့အား ပြောမည်မဟုတ်။ သင်တို့အတွက် နေရာကို ပြင်ဆင်ခြင်းငှါ ငါသွားမည်။³ ငါသည် သွား၍ သင်တို့အတွက် နေရာကို ပြင်ဆင်ပြီးမှ တပန်ပုန်လာ၍ ငါ့ရှိရာအရပ်၌ သင်တို့ရှိစေခြင်းငှါ သင်တို့ကို ငါ့ထံသို့ သိမ်းဆည်းမည်။⁴ ငါသည် အဘယ်အရပ်သို့ သွားသည်ကို ၎င်း၊ လမ်းခရီးကို ၎င်း သင်တို့သိကြသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။⁵ သောမက၊ “သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် အဘယ်အရပ်သို့ သွားမည်ကို အ

ကျွန်ုပ်တို့မသိကြ။ ထို့ကြောင့် အကျွန်ုပ်တို့သည် လမ်းခရီးကို အဘယ်သို့ သိနိုင်မည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်၏။

⁶ယေရှုက၊ “ငါသည် လမ်းခရီးဖြစ်၏။ ငါသည် သမ္မာတရားလည်းဖြစ်၏။ အသက်လည်း ဖြစ်၏။ ခမည်းတော်ထံသို့ သွားသည့်တစ်ခုတည်းသောလမ်းခရီးမှာ ငါ့အား ပြင်သွားရ၏။⁷ သင်တို့သည် ငါ့ကိုအမှန်သိကြလျှင်၊ ငါ့ခမည်းတော်ကိုလည်း သင်တို့သိကြမည်။ ယခုမှစ၍ သင်တို့သည်ခမည်း တော်ကို သိ၍ မြင်ကြပြီဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁸ဖိလိပ္ပသည် ယေရှုအား၊ “သခင်၊ ခမည်းတော်ကို အကျွန်ုပ်တို့အား ပြတော်မူပါ။ ထိုသို့ ပြတော်မူလျှင် အကျွန်ုပ်တို့ အလိုပြည့်စုံပါမည်ဟု” ဟုလျှောက်၏။

⁹ယေရှုက၊ “ဖိလိပ္ပ၊ ငါသည် သင်နှင့်အတူ အချိန်ကြာမြင့်စွာနေပြီ။ ထို့ကြောင့်၊ သင်သည် ငါ့ကိုသိသင့်၏။ ငါ့ကိုမြင်သောသူသည် ခမည်းတော်ကိုလည်း မြင်၏။ ထို့ကြောင့် သင်သည် အဘယ်သို့ ‘ခမည်းတော်ကို အကျွန်ုပ်တို့အား ပြတော်မူပါ’ ဟုလျှောက်သနည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။¹⁰ ငါသည် ခမည်းတော်၌ ရှိ၍၊ ခမည်းတော်သည် ငါ၌ ရှိတော်မူသည်ကို သင်သည် မယုံသလော။ သင့်အား ငါပြောသောစကားသည် ငါ့ထံမှ လာသည်မဟုတ်။ ခမည်းတော်သည် ငါ၌ အသက်ရှင်တော်မူ၍၊ မိမိအမှုကို ပြုနေ၏။¹¹ ငါသည် ခမည်းတော်၌ ရှိ၍ ခမည်းတော်သည် ငါ၌ရှိ၏ဟု ငါပြောဆိုသောစကားကို မယုံလျှင် ငါပြုသောနိမိတ်လက္ခဏာတို့ကြောင့် ယုံကြလော့။¹² ငါ့အမှန်ဆိုသည်ကား၊ ငါ့ကို ယုံကြည်သောသူသည် ငါပြုသောအမှုတို့ကို ပြုလိမ့်မည်။ အမှန်စင်စစ် သူသည် ငါပြုသောအမှုများထက်သာ၍ ကြီးမားသောအမှုကိုပင် ပြုလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ ငါသည် ခမည်းတော်ထံသို့ သွား၍¹³ သင်သည် ငါ့နာမတော်ကို အမှီပြု၍ ဆုတောင်းသမျှတို့ကို ငါပြုမည်။ ထိုနောက် ခမည်းတော်သည် သားတော်အားဖြင့် ဘုန်းထင်ရှားတော်မူလိမ့်မည်။¹⁴ သင်

တို့သည်ငါ၏နာမ၌မည်သည့်အရာမဆိုတောင်းလျှင်၊ ငါသည် ထိုအရာကို ပြုလိမ့်မည်။

သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ဂတိတော်

¹⁵“သင်တို့သည်ငါ့ကိုချစ်ကြလျှင်၊ ငါ့ပညတ်တို့ကို စောင့်ထိန်းကြလိမ့်မည်။ ¹⁶ငါသည် ခမည်းတော်ကို တောင်း၍၊ သူသည်လည်း တစ်ပါးသော အကူအညီပေးမည့်သူ*ကို သင်တို့နှင့်အတူ အစဉ်မပြတ် ရှိနေစေခြင်းငှါ သင်တို့အား ပေးလိမ့်မည်။ ¹⁷ထိုကူညီမစမည့်သူသည် သမ္မာတရားကို ပြသောဝိညာဉ်တော်* ဖြစ်၏။ လောကီသားတို့သည်သူ့ကို လက်မခံနိုင်ကြ။ အကြောင်းမူကား၊ လောကီသားတို့သည် သူ့ကို မသိမမြင်သောကြောင့်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် သူ့ကိုသိကြ၏။ သူသည် သင်တို့နှင့်အတူ နေ၍ သင်တို့အထံ၌ ရှိတော်မူလိမ့်မည်။

¹⁸“ငါသည် သင်တို့ကို မိဘမဲ့ကလေးများကဲ့သို့ ဖြစ်စေခြင်းငှာ စွန့်ပစ်မည်မဟုတ်။ ငါသည် သင်တို့အိသို့ တစ်ဖန်လာဦးမည်။ ¹⁹ခဏကြာပြီးမှ လောကီသားတို့သည် ငါ့ကို ပြန်၍ မြင်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင် သင်တို့သည် ငါ့ကို မြင်ကြလိမ့်မည်။ ငါသည် အသက်ရှင်သောကြောင့် သင်တို့သည်လည်း အသက်ရှင်လိမ့်မည်။ ²⁰ငါသည် ခမည်းတော်၌ရှိသည်ကို၎င်း၊ သင်တို့သည် ငါ၌ရှိသည်ကို၎င်း၊ ငါသည် သင်တို့၌ရှိသည်ကို၎င်း၊ ထိုနေ၌ သင်တို့သည် သိရကြလိမ့်မည်။ ²¹ငါ၏ပညတ်တော်တို့ကို လက်ခံ၍ လိုက်နာသောသူသည် ငါ့ကို အမှန်ချစ်သောသူဖြစ်၏။ ငါ့ကို ချစ်သောသူကို ငါ့ခမည်းတော်သည်လည်း ချစ်တော်မူ၏။ ငါသည်လည်း ထိုသူ့ကို ချစ်တော်မူလိမ့်မည်။ ငါသည် သူ့အား ကိုယ်တိုင်ထင်ရှားလိမ့်မည်။”

ကူညီပေးမည့်သူ သို့မဟုတ် နှစ်သိမ့်သူ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်

သမ္မာတရားကို ပြသောဝိညာဉ်တော် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ယေရှု၏နောက်လိုက်သောသူတို့က ဘုရား၏သမ္မာတရားကို နားလည်စေရန် ကူညီသော အလုပ်သည် သူ၏အလုပ်ဖြစ်သည်။

ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ²²ထို့နောက် ယုဒဂုဏ်ရှင်တို့ မဟုတ်၊ အခြားသောယုဒက၊ “သို့ရာတွင် သခင်ကိုယ်တော်သည် မိမိကိုယ်ကို လောကီသားတို့အား မထင်ရှားဘဲ၊ အကျွန်ုပ်တို့အား အဘယ်သို့ ထင်ရှားတော်မူမည်နည်း။” ဟုမေးလျှောက်၏။

²³ယေရှုက၊ “ငါ့ကို ချစ်သောသူသည် ငါ့စကားကို နားထောင်လိမ့်မည်။ ငါ့ခမည်းတော်သည် ထိုသူ့ကို ချစ်တော်မူလိမ့်မည်။ ငါသည် ငါ့ခမည်းတော်နှင့်အတူ ထိုသူ့အိသို့ လာ၍ သူနှင့်နေတော်မူမည်။ ²⁴သို့သော်လည်း၊ ငါ့ကို မချစ်သောသူသည် ငါ့စကားကို နားမထောင်။ သင်တို့ကြားသော ဤစကားသည် ငါ့စကားမဟုတ်။ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော ငါ့ခမည်းတော်၏စကားဖြစ်၏။

²⁵“ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ ရှိနေစဉ် ဤအရာအားလုံးတို့ကို ငါပြောခဲ့ပြီ။ ²⁶သို့သော်လည်းထိုကူညီမစမည့်သူတည်းဟူသောဝိညာဉ်တော်သည် သင်တို့အား ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကို ပြသသွန်သင်တော်မူ၍ ငါပြောခဲ့သမျှသောစကားတို့ကို မှတ်မိစေခြင်းငှါ သင်တို့အားကူညီပါလိမ့်မည်။ ထိုဥပဇ္ဈာယ်ဆရာအားခမည်းတော်သည် ငါ့နာမဖြင့် စေလွှတ်တော်မူမည့်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်*ဖြစ်၏။

²⁷“ငါသည် ငြိမ်သက်ခြင်းကို သင်တို့၌ ထားခဲ့၏။ ထိုအရာမှာ သင်တို့အား ငါပေးသော ငါ၏ငြိမ်သက်ခြင်းဖြစ်၏။ လောကီသားတို့ ပေးသကဲ့သို့မဟုတ်။ ခြားနားသော ငြိမ်သက်ခြင်းကို သင်တို့အား ငါပေး၏။ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် စိတ်နှလုံးပူပန်ခြင်း၊ စိုးရိမ်တုန်လှုပ်ခြင်း မရှိကြနှင့်။ မကြောက်ရွံ့ကြနှင့်။ ²⁸ငါသွားမည်။ သို့သော်လည်း၊ ‘သင်တို့အိသို့ တစ်ဖန် လာဦးမည်’ ဟုငါပြောသောစကားတို့ကို သင်တို့ကြား

‘ဝိညာဉ်တော်’ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၊ ‘ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်ဟူ၍၎င်း၊ ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်တော်ဟူ၍၎င်း၊ ဥပဇ္ဈာယ်ဆရာဟူ၍၎င်း ခေါ်လျက်ရှိသည်။ သူသည် ဘုရားသခင်နှင့်၊ ခရစ်တော်နှင့်ပူးပေါင်းပြီး ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူသားတို့ထံ၌ ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကို လုပ်ဆောင်သည်။

ရကြပြီ။ သင်တို့သည် ငါ့ကို ချစ်ကြလျှင်၊ ငါသည် ခမည်းတော်ထံသို့ ပြန်သွားရမည်ကို သင်တို့ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ ခမည်းတော်သည် ငါ့ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်တော်မူသောကြောင့် ဖြစ်၏။²⁹ ယခုတွင် ဤအရာများ မဖြစ်ပျက်လာမီ ငါသည် သင်တို့အား ပြော၏။ ထိုနောက်မှ ထိုအရာတို့သည် ဖြစ်ပျက်လာသောအခါ၊ သင်တို့သည် ယုံကြည်ကြလိမ့်မည်။³⁰ ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ အချိန်ကြာမြင့်စွာ ပြောဆိုလိမ့်မည်မဟုတ်။ အကြောင်းမူကား ဤလောကကို အစိုးရသော မင်းသည် လာလျက်ရှိ၏။ သူသည် ငါပေါ်၌ အဘယ်အခွင့်တန်ခိုးကိုမျှမရှိ။³¹ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် ခမည်းတော်ကို ချစ်သည်ကို လောကီသားတို့သည် သိကြရမည်။ ထို့ကြောင့် ခမည်းတော်သည် ငါ့အား ဆောင်ရွက်ရန် မှာတော်မူသည့်အတိုင်း ငါသည် အတိအကျပြု သွားမည် ဖြစ်၏။

“ယခု လာကြလော့။ ငါတို့သည် ဤအရပ်မှ ထ၍ သွားကြပါကုန်အံ့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် စပျစ်နွယ်ပင်နှင့်တူတော်မူ၏

15 ယေရှုက “ငါသည် မှန်သောစပျစ်နွယ်ပင်ဖြစ်၏။ ငါ့ခမည်းတော်သည် ဥယျာဉ်စောင့် ဖြစ်တော်မူ၏။² ငါ၌ အသီးမသီးသော အကိုင်းအခက် ရှိသမျှတို့ကို သူသည် ခုတ်ပစ်တော်မူ၏။ သူသည် အသီးသီးသောအကိုင်းအခက်ရှိသမျှတို့ကို သာ၍ များစွာသောအသီးများကို သီးစေခြင်းငှါ သုတ်သင်ရှင်းလင်းတော်မူ၏။³ သင်တို့သည် ငါပေးသောစကားအား ဖြင့် ရှင်းလင်းလျက်ရှိကြ၏။⁴ သင်တို့သည် ငါ၌ တည်နေကြလော့။ ငါသည်လည်း သင်တို့၌ တည်နေမည်။ မည်သည့်အကိုင်းအခက်မျှကိုယ် အလိုအလျောက် အသီးမသီးနိုင်။ စပျစ်ခက်သည် ပင်မ၌တည်နေရမည်။ ထိုနည်းတူ သင်တို့သည် ကိုယ်အလိုအလျောက် အသီးမသီးနိုင်။ သင်တို့သည် ငါ၌တည်နေရမည်။

⁵ “ငါသည် စပျစ်နွယ်ပင် ဖြစ်၏။ သင်တို့

သည်အခက်များဖြစ်ကြ၏။ တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူသည် ငါ၌ တည်လျှင်၊ ငါသည်လည်း သူ၌ တည်၍ ထိုသူသည် များစွာသောအသီးကို သီးလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ငါနှင့်ကွာလျှင် ထိုသူသည် အဘယ်အမှုကိုမျှ မတတ်နိုင်။⁶ တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူသည် ငါ၌ မတည်လျှင်၊ ထိုသူသည် အပြင်သို့ လွင့်ပစ်သောအကိုင်းအခက်နှင့်တူ၏။ ထိုအကိုင်းအခက်သည် သွေခြောက်သွားလိမ့်မည်။ ထိုသို့ သွေခြောက်သောအကိုင်းအခက်များကို လူတို့သည် စုသိမ်း၍ မီးထဲသို့ ချလိုက်ကြသဖြင့် မီးလောင်ကျွမ်းလေ၏။

⁷ “သင်တို့သည် ငါ၌ တည်နေ၍ ငါ့စကားကို လိုက်နာကြလျှင်၊ သင်တို့သည် အလိုရှိသမျှတို့ကိုတောင်းနိုင်၏။ ထိုအရာတို့ကိုလည်း သင်တို့အား ပေးတော်မူလိမ့်မည်။⁸ သင်တို့သည် များစွာသော အသီးကိုသီးသောအားဖြင့် သင်တို့သည် ငါ့တပည့်ဖြစ်ကြသည်ကို ထင်ရှားမည်။ ထိုအရာအားဖြင့် ငါ့ခမည်းတော်သည် ဘုန်းထင်ရှားတော်မူမည်။⁹ ခမည်းတော်သည် ငါ့ကို ချစ်တော်မူသည်နည်းတူ ငါသည်လည်း သင်တို့ကိုချစ်၏။ ယခုတွင် သင်တို့သည် ငါ၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာ၌ တည်နေကြလော့။¹⁰ ငါသည် ငါ့ခမည်းတော်၏ပညတ်တို့ကို လိုက်နာ၍ သူ၏မေတ္တာ၌တည်နေ၏။ ထိုနည်းတူ သင်တို့သည် ငါ့ပညတ်တို့ကို လိုက်နာလျှင် ငါ့မေတ္တာ၌ တည်နေကြလိမ့်မည်။¹¹ ငါ၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းကို သင်တို့၌ ရှိစေခြင်းငှါ ဤအရာများကို သင်တို့အား ငါပြော၏။ သင်တို့၌ ဝမ်းမြောက်ခြင်းစုံလင်စေခြင်းငှါ ငါအလိုရှိ၏။¹² သင်တို့ကို ငါချစ်တော်မူသည်နည်းတူ သင်တို့သည် အချင်းချင်း ချစ်ကြလော့ဟူသောစကားသည် ငါ၏ပညတ်ဖြစ်၏။¹³ လူတစ်ယောက်ဖော်ပြနိုင်သည့်အကြီးမားဆုံးသောမေတ္တာမှာသူသည် ကိုယ့်မိတ်ဆွေများအတွက် ကိုယ်အသက်ကို စွန့်သောမေတ္တာဖြစ်၏။¹⁴ ငါဟောပြောသောအရာတို့ကို သင်တို့သည် စောင့်ထိန်းလျှင်၊ သင်တို့သည် ငါ၏မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြ၏။¹⁵ ယခုတွင် ငါသည်

သင်တို့ကို ကျွန်ုပ်တို့၏အကျိုးအမြတ်အတွက် အကြောင်းမူကား ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်သခင်ပြုနေသောအမှု ကိုမသိ။ သို့ဖြစ်၍ ယခုတွင် ငါသည် သင်တို့ကို အဆွေဟု ခေါ်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ ငါ ခမည်းတော်ထံမှ ငါကြားသမျှသောအရာတို့ကို သင်တို့အား ငါပြောပြီ။¹⁶ သင်တို့သည် ငါ့ကို ရွေးကောက်ကြသည်မဟုတ်။ ငါသည် သင်တို့ကို ရွေးကောက်တော်မူ၏။ သင်တို့သည် သွား၍ အသီးကိုသီးရန် သင်တို့အား ငါခန့်ထား၏။ ထိုအသီးများသည် သင်တို့၏အသက်တာ၌ ဆက်လက်၍ သီးရန်ငါအလိုရှိ၏။ သို့မှသာ ငါနာမကို အမှီပြု၍ သင်တို့တောင်းလျှောက်သမျှသောအရာတို့ကို ခမည်းတော်သည် သင်တို့အား ပေးတော်မူလိမ့်မည်။¹⁷ သင်တို့သည် အချင်းချင်းချစ်ကြလော့။ ဤအရာသည် ငါ၏ပညတ်တော်ဖြစ်၏။

ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့အား သတိပေးတော်မူခြင်း

¹⁸“လောကီသားတို့သည် သင်တို့ကို မုန်းလျှင် သင်တို့ကို မမုန်းမို့ ငါ့ကို မုန်းကြသည်ကို သတိရကြလော့။¹⁹ သင်တို့သည် လောကီနှင့် ဆိုင်လျှင်၊ လောကီသားတို့သည် မိမိလူတို့ကို ချစ်သည်နည်းတူ သင်တို့ကိုလည်း ချစ်ကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့ကိုလောကီသားတို့ထံမှ ငါရွေးကောက်သောကြောင့် သင်တို့သည် လောကီသားတို့နှင့် မဆိုင်ကြ။ ထိုအကြောင်းကြောင့် လောကီသားတို့သည် သင်တို့ကို မုန်းကြခြင်းဖြစ်၏။²⁰ ကျွန်ုပ်တို့သည် မိမိသခင်ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်ခြင်းမရှိနိုင်ဟု ငါဟောပြောသောစကားတို့ကို အောက်မေ့ကြလော့။ လူတို့သည် ငါ့ကိုညှဉ်းဆဲလျှင်၊ သင်တို့ကိုလည်း ညှဉ်းဆဲကြလိမ့်မည်။ လူတို့သည် ငါ့စကားကို နားထောင်လျှင် သင်တို့၏စကားကိုလည်း နားထောင်ကြလိမ့်မည်။²¹ လူတို့သည် ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောသူကို မသိကြသောကြောင့် ငါ့နာမကြောင့် သင်တို့အား ထိုအမှုရှိသမျှတို့ကို ပြုကြလိမ့်မည်။²² ငါသည် ဤလောကသို့

လာ၍၊ လောကီသားတို့အား မဟောမပြောလျှင်၊ သူတို့၌အပြစ်မရှိ။ သို့သော်လည်း ယခုတွင် ငါသည် ထိုသူတို့အား ဟောပြောပြီဖြစ်သောကြောင့် သူတို့သည် မိမိတို့အပြစ်အတွက် ခွင့်လွှတ်ခြင်းမရှိ။²³ ငါ့ကို မုန်းသောသူသည် ငါ့ခမည်းတော်ကိုလည်း မုန်း၏။²⁴ ငါသည် အခြားမည်သူတစ်ဦးမျှ မပြုဘူးသောအမှုကို ထိုသူတို့ရှေ့မှာ ပြုတော်မူပြီ။ ငါသည် ထိုအမှုကို မပြုခဲ့လျှင်၊ ထိုသူတို့၌အပြစ်မရှိ။ သူတို့သည်၊ ငါပြုခဲ့သောအမှုကို မြင်ကြပြီးသည့်တိုင်အောင် ငါနှင့်ငါ့ခမည်းတော်ကို မုန်းကြ၏။²⁵ သို့ရာတွင် သူတို့၏ပညတ္တိကျမ်းစာ၌ ‘သူတို့သည် အကြောင်းမရှိဘဲ ငါ့ကိုမုန်းကြ၏’* ဟုရေးသားထားသော စကားသည်ပြည့်စုံခြင်းသို့ ရောက်၏။²⁶ ငါသည် ဥပဇ္ဈာယ်ဆရာကို သင်တို့ဆီသို့ ခမည်းတော်ထံမှ စေလွှတ်တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုဥပဇ္ဈာယ်ဆရာသည် သမ္မာတရား၏ ဝိညာဉ်တော်ဖြစ်၏။ သူသည် ရောက်လာသောအခါ ငါ့အကြောင်းကို သက်သေခံလိမ့်မည်။²⁷ သင်တို့သည်လည်း ရှေးဦးစွာမှ စ၍ ငါနှင့်အတူ ရှိနေသောကြောင့် ငါ့အကြောင်းကို သက်သေခံကြလိမ့်မည်။

16 “လူတို့သည် သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို မပျက်စီးစေခြင်းငှါ ဤစကားကို သင်တို့အား ငါဟောပြော၏။² လူတို့သည် သင်တို့ကို သူတို့၏တရားရပ်မှနှင်ထုတ်ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့ကိုသတ်သောသူသည် ဘုရားဝတ်ကို ငါတို့ပြုပြီဟု ထင်မှတ်သောအချိန်ကာလ ရောက်လိမ့်မည်။³ သူတို့သည် ခမည်းတော်ကို မသိ၊ ငါ့ကိုလည်း မသိကြသောကြောင့် ထိုအရာတို့ကို သင်တို့၌ ပြုကြလိမ့်မည်။⁴ ယခုတွင် ငါသည် ထိုအမှုတို့ကို သင်တို့အားပြောပြီ။ ထိုကြောင့် ထိုအမှုတို့ဖြစ်ပျက်သောအချိန်ကာလ ရောက်လာသောအခါ၊ သင်တို့အားငါသတိပေးသည်ကို အောက်မေ့သတိရကြလော့။

* ‘သူတို့က အကြောင်းမရှိဘဲ ငါ့ကိုမုန်းကြ၏’ ဤစကားလုံးများသည် ဆာလံ 35:19 သို့မဟုတ် ဆာလံ 69:4 ဖြစ်နိုင်သည်။

သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ လုပ်ဆောင်ချက်

“ငါသည်အစအဦး၌သင်တို့နှင့်အတူရှိသောကြောင့် ဤအရာတို့ကို သင်တို့အား ငါမပြော။⁵ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောသူထံသို့ ယခု ငါ ပြန်သွားရမည်။ သို့သော်လည်း ‘အဘယ်အရပ် သို့သွားရမည်နည်း’ ဟုသင်တို့တွင်တစ်ယောက် ကမူမမေးကြ။”⁶ ငါသည် ဤအရာတို့ကို သင်တို့အား ပြောသောကြောင့် သင်တို့သည် အလွန် ဝမ်းနည်းခြင်းသို့ ရောက်ကြ၏။⁷ သို့သော်လည်း ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ ငါသွားလျှင် သင်တို့အတွက် သာ၍ အကျိုးရှိလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ ငါမသွားလျှင် ဥပဇ္ဈာယ်ဆရာသည် သင်တို့ဆီသို့ လာမည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း ငါသွားလျှင် ဥပဇ္ဈာယ်ဆရာကို သင်တို့ဆီသို့စေလွှတ်မည်။⁸ ထိုဥပဇ္ဈာယ်ဆရာသည် ရောက်လာသောအခါ၊ ဒုစရိုက်အပြစ်ကို၎င်း၊ အပြစ်ကင်းခြင်းကို၎င်း၊ အပြစ်စီရင်ခြင်းကို၎င်း၊ လောကီသားတို့အား ထင်ရှားစွာဖော်ပြလိမ့်မည်။⁹ သူတို့သည် ငါ့ကို မယုံကြည်ကြသောကြောင့် ဒုစရိုက်အပြစ်ကို ဥပဇ္ဈာယ်ဆရာက လူတို့အား ဖော်ပြလိမ့်မည်။¹⁰ ငါသည် ခမည်းတော်ထံသို့ သွားရမည်ဖြစ်၍ သင်တို့သည် နောက်တဖန် ငါ့ကိုမတွေ့မမြင်ရသောကြောင့် သူသည် အပြစ်ကင်းခြင်းအကြောင်းကို သူတို့အား ဖော်ပြလိမ့်မည်။¹¹ ဤလောကကို အစိုးရ သောမင်းသည် အပြစ်စီရင်ခြင်းကို ခံရသောကြောင့် အပြစ်စီရင်ခြင်းအကြောင်းကိုသူသည်သူတို့အားဖော်ပြလိမ့်မည်။¹² “ငါသည် သင်တို့အား ပြောစရာစကားများစွာ ရှိသေး၏။ သို့သော်လည်း ထိုအရာတို့ကို သင်တို့သည် ယခုလက်မခံနိုင်ကြ။¹³ သို့ရာတွင် သမ္မာတရား၏ဝိညာဉ်တော်သည် ရောက်လာသောအခါ၊ သူသည် သင်တို့အား ပြည့်စုံသောသမ္မာတရားထံသို့ လမ်းပြပေါ်ဆောင်သွားလိမ့်မည်။ သမ္မာတရား၏ဝိညာဉ်တော်သည် ကိုယ်အလိုအလျောက် ဟောပြောလိမ့်မည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင် သူကြားသမျှတို့

ကိုသာ သူသည် ဟောပြောလိမ့်မည်။ သူသည် နောင်တွင် ဖြစ်ပျက်လာမည့်အရာတို့ကို သင်တို့အား ပြောလိမ့်မည်။¹⁴ သမ္မာတရား၏ထိုဝိညာဉ်တော်သည် ငါတုန်းကို ထင်ရှားစေလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် ငါထံမှ အရာတို့ကို ယူ၍ သင်တို့အား ပြောလိမ့်မည်။¹⁵ ခမည်းတော်နှင့် စပ်ဆိုင်သောအရာတို့သည် ငါနှင့်စပ်ဆိုင်၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ထိုဝိညာဉ်တော်သည် ငါနှင့်စပ်ဆိုင်သောအရာတို့ကိုယူ၍ သင်တို့အား ဟောပြောလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဝမ်းနည်းခြင်းသည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းသို့ ပြောင်းလဲစေလိမ့်မည်

¹⁶“ခဏကြာပြီးမှ သင်တို့သည် ငါ့ကို မမြင်ရကြ။ ထိုနောက် ခဏကြာပြီးမှ သင်တို့သည် ငါ့ကို တစ်ဖန်ပြန်မြင်ကြလိမ့်မည်။”¹⁷ တပည့်တော် အချို့ကလည်း “ခဏကြာပြီးမှသင်တို့သည် ငါ့ကိုမမြင်ရကြ။ သင်တို့သည် ခဏကြာပြီးမှ ငါ့ကို တစ်ဖန်ပြန်မြင်ကြလိမ့်မည် ဟုဆိုရာတွင် ယေရှုသည် အဘယ်သို့ ဆိုလိုသနည်း။ ‘ငါသည် ခမည်းတော်ထံသို့ သွားရမည် ဟု သူဆိုရာတွင် သူသည် အဘယ်သို့ ဆိုလိုသနည်း။’”¹⁸ တပည့်တော်တို့က “ခဏကြာပြီးမှ ဟုဆိုရာတွင်သူသည် အဘယ်သို့ဆိုလိုပါသနည်း။ သူပြောသောစကား၏ဆိုလိုခြင်းကို အကျွန်ုပ်တို့နားမလည်” ဟုအချင်းချင်း မေးလျှောက်ကြ၏။¹⁹ တပည့်တော်တို့သည် ဤအကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ သူအား မေးလိုကြသည်ကို ယေရှုသည် သိမြင်တော်မူသောကြောင့်၊ “ခဏကြာပြီးမှ သင်တို့သည် ငါ့ကို မမြင်ရကြ။ ထိုနောက် ခဏကြာပြီးမှ သင်တို့သည် ငါ့ကို တစ်ဖန်ပြန်မြင်ကြလိမ့်မည်ဟုဆိုရာ၌ ငါသည် အဘယ်သို့ ဆိုလိုသည်ကို သင်တို့သည် အချင်းချင်း မေးမြန်းကြသနည်းဟု သူတို့အား မေးတော်မူ၏။²⁰ ငါအမှန်ဆိုသည်ကား သင်တို့သည် ငိုကြွေးမြည်တမ်းကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ လောကီသားတို့သည် ဝမ်းမြောက်ခြင်း ရှိကြ

လိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ဝမ်းနည်းကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့၏ဝမ်းနည်းခြင်းသည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။²¹ မိန်းမသည် ကလေးမွေးသောအခါ ဖွားရသောအချိန် စေ့သောကြောင့် ဝေဒနာခံစား၏။ သို့သော်လည်း ဖွားမြင်ပြီးမှ ဤလောက၌ ကလေးတစ်ယောက်ကို ဖွားမြင်သောကြောင့် သူမသည် အလွန်ဝမ်းမြောက်၍ ခံရသောဝေဒနာကို မေ့လျော့တတ်၏။²² ထိုနည်းတူ သင်တို့၌လည်း ဖြစ်၏။ ယခုတွင် သင်တို့သည် ဝမ်းနည်းခြင်းရှိကြသော်လည်း၊ ငါသည် သင်တို့ကို တဖန်တွေ့မြင်သောအခါ ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းကို မည်သူကမျှ နတ်ယူ၍ မရနိုင်။²³ ထိုနေ့၌ သင်တို့သည် ငါ့ကို မည်သည့်အရာကိုမျှ မေးကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ သင်တို့သည် ငါ၏နာမကို အမှီပြု၍ တောင်းသမျှသောအရာတို့ကို ခမည်းတော်သည် ပေးတော်မူမည်။²⁴ ယခုတိုင်အောင် ငါ၏နာမကို အမှီပြု၍ သင်တို့သည် ဘယ်အရာကိုမျှ မတောင်းကြသေး။ တောင်းလော့၊ သင်တို့သည် ရကြလိမ့်မည်။ သင်တို့၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းလည်း စုံလင်ပြည့်စုံသောဝမ်းမြောက်ခြင်းဖြစ်၏။

လောကကို အောင်မြင်တော်မူခြင်း

²⁵“ပုံဥပမာအားဖြင့် ဤအရာတို့ကို သင်တို့အား ငါပြောပြီ။ သို့သော်လည်း၊ ပုံဥပမာအားဖြင့် မပြောရသောအချိန်ကာလ ရောက်လိမ့်မည်။ ငါသည် ခမည်းတော်၏အကြောင်းကို သင်တို့အား အတည်အလင်း ပြောရလိမ့်မည်။²⁶ ထိုကာလ၌ သင်တို့သည် ငါ၏နာမကို အမှီပြု၍ခမည်းတော်ကို တောင်းရလိမ့်မည်။ ငါသည် သင်တို့အတွက် ခမည်းတော်ကို တောင်းပို့ရန် လိုအပ်လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု သင်တို့ကို ငါပြော၏။²⁷ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့သည် ငါ့ကို ချစ်ကြ၍ ငါသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာသည်ကို ယုံကြည်သောကြောင့် ခမည်းတော်ကိုယ်တော်တိုင် သင်တို့ကို ချစ်တော်မူ၏။²⁸ ငါ

သည် ခမည်းတော်ထံမှ ဤလောကသို့ ကြွလာ၏။ ယခုတွင်ငါသည် ဤလောကမှခွာ၍ ခမည်းတော်ထံသို့ ပြန်သွားရမည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁹ ထိုနောက် တပည့်တို့ကလည်း၊ “ကိုယ်တော်သည် ယခုတွင် ပုံဥပမာကို မသုံးဘဲ အကျွန်ုပ်တို့အား ရှင်းလင်းစွာ ပြောတော်မူ၏။

³⁰ ကိုယ်တော်သည် ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကို သိမြင်တော်မူကြောင်းကို ယခုအကျွန်ုပ်တို့မြင်နိုင်ပါ၏။ လူတစ်ယောက်၏မေးလျှောက်သော အရာကို ထိုသူသည်မေးလျှောက်ခြင်း မပြုမှီ ကိုယ်တော်သည် အဖြေပေးနိုင်တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာကြောင်းကို ဤအရာတို့သည် အကျွန်ုပ်တို့အား ယုံကြည်စေပါ၏” ဟုလျှောက်ကြ၏။

³¹ ယေရှုကလည်း “ထို့ကြောင့် ယခုတွင် သင်တို့ယုံကြည်ကြပြီလော။³² ငါ့စကားကို နားထောင်ကြလော့။ သင်တို့သည် ကွဲပြား၍ အသီးသီး မိမိတို့အိမ်သို့ ပြေးရသောအချိန်သည် ရောက်လိမ့်မည်။ ထိုအချိန်ကာလသည် ယခုရောက်လျက်ရှိ၏။ သင်တို့သည် ငါ့ကို စွန့်ပစ်ကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် တစ်ကိုယ်တည်းနေမည်မဟုတ်။ အကြောင်းမူကား ခမည်းတော်သည် ငါနှင့်အတူရှိတော်မူ၏။

³³ “သင်တို့သည် ငါအားဖြင့် ငြိမ်သက်ခြင်း ရှိစေခြင်းငှါ ဤအရာကို ငါဟောပြောပြီ။ သင်တို့သည် ဤလောက၌ ဆင်းရဲဒုက္ခကို ခံရကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ရဲရင့်ခြင်းရှိကြလော့။ ငါသည်လောကကိုအောင်မြင်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် သူတပည့်တော်တို့အတွက် ဆုတောင်းတော်မူ၏

17 ယေရှုသည်ထိုသို့မိန့်တော်မူပြီးမှကောင်းကင်သို့ မျှော်ကြည့်၍၊ “အိုအဘ၊ အချိန်ရောက်ပါပြီ။ သားတော်သည် ကိုယ်တော်၏ ဘုန်းကို ထင်ရှားစေပါမည့်အကြောင်း၊ ကိုယ်တော်၏သားတော်အားဘုန်းထင်ရှားစေတော်မူပါ။² ကိုယ်တော်သည် သားတော်အား ပေးတော်မူသမျှသော လူမျိုးအပေါင်းတို့အား ထာ

ဝရအသက်ကို ပေးစေခြင်းငှာ လူမျိုးအပေါင်းတို့သည် အစိုးရသောအခွင့်တန်ခိုးကို ကိုယ်တော်သည် သားတော်အား ပေးတော်မူ၏။³ ထာဝရအသက်ဟူသည်မှာ၊ စစ်မှန်သော ဘုရားသခင်တစ်ဆူတည်း ဖြစ်တော်မူသော ကိုယ်တော်ကို၎င်း၊ စေလွှတ်တော်မူသော ယေရှုခရစ်ကို၎င်းသိကျွမ်းခြင်းဖြစ်၏။⁴ အကျွန်ုပ် ဆောင်ရွက်စရာဖို့ အကျွန်ုပ်၌ ကိုယ်တော်အပ်ပေးတော်မူသောအမှုကို ကျွန်ုပ်ဆောင်ရွက်၍ ပြီးခြင်းအားဖြင့် အကျွန်ုပ်သည် မြေကြီးပေါ်မှာ ကိုယ်တော်၏ဘုန်းကို ထင်ရှားစေပါပြီ။⁵ အိုအဘ ဤကမ္ဘာမတည်မရှိမီ အထံတော်၌ အကျွန်ုပ်ခံစားသောဘုန်းအသရေနှင့် ယခုတွင် ကိုယ်တော်နှင့်အတူ အကျွန်ုပ်၏ဘုန်းကို ထင်ရှားစေတော်မူပါ။

⁶“ကိုယ်တော်သည် ဤလောကထဲမှ လူအချို့တို့ကို အကျွန်ုပ်အား အပ်ပေးတော်မူ၏။ အကျွန်ုပ်သည် ထိုသူတို့အား ကိုယ်တော်၏ နာမတော်ကို ပြုပြီ။ ထိုသူတို့ကို ကိုယ်တော်သည် ပိုင်တော်မူသဖြင့် သူတို့အား အကျွန်ုပ်ကို ပေးတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်၏စကားတော်ကို သူတို့သည်လိုက်နာကြပါ၏။⁷ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား ပေးတော်မူသမျှတို့သည် ကိုယ်တော်ထံမှ လာကြသည်ကို သူတို့သည် ယခု သိကြပါ၏။⁸ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား ပေးသောစကားတော်တို့ကို အကျွန်ုပ်သည် ဤသူတို့အားပေးတော်မူ၏။ သူတို့သည် ထိုစကားတော်တို့ကို လက်ခံကြပါ၏။ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား စေလွှတ်တော်မူသည်ကို သူတို့ ယုံကြည်ကြပါ၏။⁹ ထိုသူတို့အတွက် အကျွန်ုပ် ယခု ဆုတောင်းပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည် ဤလောက၌ ရှိသောလူတို့အတွက် ဆုတောင်းသည် မဟုတ်ပါ။ သို့သော်လည်း၊ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား ပေးတော်မူသော သူတို့အတွက် အကျွန်ုပ်ဆုတောင်းပါ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုသူတို့အား ကိုယ်တော်သည် ပိုင်တော်မူ၏။¹⁰ အကျွန်ုပ်ပိုင်သောအရာရှိသမျှတို့သည် ကိုယ်တော် ပိုင်တော်မူ၍၊ ကိုယ်တော် ပိုင်တော်မူ

သောအရာ ရှိသမျှတို့သည် အကျွန်ုပ်ပိုင်ပါ၏။ ထိုသူတို့အားဖြင့် အကျွန်ုပ်သည် ဘုန်းထင်ရှားပါ၏။¹¹ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်ထံသို့ ယခု လာပါပြီ။ ယခုတွင် အကျွန်ုပ်သည် ဤလောက၌ ရှိနေမည်မဟုတ်တော့ပါ။ သို့သော်လည်း၊ ဤသူတို့သည် လောက၌ ဆက်ရှိနေကြမည်။ သန့်ရှင်းတော်မူသောအဘ၊ ကိုယ်တော်နှင့် အကျွန်ုပ်သည် တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်သကဲ့သို့ သူတို့သည်လည်း တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်စေခြင်းငှာ၊ ကိုယ်တော်၏နာမတော်တန်ခိုးကို ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား ပေးတော်မူသောနာမအားဖြင့် သူတို့ကို လုံခြုံစွာစောင့်ရှောက်တော်မူပါ။¹² အကျွန်ုပ်သည် သူတို့နှင့်အတူ ရှိနေစဉ် ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား ပေးတော်မူသောကိုယ်တော် နာမတော်တန်ခိုးဖြင့် အကျွန်ုပ်သည် သူတို့ကို စောင့်ရှောက်၏။ ပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ရန် ရွေးကောက်တော်မူသော လူတစ်ယောက်မှတစ်ပါး အဘယ်သူမျှ ပျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်ပါ။ ကျမ်းစာပြည့်စုံမည်အကြောင်းဤသူသည်ပျက်စီးခြင်းဖြစ်၏။

¹³ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်ထံသို့ ယခု လာ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဤသူတို့သည် သူတို့၏စိတ်နှလုံးထဲရှိ အကျွန်ုပ်၌ရှိသောဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့်ပြည့်စုံမည်အကြောင်း အကျွန်ုပ်သည် ဤလောက၌ရှိနေစဉ် ဤအရာတို့ကို တောင်းလျှောက်ပါ၏။¹⁴ ကိုယ်တော်၏နှုတ်ကပတ်တရားကို ဤသူတို့အား အကျွန်ုပ်ပေးပါပြီ။ သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ်သည် ဤလောကနှင့်မဆက်ဆံသကဲ့သို့ သူတို့သည်လည်း ဤလောကနှင့် မဆက်ဆံကြသောကြောင့်၊ လောကီသားတို့သည် သူတို့ကိုမုန်းကြပါ၏။¹⁵ ဤသူတို့ကို ဤလောကမှ နုတ်ယူပါမည်အကြောင်း၊ အကျွန်ုပ်တောင်းသည် မဟုတ်ပါ။ သို့သော်လည်း၊ ဤသူတို့အားမကောင်းသောအမှုအရာထဲမှစောင့်ရှောက်တော်မူပါ မည်အကြောင်း၊ အကျွန်ုပ်တောင်းပါ၏။¹⁶ အကျွန်ုပ်သည် လောကနှင့် မဆက်ဆံသကဲ့သို့ သူတို့သည်လည်း မဆက်ဆံကြပါ။¹⁷ သမ္မာတရားအားဖြင့် သူတို့ကို၊ ကိုယ်

တော်၏အမှုတော်အတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်စေ တော်မူပါ။ ကိုယ်တော်၏နတ်ကပတ်တော်သည် သမ္မာတရား ဖြစ်ပါ၏။¹⁸ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား ဤလောကသို့ စေလွှတ်တော်မူ သည်နည်းတူ အကျွန်ုပ်သည်လည်း ဤသူတို့ အား ဤလောကသို့ စေလွှတ်ပါ၏။¹⁹ အကျွန်ုပ် သည်ကိုယ်တော်အား အစေခံရန်သူတို့အတွက် ကိုယ်ကိုယ် အဆင်သင့် ပြင်ဆင်ထားပါ၏။ သို့မှသာ သူတို့သည် ကိုယ်တော်အတွက် အ မှန်အစေခံနိုင်ကြရန် မိမိကိုယ်ကို အဆင်သင့် ပြင်ဆင်ပြီး ဖြစ်ပါမည်။

²⁰ ဤလူတို့အတွက်သာအကျွန်ုပ်ဆုတောင်း သည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း၊ ဤသူတို့ ဟော ပြောခြင်းအားဖြင့် အကျွန်ုပ်ကို ယုံကြည်လာ မည့်လူအပေါင်းတို့အတွက်လည်း၊ အကျွန်ုပ်ဆု တောင်းပါ၏။²¹ အိုအဘ၊ အကျွန်ုပ်ကို ယုံကြည် သောသူ အပေါင်းတို့သည် တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်နိုင်ကြရန် အကျွန်ုပ်ဆုတောင်းပါ၏။ ကိုယ် တော်သည် အကျွန်ုပ်၌ ရှိတော်မူ၍၊ အကျွန်ုပ် သည်လည်း ကိုယ်တော်၌ရှိပါ၏။ ဤလူတို့အား လုံးတို့သည်လည်း၊ အကျွန်ုပ်တို့၌တစ်လုံးတစ် ဝတည်းဖြစ်နိုင်ကြရန် အကျွန်ုပ်ဆုတောင်းပါ၏။ သို့မှသာ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား စေလွှတ်တော်မူသည်ကိုလောကီသားတို့သည် ယုံကြည်ကြပါလိမ့်မည်။²² ကိုယ်တော်သည် အ ကျွန်ုပ်တို့နှင့် တစ်လုံးတစ်ဝတည်းဖြစ်တော်မူ သကဲ့သို့ သူတို့သည် တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ် ခြင်းငှါကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်အားပေးတော် မူသော ဘုန်းအသရေကို သူတို့အား အကျွန်ုပ် ပေးတော်မူ၏။²³ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်၌ ရှိတော်မူ၍ အကျွန်ုပ်သည်လည်း သူတို့၌ ရှိ တော်မူမည်။ ထို့ကြောင့်၊ သူတို့သည် ပြည့်စုံ စွာတစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်ကြပါလိမ့်မည်။ ထို နောက် ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်ကို ချစ် တော်မူသည့်နည်းတူ ဤသူတို့ကိုလည်း ချစ် တော်မူကြောင်းကို လောကီသားတို့သည် သိ ကြပါလိမ့်မည်။

²⁴“အိုအဘ၊ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား

ပေးတော်မူသော ဤသူတို့သည် အကျွန်ုပ်ရှိရာ အရပ်၌ အကျွန်ုပ်နှင့်အတူ အစဉ်အမြဲ ရှိနေကြ ရန် အကျွန်ုပ်အလို ရှိပါ၏။ ကိုယ်တော်သည် ဤကမ္ဘာမတည်မရှိမီ အကျွန်ုပ်ကို ချစ်တော်မူ သောကြောင့်၊ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား ပေးတော်မူသော ဘုန်းအသရေကို ဤသူတို့ အား မြင်စေခြင်းငှါ အကျွန်ုပ်အလိုရှိပါ၏။²⁵ အို အဘ၊ ကိုယ်တော်သည် ကောင်းမြတ်တော်မူ သောသူဖြစ်ပါ၏။ လောကီသားတို့သည် ကိုယ် တော်ကို မသိကြ။ သို့သော်လည်း၊ ကိုယ်တော် ကိုအကျွန်ုပ်သိပါ၏။ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ် အား စေလွှတ်တော်မူသည်ကို ဤသူတို့သည် သိကြပါ၏။²⁶ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်အ ကြောင်းကို သူတို့အား သွန်သင်ပြီးဖြစ်၍ သူတို့ အား အစဉ် သွန်သင်ပါမည်။ ထိုနောက် ကိုယ် တော်သည် အကျွန်ုပ်ကို ချစ်တော်မူသောမေတ္တာသည် သူတို့၌လည်း ရှိပါလိမ့်မည်။ အ ကျွန်ုပ်သည် သူတို့၌ ရှိနေပါလိမ့်မည်” ဟုမြှောက် ဆိုတော်မူ၏။

ယေရှုကို ဝမ်းဆီးကြခြင်း

(မာ 26:47-56; မာ 14:43-50; လု၊ 22:47-53)

18 ယေရှုသည် ထိုသို့ ဆုတောင်းမိန့်မြှောက် တော်မူပြီးမှ တပည့်တော်တို့နှင့်အတူ ထွက်ခွာကြ၏။ သူတို့သည် ကေဒြန်ချောင်း တစ်ဘက်သို့ ကူးသွားကြ၏။ အခြားတစ်ဘက် ၌ သံလွင်ပင်ဥယျာဉ်ရှိ၏။ ယေရှုသည် မိမိ တပည့်တော်တို့နှင့် ထိုအရပ်သို့ သွားကြ၏။

² ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့နှင့်အတူ ထိုနေရာသို့ မကြာခဏ သွားလေ့ရှိသော ကြောင့် ထိုနေရာကိုယုဒသိ၏။ ယုဒသည် ယေရှု ကို အပ်နှံသောသူဖြစ်၏။³ ထို့ကြောင့် ယုဒ သည် ရောမစစ်တပ်တစ်တပ်ကို ထိုဥယျာဉ်သို့ ခေါ်သွားလေ၏။ ယုဒသည် ယင်ပုရောဟိတ် အကြီးတို့နှင့် ဖာရိရှဲတို့ထံမှ အစောင့်အချို့တို့ ကိုလည်း ခေါ်သွား၏။ ထိုသူတို့သည် မီးအိမ်၊ မီးတုတ်၊ လက်နက်တို့ကို ဆောင်လျက်လာ ကြ၏။

⁴ယေရှုသည် သူ့အပေါ်သို့ ဖြစ်ပျက်လာမည့် အရာကို သိတော်မူ၏။ ယေရှုသည်ထွက်၍၊ “သင်တို့သည်အဘယ်သူကို ရှာကြသနည်း” ဟု မေးတော်မူ၏။

⁵ထိုလူတို့က၊ “နာဇရက်မြို့သား ယေရှုကို ရှာကြသည်” ဟုဆိုကြ၏။ ယေရှုက၊ “ငါသည် ယေရှုဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ယေရှုကို အပ်နှံသောယုဒသည်လည်း၊ ထိုသူတို့နှင့်အတူ ရပ်လျက်နေ၏။ ⁶ယေရှုက၊ “ငါသည် ယေရှုဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူသောအချိန်တွင်၊ ထိုလူတို့သည် နောက်သို့ဆုတ်၍ မြေပေါ်သို့ လဲကြ၏။

⁷တဖန်ယေရှုက၊ “သင်တို့သည် အဘယ်သူကို ရှာကြသနည်း” ဟုမေးပြန်၏။ လူတို့က၊ “နာဇရက်မြို့သားယေရှုကို ရှာကြသည်” ဟုဆိုကြ၏။ ⁸ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် ယေရှုဖြစ်၏ ဟုသင်တို့အား ငါပြောပြီ။ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် ငါ့ကို ရှာကြလျှင်၊ ဤသူတို့သည် သွားကြပါစေ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁹ဤသို့ ဖြစ်ပျက်ခြင်းမှာယေရှုက၊ “ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်အား အပ်ပေးတော်မူသောသူတို့သည် တစ်ယောက်မျှ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်းသို့ မရောက်” ဟုမိန့်တော်မူသောစကားသည် မှန်ကြောင်း ပြည့်စုံစေခြင်းဖြစ်၏။

¹⁰ထိုအခါ ရှိမှန်ပေတရုသည် သူ့ဥပါသောဝါးကို ဆွဲထုတ်၍ ယင်ပုရောဟိတ်မင်း၏ကျွန်တစ်ယောက်ကို ခုတ်သဖြင့်လက်ျာနားရွက်ကို ခုတ်ပြတ်လေ၏။ ထိုကျွန်၏အမည်မှာ မာလုဖြစ်၏။ ¹¹ယေရှုကလည်း၊ “သင့်ဝါးကို ဝါးအိမ်၌ ပြန်ထားလော့။ ခမည်းတော်သည် ငါ့အား ပေးတော်မူသောဒုက္ခဆင်းရဲခံရာခွက်*ဖလားကို ငါသည် လက်ခံရမည်” ဟုပေတရုအား မိန့်တော်မူ၏။

ခွက် ယေရှုက ဆိုးရွားသောအရာများ သူထံဖြစ်လာမည့်အကြောင်းကို ပြောခြင်းဖြစ်သည်။ ဤအရာများလက်ခံခြင်းငှါ အလွန်ခက်ခဲမည် ဖြစ်သည်။ ဆိုးရွားသော အရာနှင့် ပြည့်လျှံသောခွက်တစ်ခွက်သောက်သကဲ့သို့ ဖြစ်သည်။

ယေရှုအား အနှုတ်မင်းရှေ့သို့ သယ်ဆောင်ခြင်း

(မာ 26:57-58; မာ 14:53-54; လု 22:54)

¹²ထို့နောက် ရောမစစ်သားတို့သည် သူတို့၏တပ်မှူး၊ ယုဒလူတို့၏အစောင့်အကြပ်များနှင့်အတူ ယေရှုကို ဖမ်းဆီးကြ၏။ ¹³သူတို့သည် ယေရှုကို ချည်နှောင်ပြီးလျှင်၊ အနှုတ်မင်းထံသို့ ရှေးဦးစွာ ခေါ်သွားကြ၏။ အနှုတ်မင်းသည် ကယာဖ၏ယောက္ခမဖြစ်၏။ ¹⁴ကယာဖသည် ထိုနှစ်တွင်ယင်ပုရောဟိတ်မင်းဖြစ်၏။ ကယာဖသည် ယုဒလူတို့အား လူအပေါင်းတို့သည် ပျက်စီးခြင်းသို့ရောက်သည်ထက် လူတစ်ယောက်သည် သေသော်၊ သာ၍ ကောင်းသည်ဟု ပြောခဲ့သောသူပင် ဖြစ်၏။

ပေတရုသည် ယေရှုကို သိခြင်းအကြောင်း ငြင်းပယ်ခြင်း

(မာ 26:69-70; မာ 14:66-68; လု 22:55-57)

¹⁵ရှိမှန်ပေတရုနှင့်အခြားသောတပည့်တော်တစ်ယောက်သည် ယေရှုနှင့်အတူ လိုက်သွားကြ၏။ ထိုတပည့်တော်သည် ယင်ပုရောဟိတ်မင်းကို သိ၏။ ထို့ကြောင့် သူသည်၊ ယင်ပုရောဟိတ်မင်း၏အိမ်တော်ထဲသို့ ဝင်လေ၏။ ¹⁶သို့သော်လည်း၊ ပေတရုသည် အိမ်ပြင်တံခါးနားမှာ ရပ်လျက် စောင့်နေ၏။ ယင်ပုရောဟိတ်မင်းနှင့်၊ သိကျွမ်းသောနောက်လိုက်တော်သည် ထွက်၍တံခါးစောင့်မိန်းမအားပြောပြီးမှပေတရုကို အထဲသို့ ခေါ်လာ၏။ ¹⁷တံခါးစောင့် မိန်းမက ပေတရုအား၊ “သင်သည်လည်း ထိုသူ၏ တပည့်တော်တို့ အထဲတွင် တစ်ယောက်အပါအဝင်မဟုတ်လော့” ဟုဆို၏။ ပေတရုကလည်း၊ “မဟုတ်ပါ။ ကျွန်ုပ်မဟုတ်ပါ” ဟုပြောလေ၏။

¹⁸ထိုကာလသည် ချမ်းအေးသောကြောင့် ကျွန်ုပ်များနှင့် အစောင့်အကြပ်တို့သည် မီးခဲကို ပုံ၍ မီးမွှေးကြ၏။ သူတို့သည် မီးပုံနားပတ်လည်တွင် ရပ်လျက် မီးလှုံကြ၏။ ပေတရုသည်လည်း သူတို့နှင့်တကွ ရပ်၍ မီးလှုံလျက်နေ၏။

**ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည်
ယေရှုအား မေးမြန်းခြင်း**

(မာ 26:59-66; မာ 14:55-64; လု 22:66-71)

¹⁹ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည် ယေရှုအား သူ၏တပည့်တော်တို့အကြောင်းနှင့် သူ၏သွန်သင်ချက်ကို မေးမြန်း၏။ ²⁰ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် လူတို့အား အစဉ်အမြဲထင်ရှားစွာ ပြောပြီ။ ငါသည် ယုဒလူအပေါင်းတို့ စည်းဝေးရာ တရားဇရပ်များတို့နှင့် ဗိမာန်တော်ထဲတွင် အစဉ်မပြတ်ဟောပြောလျက်ရှိ၏။ ငါသည် အဘယ်အရာမျှလျှို့ဝှက်စွာ မပြော။ ²¹ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် ငါ့ကို မေးမြန်းကြသနည်း။ ငါဟောပြောသောစကားကို ကြားသောသူတို့ကို မေးမြန်းကြလော့။ ငါသည် အဘယ်အရာကို ပြောသည်ကို သေချာစွာ သူတို့ သိကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²²ယေရှုသည် ထိုစကားကို ပြောစဉ်တွင်၊ ထိုနေရာ၌ ရပ်လျက်နေသော အစောင့်တစ်ယောက်သည် သူ့ကို ရိုက်ပုတ်လေ၏။ ထိုအစောင့်က၊ “သင်သည် ယင်ပုရောဟိတ်မင်းကို ထိုသို့ ပြောရသလော” ဟုဆို၏။

²³ယေရှုကလည်း၊ “ငါသည် တစ်စုံတစ်ရာ ပြောမှားလျှင် ဤနေရာ၌ ရှိသောလူတို့အား အဘယ်အရာ မှားသည်ကို ပြောပါ။ သို့သော်လည်း၊ ငါဟောပြောသောအရာတို့သည် မှန်နေလျှင်၊ သင်သည် အဘယ်ကြောင့် ငါ့ကို ရိုက်ပုတ်သနည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁴ထို့ကြောင့် အနှုတ်မင်းသည် ယေရှုအား ယင်ပုရောဟိတ်မင်းဖြစ်သော ကယာဖထံသို့ ပို့လေ၏။ ယေရှုသည် ချည်နှောင်လျက်ရှိ၏။

ပေတရုသည် တစ်ဝန်ငြင်းပယ်ခြင်း

(မာ 26:71-75; မာ 14:69-72; လု 22:58-62)

²⁵ရှိုမှန်ပေတရုသည် မီးပုံနားမှာ ရပ်လျက် ကိုယ်ကိုနှေးစေလေ၏။ အချို့သော သူတို့က၊ “သင်သည် ထိုသူ၏တပည့်တော်တို့ထံမှ တစ်ယောက်သောသူ ဖြစ်သည်မဟုတ်လော” ဟု

ပေတရုအား မေး၏။ သို့သော်လည်း၊ ပေတရုက၊ “မဟုတ်ပါ” ဟုငြင်းလေ၏။

²⁶ပေတရု ခုတ်၍ နားရွက်ပြတ်သောသူနှင့် ဆွေမျိုးတော်သောယင်ပုရောဟိတ်မင်း၏ကျွန်တစ်ယောက်က၊ “သင်သည် ထိုသူနှင့်အတူ ဥယျာဉ်ထဲမှာ ရှိနေသည်ကို ငါမြင်ခဲ့ပြီ မဟုတ်လော” ဟုဆို၏။

²⁷သို့သော်လည်း ပေတရုက တဖန်ငြင်းဆို၍၊ “မဟုတ်ပါ။ ငါသည်ထိုသူနှင့်အတူမရှိပါ” ဟု ငြင်းပယ်ပြန်၏။ ထိုခဏချင်းတွင် ကြက်တွန်၏။

**ယေရှုကို ပိလတ်မင်းထံသို့
ပို့ဆောင်ကြခြင်း**

(မာ 27:1-2, 11-31; မာ 15:1-20; လု 23:1-25)

²⁸ထိုနေ့က ယုဒလူတို့သည် ယေရှုကို ကယာဖထံမှ ရောမအစိုးရမင်း၏ နန်းတော်သို့ ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။ ထိုအချိန်သည် နံနက်စောစောအချိန်ဖြစ်၏။ ယုဒလူတို့သည် ပသခါပွဲကို ခံလိုသောကြောင့် မိမိတို့ကို မညစ်ညူးမည်အကြောင်း နန်းတော်ထံသို့ မဝင်ကြ။ ²⁹ထို့ကြောင့် ပိလတ်မင်းသည် ယုဒလူတို့ရှိရာအပြင်သို့ ထွက်သွား၍ “ဤသူ၌ အဘယ်အပြစ်ကို သင်တို့တင်ကြသနည်း” ဟုမေး၏။

³⁰ယုဒလူတို့က “ဤသူသည် လူဆိုးဖြစ်၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့်၊ ဤသူအား ကိုယ်တော်ထံသို့ ခေါ်ဆောင်လာကြ၏” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ³¹ထို့နေ့က ပိလတ်မင်းသည် ယုဒလူတို့အား၊ “သူ့ကို ယူသွား၍ သင်တို့၏ဓမ္မသတ်အတိုင်း သူ့အား စီရင်ကြ” ဟုဆို၏။ ယုဒလူတို့ကလည်း၊ “အကျွန်ုပ်တို့သည် သင်တို့၏ဥပဒေအရ အဘယ်သူ့ကိုမျှ သတ်ပိုင်ခွင့်မရှိ” ဟုပြောကြ၏။ ³²ဤသို့ ဖြစ်ပျက်ခြင်းမှာယေရှုသည် အဘယ်သို့ မိမိသေရမည်အကြောင်းကို မိန့်တော်မူသော စကားပြည့်စုံမည် အကြောင်းဖြစ်၏။

³³ထို့နေ့က ပိလတ်မင်းသည် နန်းတော်တွင်းသို့ ပြန်ဝင်၍ ယေရှုကို ခေါ်၍ “သင်သည် ယုဒရှင်ဘုရင် မှန်သလော” ဟုမေး၏။

³⁴ယေရှုကလည်း၊ “ကိုယ်အလိုအလျောက် မေးသလော။ သို့မဟုတ် အခြားသောသူတို့ သည် ငါ့အကြောင်းကို သင့်အား ပြောကြပြီ လော” ဟုမေးတော်မူ၏။

³⁵ပိလတ်မင်းက၊ “ငါသည် ယုဒလူ ဖြစ်သ လော။ သင်၏လူမျိုးတို့နှင့် သူတို့၏ယင်ပုရော ဟိတ်အကြီးတို့က သင့်ကို ငါထံသို့ ခေါ်ဆောင် လာကြ၏။ သင်သည် အဘယ်အရာကို မှား ယွင်းစွာ ပြုခဲ့သနည်း” ဟုမေး၏။

³⁶ယေရှုက၊ “ငါ၏နိုင်ငံသည် ဤလောက နှင့် မစပ်ဆိုင်။ ငါ၏နိုင်ငံသည် ဤလောကနှင့် စပ်ဆိုင်လျှင် ငါသည် ယုဒလူမျိုးတို့၏လက်သို့ မရောက်စေရန် ငါ၏ကျွန်ုပ်တို့သည် တိုက်လှန် ကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ငါ၏နိုင်ငံသည် တခြားသော အရပ်ဒေသနှင့်ဆိုင်၏” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

³⁷ပိလတ်မင်းကလည်း၊ “သို့ဖြစ်လျှင်၊ သင် သည် ရှင်ဘုရင်မှန်သလော” ဟုမေး၏။ ယေရှု က၊ “ငါသည် ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည်ဟု သင်ပြော ၏။ထိုစကားသည်မှန်၏။ ငါသည်ထိုအကြောင်း ကြောင့်မွေးဖွားခြင်းကိုခံ၏။ ငါသည် လူတို့ အား သမ္မာတရားအကြောင်းကို သက်သေခံ ခြင်းငှါ ဤလောကသို့ကြွလာ၏။ သမ္မာတရား နှင့်စပ်ဆိုင်သမျှသောသူတို့သည် ငါ့စကားကို နားထောင်ကြသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁸ပိလတ်မင်းကလည်း၊ “သမ္မာတရားသည် အဘယ်သို့နည်း” ဟုမေး၏။ ပိလတ်မင်းသည် ထိုသို့မေးပြီးမှ တစ်ဖန် ယုဒလူတို့ရှိရာ အပြင်သို့ ထွက်သွား၍ ယုဒလူတို့အား၊ “ဤသူ၌ အဘယ် အပြစ်ကိုမျှ ငါမတွေ့။ ³⁹သို့သော်လည်း၊ ပသဒါ ပွဲ၌ အကျဉ်းသားတစ်ယောက်ကို သင်တို့အား ငါလွှတ်ပြုထုံးစံ ရှိ၏။ ငါသည် ဤသူ ‘ယုဒရှင် ဘုရင်’ကို လွှတ်ပေးရန် သင်တို့အလိုရှိကြသ လော” ဟုမေး၏။

⁴⁰တဖန်ယုဒလူတို့က၊ “ဤသူကို မလွှတ်စေ ချင်ပါ။ ဗာရဗ္ဗကို လွှတ်ပေးစေချင်ပါသည်” ဟုအော်ဟစ်၍ လျှောက်ကြ၏။ ထိုဗာရဗ္ဗသည် မီးပြတစ်ယောက် ဖြစ်၏။

19 ထို့နောက် ပိလတ်မင်းသည် ယေရှုကို ထုတ်၍ ရိုက်ခြင်းငှါ အမိန့်ပေး၏။ ²စစ် သားတို့သည် ဆူးပင်နှင့် ဦးရစ်ကို ရက်၍ ထို ဆူးရစ်ကို ယေရှု၏ခေါင်းတော်၌ တင်၏။ ထို့နောက်စစ်သားတို့သည် နိမောင်းသောဝတ် လုံကို ယေရှုအား ခြုံစေ၏။ ³စစ်သားတို့သည် ယေရှုအား “ဟေ့၊ ယုဒရှင်ဘုရင်” ဟုဆိုကြ၍ သူ၏မျက်နှာတော်ကို ရိုက်ပုတ်ကြ၏။

⁴တစ်ဖန် ပိလတ်မင်းသည် ထွက်လာ၍ ယုဒလူတို့အား၊ “ကြည့်ကြလော။ ငါသည် သင် တို့ဆီသို့ ယေရှုကို ထုတ်ဆောင်လာ၏။ ဤ သူ၌ အဘယ်အပြစ်မျှ ငါမတွေ့ကြောင်းကို သင် တို့အား ငါသိစေလို၏” ဟုဆို၏။ ⁵ထို့နောက်မှ ယေရှုသည် ထွက်သွား၏။ ထိုအခါသူသည် ဆူးပင်ဖြင့်ရက်သော ဆူးရစ်နှင့် နိမောင်းသော ဝတ်လုံကို ဝတ်လျက်ရှိ၏။ ပိလတ်မင်းက၊ ယုဒ လူတို့အား“ဤသူကို ကြည့်ကြလော့” ဟုဆို၏။

⁶ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့် ယုဒလူတို့၏ အစောင့်အကြပ်များတို့သည် ယေရှုကို မြင် သောအခါ၊ “ထိုသူကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ သတ်ပါ။ ထိုသူကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ သတ်ပါ” ဟုဟစ်ကြော်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ပိလတ်မင်းက၊ “သင်တို့သည်သူ့ကို ယူ၍ လက် ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ ရိုက်ထားကြ။ ငါသည်သူ၌ အပြစ်တစ်စုံတစ်ခုမှမတွေ့” ဟုဆို၏။

⁷ယုဒလူတို့က၊ “ဤသူသည် အသေသတ် ခြင်းကို ခံရမည်ဟု ဆိုသောဓမ္မသတ်တရား သည် ကျွန်ုပ်တို့၌ ရှိပါ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် ဘုရားသခင်၏သားတော်ဖြစ်သည်ဟု သူပြောပြီ” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ⁸ပိလတ်မင်း သည် ထိုစကားကို ကြားသောအခါ၊ သူသည် ပို၍ ကြောက်လာ၏။

⁹ပိလတ်မင်းသည် နန်းတော်တွင်း ပြန်ဝင်၍ ယေရှုအား၊ “သင်သည် အဘယ်အရပ်က လာ သနည်း” ဟုမေး၏။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှု သည် သူ့အားတစ်ခွန်းကိုမျှ ပြန်ပြောတော်မမူ။ ¹⁰ပိလတ်မင်းက၊ “သင်သည် ငါနှင့်စကားပြော ရန် ငြင်းပါသလော။ သင့်ကို လွှတ်ပိုင်သော

အာဏာကို၎င်း လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ သတ်ပိုင်သောအာဏာကို၎င်း ငါ၌ ရှိသည်ကို သင်မသိလော” ဟုဆို၏။

¹¹ယေရှုက၊ “ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသော တန်ခိုးအာဏာကိုသာ သင်သည် ငါ့အပေါ်၌ ရှိ၏။ ထို့ကြောင့် ငါ့ကိုမင်းကြီး၏လက်သို့ အပ်နှံသောသူသည် သာ၍ အပြစ်ရှိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹²ထိုအခါမှစ၍ ပိလတ်မင်းသည် ယေရှုကို လွှတ်ပို့ရန် ကြိုးစား၍ ရှာကြံလေ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယုဒလူတို့က၊ “မည်သူမဆို မိမိကိုယ်ကို ရှင်ဘုရင်လုပ်သောသူသည် ကံသာဘုရင်ကို ဆန့်ကျင်သောသူဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့်ကိုယ်တော်သည် ဤသူကို လွှတ်လျှင် ကံသာဘုရင်၏မိတ်ဆွေမဟုတ်” ဟုဟစ်ကြော်၍ လျှောက်ကြ၏။

¹³ယုဒလူတို့ ပြောသောစကားကို ပိလတ်မင်းသည် ကြားသောအခါ ယေရှုကို “ကျောက်ခင်း” ဟုခေါ်သောနေရာသို့ ထုတ်ဆောင်၏။ (ဟေဗြဲစကားအားဖြင့် ဂဗ္ဗသအမည်ရှိ၏) ပိလတ်မင်းသည် ထိုအရပ်တရားပလ္လင်ပေါ်မှာ ထိုင်လေ၏။ ¹⁴ထိုနေ့အချိန်မှာ၊ ပသဒါပွဲအတွက် ပြင်ဆင်ရာနေ့* (သောကြာနေ့)၏ မွန်းတည့်လုနီးအချိန်ဖြစ်၏။ ပိလတ်မင်းက ယုဒလူတို့အား၊ “သင်တို့၏ရှင်ဘုရင်ကို ကြည့်ကြလော့” ဟုပြောဆို၏။ ¹⁵ယုဒလူတို့က၊ “ထိုသူကို အဝေးသို့ ထုတ်ပါ။ ထိုသူကိုအဝေးသို့ ထုတ်ပါ။ ထိုသူကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ သတ်ပါ” ဟုဟစ်ကြော်ကြ၏။ ထို့နောက် ပိလတ်မင်းကလည်း၊ “ငါသည် သင်တို့၏ရှင်ဘုရင်ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ သတ်ပို့ရန် သင်တို့အလိုရှိကြသလော့” ဟုမေးပြန်လျှင်၊ ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့က၊

“အကျွန်ုပ်တို့၌ ကံသာဘုရင်မှ တစ်ပါး အဘယ်ရှင်ဘုရင်မျှ မရှိပါ” ဟုပြန်ပြောကြ၏။

¹⁶ထို့ကြောင့် ပိလတ်မင်းသည် ယေရှုကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ အသေသတ်ခြင်းကိုခံ

ရန် ထိုသူတို့လက်သို့ အပ်သဖြင့် စစ်သားတို့သည် ယေရှုကို ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။

ယေရှုသည် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ အသတ်ခံတော်မူခြင်း

(မာ 27:32-44; မာ 15:21-32; လု 23:26-43)

¹⁷ယေရှုသည် မိမိလက်ဝါးကပ်တိုင်ကို ထမ်း၍ “ဦးခေါင်းခွံ” ဟုခေါ်သောအရပ်သို့ ထွက်တော်မူ၏။ (ထိုအရပ်ကို ဟေဗြဲဘာသာစကားအားဖြင့် “ဂေါလဂေါသ” အမည်ရှိ၏)

¹⁸ထိုဂေါလဂေါသအရပ်၌ သူတို့သည် ယေရှုကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ ရိုက်ထားကြ၏။ သူတို့သည် အခြားသော လူနှစ်ယောက်တို့ကိုလည်း လက်ဝါးကပ်တိုင်များပေါ်တွင် ရိုက်ထားကြ၏။ သူတို့သည် ထိုလူနှစ်ယောက်တို့၏ကပ်တိုင်ကို ဘေးတစ်ဘက်စီတွင် ထားကြ၍ ယေရှုသည် ကားတိုင်ကိုထိုသူနှစ်ယောက်အလယ်မှာ ထားကြ၏။ ¹⁹ပိလတ်မင်းသည်လည်း ကမ္ဗည်းလိပ်စာကို ရေး၍ လက်ဝါးကပ်တိုင်တော်၌ တပ်လေ၏။ လိပ်စာချက်မှာ “ယုဒရှင်ဘုရင်နာဇရက် မြို့သားယေရှု” ဟုရေးထား၏။ ²⁰ထိုဆိုင်ဘုတ်ကို ဟေဗြဲဘာသာ၊ လက်တင်ဘာသာနှင့် ဟေလသဘာသာတို့ဖြင့် ရေးသားထား၏။ ယေရှုကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ သတ်သောနေရာသည် မြို့နှင့်နီးသောကြောင့် ယုဒလူအများတို့သည် ထိုစာကို ဖတ်ကြ၏။ ²¹ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့က ပိလတ်မင်းအား “ယုဒရှင်ဘုရင်ဟုမရေးနှင့်။ ငါသည် ယုဒရှင်ဘုရင်ဖြစ်၏ဟု ဤသူဆိုကြောင်းကို ရေးတော်မူပါ” ဟုလျှောက်ကြ၏။

²²ပိလတ်မင်းကလည်း “ငါရေးပြီးသောအရာကို ငါသည် ပြောင်းလဲလိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုပြန်ဆို၏။

²³စစ်သားများတို့သည် ယေရှုကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ ရိုက်ထားပြီးမှ သူ၏အဝတ်များကို ထုတ်ကြ၏။ သူတို့သည် သူ၏အဝတ်များကို လေးပိုင်းပိုင်း၍ စစ်သားတစ်ယောက်တစ်ပိုင်းစီ ယူကြလေ၏။ သူတို့သည် အတွင်း

ပြင်ဆင်ရာနေ့ သောကြာနေ့၊ ဥပုသ်နေ့မတိုင်မီနေ့။

အင်္ကျီတော်ကိုလည်း ယူကြ၏။ ထိုအတွင်း အင်္ကျီတော်သည် မချုပ်ဘဲလျက် အထက်စွန်းမှ အောက်စွန်းတိုင်အောင်ရက်သောအင်္ကျီဖြစ်၏။²⁴ ထို့ကြောင့် စစ်သားတို့က၊ “ငါတို့သည် ဤ အင်္ကျီကို အပိုင်းပိုင်းဖြတ်၍ မဆုတ်ကြဘဲ အဘယ်သူ ယူရမည်ကို စာရေးတံချကြစို့” ဟု အချင်းချင်း ဆိုကြ၏။ ကျမ်းစာလာသည်မှာ၊

“သူတို့သည် အကျွန်ုပ်အဝတ်ကို အချင်းချင်းခွဲဝေ၍ ကျွန်ုပ်အင်္ကျီကို စာရေးတံချကြပါ၏”
ဆာလံ 22:18

ဟူ၍ကျမ်းစာလာသည့် အတိုင်းပြည့်စုံစေခြင်းငှါ စစ်သားတို့သည် ထိုသို့ ပြုကြ၏။

²⁵ ယေရှု၏လက်ဝါးကပ်တိုင်နားမှာ ယေရှု၏ မယ်တော်၊ မယ်တော် ညီမကလောဗ၏ မယား မာရိနှင့် မာဂဒလမာရိတို့သည် ရပ်နေကြ၏။²⁶ ထိုအခါ ယေရှုသည် မိမိမယ်တော်နှင့် ချစ်သော တပည့်တော်သည် အနားမှာရပ်နေသည်ကို သူမြင်သောအခါ မယ်တော်အား “အချင်းမိန်းမ၊ သင်၏သားကို ကြည့်လော့” ဟု မိန့်တော်မူ၏။²⁷ ထိုနောက် ယေရှုသည် တပည့်တော်အား၊ “သင်၏အမိကို ကြည့်လော့” ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ထိုအခါ မှစ၍ ထိုတပည့်တော်သည် ယေရှု၏မယ်တော်ကို ခေါ်၍ မိမိအိမ်၌ သိမ်းထား၏။

ယေရှုသည် အသက်စွန့်တော်မူခြင်း

(မာ 27:45-56; မာ 15:33-41; လု 23:44-49)

²⁸ ထိုနောက် ယေရှုသည် အမှုရှိသမျှ အကုန်အစင် ဖြစ်ပျက်ပြီးသည်ကို သိတော်မူ၏။ သူသည် ကျမ်းစာပြည့်စုံစေခြင်းငှါ “ငါရေငတ်သည်”* ဟု မိန့်တော်မူ၏။²⁹ ထိုအရပ်၌ ပုံးရည်နှင့်ပြည့်သော အိုးတစ်လုံးရှိ၏။ ထို့ကြောင့်

* “ငါရေငတ်သည်” ဆာလံ 22:15; 69:21

စစ်သားတို့သည် ရေမှိုတစ်ထွေးကို ပုံးရေနှင့် ပြည့်စေ၍ ဟုသုပ်ပင်အကိုင်းဖျား၌ တပ်ထားကြ၏။ ထိုနောက်သူတို့သည် ထိုရေမှိုကို ပင်၍ ယေရှု၏ခံတွင်းတော်သို့ကပ်ထားကြ၏။³⁰ ယေရှုသည် ပုံးရေကို မြည်းစမ်းတော်မူပြီးမှ “အမှုပြီးပြီ” ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် ခေါင်းတော်ကို ငိုက်ဆိုက်ညွတ်၍ အသက်တော်ကို စွန့်တော်မူ၏။

³¹ ထိုနေ့သည် အဘိတ်နေ့ဖြစ်၍ နက်ဖြန်နေ့သည် ကြီးမြတ်သော ဥပုသ်နေ့ဖြစ်၏။ ယုဒလူတို့သည် အလောင်းကောင်တို့ကို ထိုဥပုသ်နေ့၌ လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်၌ ရှိစေခြင်းကို အလိုမရှိကြ။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ပိလတ်မင်းထံသို့ ဝင်ပြီးလျှင် သူတို့၏ခြေများကို ချိုး၍ မြန်မြန်သေစေရန်နှင့် အလောင်းကောင်တို့ကိုလည်း လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှ ဖြုတ်ယူကြရန် တောင်းဆိုကြ၏။³² ထို့ကြောင့် စစ်သားတို့သည် သွား၍ ယေရှု၏လက်ဝါးကပ်တိုင် တစ်ဘက်မှာ ရှိသော ပထမလူ၏ခြေကို ချိုးလေ၏။ ထိုနောက် သူတို့သည် နောက်တစ်ယောက်၏ခြေကို ချိုး၏။³³ သို့သော်လည်း စစ်သားတို့သည်၊ ယေရှုထံသို့ ရောက်လာသောအခါ သူသည် အသက်မရှိကြောင်းကို မြင်သောကြောင့် သူ၏ခြေမချိုးကြ။³⁴ သို့သော်လည်း၊ စစ်သားတစ်ယောက်သည် ယေရှု၏နံဘေးတော်ကို လုံဖြင့်ထိုးဖောက်၍ သွေးနှင့်ရေသည် ချက်ချင်း ထွက်လာ၏။³⁵ ထိုအဖြစ်အပျက်ကို မြင်သောသူသည် ထိုအရာကို သက်သေခံ၏။ သူ၏ သက်သေခံချက်သည်လည်း မှန်ပေ၏။ သင်တို့သည်လည်း ယုံကြည်မည်အကြောင်း သူပြောသောစကားမှန်သည်ကို သူသိ၏။³⁶ ထိုအကြောင်းအရာများ ဖြစ်ပျက်ခဲ့ခြင်းမှာ၊ “သူ၏အရိုးတို့သည် တစ်ချောင်းမျှချိုးခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်မဟုတ်”* ဟု ကျမ်းစာလာချက် ပြည့်စုံမည်အကြောင်းဖြစ်

* “သူ၏အရိုး ... လိမ့်မည်မဟုတ်” ကိုးကားချက်ဆာလံ 34:20၊ ဤယူဆချက်သည် ထွက် 12:46၊ တော 9:12 မှဖြစ်သည်

၏။ ³⁷တစ်ဖန် ကျမ်းစာလာသည်မှာ “လူတို့သည် မိမိတို့ထိုးဖောက်သောသူကို ရှုမြင်ရကြလိမ့်မည်” * ဟူ၍လာ၏။

ယေရှုကို သင်္ဂြိုဟ်တော်မူခြင်း

(မာ 27:57-61; မာ 15:42-47; လု 23:50-56)

³⁸ထိုနောက်မှ အရိမသံမြို့သား ယောသပ်သည် ပိလတ်မင်းထံသို့ဝင်၍ ယေရှု၏အလောင်းတော်ကိုယူသွားမည်အကြောင်း အခွင့်တောင်း၏။ ယောသပ်သည် ယေရှု၏တပည့်တော်တစ်ပါးဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ သူသည် ယုဒလူတို့ကို ကြောက်သောကြောင့် ဤအရာများကို လူတို့အား မပြောဘဲနေ၏။ ပိလတ်မင်းသည် ယောသပ်အား ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို ယူသွားရန်အခွင့်ပေး၏။ ထို့ကြောင့် ယောသပ်သည် လာ၍ ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို ယူသွားလေ၏။ ³⁹ယေရှုထံတော်သို့ ညအချိန်တွင် လာ၍စကားပြောသော နိကောဒင်သည်လည်း အခွက်သုံးဆယ်မျှလောက်ရှိသော မုရန်နှင့်အကျော်ကို ရောနှောသည့်မွှေးကြိုင်သော နံ့သာပေါင်းကို ယူဆောင်၍ ယောသပ်နှင့် အတူသွား၏။ ⁴⁰ထိုလူနှစ်ယောက်တို့သည် ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို ယူသွားကြ၍ နံ့သာမျိုးနှင့်တကွ ပိတ်ပုဆိုးဖြင့် ပတ်ရစ်ကြ၏။ ဤအရာသည် ယုဒလူတို့၏သိင်္ဂြိုဟ်ခြင်းနှင့် ဆိုင်သော ပြင်ဆင်ခြင်း ထုံးစံဖြစ်၏။ ⁴¹ယေရှုသည် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ အသေသတ်ခြင်းကို ခံသော အရပ်၌ ဥယျာဉ်တစ်ခုရှိ၏။ ထိုဥယျာဉ်၌ သင်္ချိုင်းဂူအသစ်တစ်ခုရှိ၏။ ထိုဂူထဲ၌ မည်သူတစ်ယောက်ကိုမျှ သိင်္ဂြိုဟ်ဖူးခြင်း မရှိသေး။ ⁴²လူတို့သည် ထိုသင်္ချိုင်းဂူထဲ၌ ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို ထည့်ကြ၏။ အကြောင်းမူကား ထိုဂူသည် အနီးအပါးတွင် ရှိ၍ယုဒလူတို့သည် သူတို့၏ဥပုသ်နေ့ကို အစပြုရန် ပြင်ဆင်သောအပိတ်နေ့ဖြစ်သောကြောင့် ဖြစ်၏။

လွတ်လျက်နေသော ယေရှု၏သင်္ချိုင်းတော်ကို တပည့်တော်အချို့က တွေ့ရှိခြင်း

(မာ 28:1-10 မာ 16:1-8 လု 24:1-12)

20

ခုနစ်ရက်တွင် ပထမနေ့ရက် မိုးမလင်းမီ စောစောအချိန်၌ မာဂဒလမာရိသည် ယေရှု၏အလောင်းတော်ရှိရာ သင်္ချိုင်းသို့ သွားခဲ့၏။ ဂူ၌ ပိတ်ထားသော ကြီးမားသည့် ကျောက်တုံးသည် အဝေးသို့ ရွေ့လျက်ရှိသည်ကို မာရိမြင်၏။

²ထို့ကြောင့် မာရိသည် ရှိမှန်ပေတရုနှင့် ယေရှုချစ်တော်မူသော အခြားတပည့်တော်ဆီသို့ ပြေးသွားလေ၏။ မာရိက၊ “သူတို့သည် သခင်ကို သင်္ချိုင်းတော်မှ ယူသွားကြပြီ။ သူတို့သည် ကိုယ်တော်အား အဘယ်မှာ ထားသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့မသိကြ” ဟုပြောဆို၏။

³ထို့ကြောင့်ပေတရုနှင့် အခြားတပည့်တော်သည်လည်း သင်္ချိုင်းတော်သို့ သွားကြ၏။ ⁴သူတို့နှစ်ယောက်စလုံး ပြေးသွားကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ အခြားတပည့်တော်သည် ပေတရုကို ကျော်၍ သင်္ချိုင်းတော်သို့ အရင်ရောက်၏။

⁵ထိုတပည့်တော်သည် ဂူထဲသို့ ငုံ့ကြည့်၍ ထိုနေရာ၌ ပိတ်ပုဆိုးရစ်ရှိသည်ကို မြင်၏။ သို့သော်လည်း သူသည် ဂူထဲသို့ မဝင်ဘဲနေ၏။ ⁶ထို့နောက် ရှိမှန်ပေတရုသည် သူ့နောက်မှ ရောက်လာ၏။ ပေတရုသည် သင်္ချိုင်းဂူထဲသို့ ဝင်သွားလေ၏။ သူသည် ထိုနေရာ၌ ပိတ်ပုဆိုးလိပ်လျက် ရှိသည်ကို မြင်၏။

⁷ယေရှု၏ခေါင်းတော်ကို ပတ်ရစ်သော အဝတ်တော်သည် ပုဆိုးနှင့်အတူမရှိဘဲ တခြားစီလိပ်လျက်ရှိ၏။ ⁸ထို့နောက် အခြားသော တပည့်တော်သည် ဝင်၏။ ထိုအခါ သင်္ချိုင်းတော်သို့ အရင်ရောက်သော အခြားတပည့်တော်သည်လည်း အထဲသို့ ဝင်၍ အဘယ်အရာဖြစ်ပျက်ခဲ့သည်ကို မြင်သဖြင့် ယုံလေ၏။ ⁹ခရစ်တော်သည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်မည် ဟူသော ကျမ်းစာကို ဤတပည့်တော်တို့သည် နားမလည်ကြသေး။

“လူ ... မြင်ရကြလိမ့်မည်” ကိုးကားချက်စာခရိ 12:10

ယေရှုသည် မာဂဒလမာရီထံသို့ ပေါ်လာတော်မူခြင်း

(မာ 16:9-11)

¹⁰ထို့နောက် တပည့်တော်တို့သည် အိမ်သို့ ပြန်သွားကြ၏။ ¹¹သို့သော်လည်း မာရီသည် သင်္ချိုင်းတော်နားမှာရပ်လျက် ငိုကြွေးနေ၏။ သူမသည်ငိုကြွေးရင်း၊ အောက်သို့ ငုံ့၍ သင်္ချိုင်းတော်တွင်းထဲသို့ ကြည့်၏။ ¹²ပြုသောအဝတ်ကို ဝတ်ဆင်လျက်ရှိသောကောင်းကင်တမန်နှစ်ပါးတို့သည် ယေရှု၏အလောင်းတော်ရှိရာအရပ်၊ ခေါင်းတော်ရင်း၌တပါး၊ ခြေတော်ရင်းရှိရာနေရာ၌တစ်ပါးထိုင်ကြသည်ကိုမြင်လေ၏။

¹³ကောင်းကင်တမန်တို့သည် မာရီအား “အချင်းမိန်းမ၊ သင်သည် အဘယ်ကြောင့် ငိုကြွေးသနည်း” ဟုမေးကြ၏။ မာရီကလည်း “ကျွန်မ၏သခင်ကို သူတို့သည် အဝေးသို့ ယူသွားကြပြီ။ သူတို့သည် သူ့အား အဘယ်မှာထားကြသည်ကို ကျွန်မမသိပါ” ဟုပြောဆို၏။ ¹⁴မာရီသည် ထိုစကားကို ပြောဆိုပြီးမှ နောက်သို့လှည့်သောအခါ ထိုနေရာ၌ ယေရှုရပ်လျက်နေသည်ကို မြင်သော်လည်း ယေရှု ဖြစ်တော်မူသည်ကိုမသိ။

¹⁵ယေရှုကလည်း “အချင်းမိန်းမ၊ သင်သည် အဘယ်ကြောင့် ငိုကြွေးသနည်း။ သင်သည် အဘယ်သူကို ရှာသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။ ထိုလူသည် ဥယျာဉ်ကို စောင့်သောသူဖြစ်သည်ဟု မာရီသည် ထင်မှတ်၏။ ထိုကြောင့် မာရီသည် သူ့အား၊ “ဆရာ၊ သင်သည် ယေရှုကို အဝေးသို့ ဆောင်သွားသူ မှန်လျှင် သူ့ကို အဘယ်မှာ ထားသည်ကို ကျွန်မအား ပြောပါ။ ကျွန်မသည် သွား၍ သူ့ကို ယူပါမည်” ဟုဆို၏။

¹⁶ယေရှုကလည်း “မာရီ” ဟုခေါ်တော်မူ၏။ မာရီသည် ယေရှုထံတော်သို့ လှည့်၍ ဟေဗြဲဘာသာ စကားဖြင့်

“ရဗ္ဗနီ” ဟုထူးလေ၏။ ရဗ္ဗနီ အဓိပ္ပါယ်မှာ အရှင် ဘုရား “ဆရာ” ဟူ၍ ဖြစ်ပါသည်။

¹⁷ယေရှုသည် သူမအား “ငါ့ကို မဘက်နှင့်ဦး။ ငါသည် ခမည်းတော်ထံသို့ မသွားရသေး။

သို့သော်လည်း၊ ငါ့ညီတို့ထံသို့ သွား၍ သူတို့အား၊ ‘ငါ၏ခမည်းတော် တည်းဟူသော သင်တို့၏ခမည်းတော်၊ ငါ၏ဘုရားသခင် တည်းဟူသော သင်တို့၏ဘုရားသခင် ထံတော်သို့ ငါတက်သွားမည့်အကြောင်းကို ကြားပြောပါ’” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁸မာဂဒလမာရီသည်လည်း တပည့်တော်တို့ထံသို့သွား၍သူတို့အား၊ “ကျွန်မသည် သခင်ကို တွေ့မြင်သည်” ဟုပြော၏။ ယေရှုသည် သူမအားပြောတော်မူသောစကားတို့ကိုလည်း သူတို့အား ကြားပြောလေ၏။

ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့ထံသို့ ပေါ်လာတော်မူခြင်း

(မာ 28:16-20; မာ 16:14-18; လု 24:36-49)

¹⁹ထိုနေ့သည် ခုနစ်ရက်တွင် ပထမနေ့ဖြစ်၏။ ထိုနေ့ညနေအချိန်၌ တပည့်တော်များသည် အတူတကွရှိနေကြ၏။ သူတို့သည် ယုဒလူတို့ကို ကြောက်သောကြောင့် တံခါးများကို ပိတ်ထားကြ၏။ ထိုနောက် ယေရှုသည် လာ၍ သူတို့၏အလယ်၌ ရပ်လျက်နေ၏။ ယေရှုကလည်း “ငြိမ်သက်ခြင်းသည် သင်တို့၌ ရှိစေသတည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ²⁰ယေရှုသည် ထိုသို့ မိန့်တော်မူပြီးမှ တပည့်တော်များအား သူ၏အလက်တော်နှင့် နံဘေးတော်ကို ပြတော်မူ၏။ တပည့်တော်တို့သည် သခင်ကို မြင်ကြသောအခါ အလွန်ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိကြ၏။

²¹ထို့နောက် ယေရှုက တစ်ဖန် “ငြိမ်သက်ခြင်းသည် သင်တို့နှင့်အတူ ရှိနေစေသတည်း။ ခမည်းတော်သည် ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသည်နည်းတူ သင်တို့ကို ငါစေလွှတ်တော်မူ၏။”

²²ယေရှုသည် ထိုစကားကို မိန့်တော်မူပြီးမှ တပည့်တော်တို့အပေါ်၌ လေကို ရှုထုတ်တော်မူ၏။ ယေရှုကလည်း “သင်တို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို လက်ခံကြလော့ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ²³သင်တို့သည် အခြားသူတို့၏ အပြစ်များကို ခွင့်လွှတ်လျှင် သင်တို့၏အပြစ်များ

သည်လည်း ခွင့်လွှတ်ခြင်း ရှိမည်။ သင်တို့သည် တစ်စုံတစ်ယောက်၏အပြစ်ကို ခွင့်လွှတ်လျှင်၊ သင်တို့၏အပြစ်သည်လည်း ခွင့်လွှတ် ခြင်းမရှိ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် သောမထသို့ ထင်ရှားတော်မူခြင်း

²⁴တပည့်တော်တစ်ပါးဖြစ်သောသောမဒေါ် ဒီဒုမုသည် ယေရှုကြွလာတော်မူသောအချိန်၌ တပည့်တော်တို့နှင့်အတူမရှိ။ ²⁵အခြားသော တပည့်တော်တို့သည် သောမအား “အကျွန်ုပ် တို့သည် သခင်ကို မြင်ရကြပြီ” ဟုပြောဆိုကြ ၏။ သောမက “ငါသည် လက်တော်၌ သံရိုက် ရာအချက်ကိုမမြင်၊ သံရိုက်ရာ အချက် ကို အကျွန်ုပ်၏လက်ညှိုးနှင့်မတို့မစမ်း၊ နံဘေးတော် ကိုလည်း အကျွန်ုပ်၏လက်ဖြင့် မစမ်းမသပ်ရ လျှင်၊ အကျွန်ုပ်သည် ယုံကြည်လိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုဆို၏။

²⁶ထို့နောက် ရက်သတ္တပတ်ကြာပြီးမှ တ ပည့်တော်တို့သည် တဖန် ထိုအိမ်အထဲမှာ စုရုံး ကြ၏။ သောမသည်လည်း သူတို့နှင့်အတူ ရှိနေ ၏။ တံခါးများလည်း ပိတ်ထားကြ၏။ သို့သော် လည်း၊ ယေရှုသည် ကြွလာ၍ သူတို့၏အလယ် မှာ ရပ်တော်မူ၏။ ယေရှုက “သင်တို့၌ ငြိမ် သက်ခြင်း ရှိစေသတည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁷ထို့နောက် ယေရှုသည် သောမအား “သင်၏ လက်ညှိုးဖြင့် ဤနေရာ၌ စမ်းကြည့်လော့။ ငါ ၏လက်ကို စမ်းကြည့်လော့။ ငါ၏နံဘေးကို သင်၏လက်ဖြင့် စမ်းကြည့်လော့။ ယုံမှားခြင်း သံသယကို ပယ်ရှား၍၊ ယုံကြည်ခြင်းကို အစပြု လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁸သောမကလည်း၊ ယေရှုအား “အကျွန်ုပ် ၏အရှင်၊ အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်” ဟုပြန်၍ ပြော၏။

²⁹ယေရှုကလည်း၊ “သင်သည် မြင် သောကြောင့် ယုံကြည်၏။ ငါ့ကို မမြင်ဘဲယုံ ကြည်သော သူတို့သည် မင်္ဂလာရှိကြ၏” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

ယောဟန်သည် အဘယ်ကြောင့်၍ ကျမ်း စာကို ရေးသားခဲ့ပါသနည်း

³⁰တပည့်တော်တို့သည် ယေရှုပြုတော်မူ သောအခြားနိမိတ်လက္ခဏာ များစွာတို့ကို မြင် ကြ၏။ ထိုနိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို ဤစာအုပ်၌ ရေးသားထားခြင်းမရှိသောထိုနိမိတ်လက္ခဏာ များစွာတို့ကိုလည်း ပြုတော်မူ၏။ ³¹သို့သော် လည်း ယေရှုသည် ခရစ်တော်တည်းဟူသော ဘုရားသခင်၏သားတော် ဖြစ်တော်မူသည်ကို သင်တို့သည် ယုံကြည်နိုင်မည်အကြောင်း ဤအ ရာများတို့အား ရေးထား၏။ ထို့နောက်၊ သင် တို့သည် ယုံကြည်ခြင်း ရှိ၍ သူ၏နာမတော် အားဖြင့် ထာဝရအသက်ကို ရမည်အကြောင်း ဖြစ်၏။

ယေရှုသည်တပည့်တော် ခုနစ်ပါးတို့ထံသို့ ထင်ရှားတော်မူခြင်း

21 တဖန်ယေရှုသည် တီဗေရီအိုင်နားမှာ တပည့်တော်တို့အား ကိုယ်တော်တိုင် ကိုယ်ကိုပြတော်မူ၏။ပြတော်မူသည့်အကြောင်း အရာမူကား၊ ²အချို့သောတပည့်တော်တို့ သည် အတူတကွရှိနေကြ၏။ သူတို့မှာ ရှိမှန် ပေတရု၊ သောမဒေါ် (ဒီဒုမု)၊ ဂါလိလဲပြည် ကာနမ္မိယား နာသနေလ၊ ဇေဗေဒဲ၏သားတို့ နှင့် အခြားတပည့်တော်နှစ်ယောက်တို့ ဖြစ် ကြ၏။ ³ရှိမှန်ပေတရုက “ငါသည် ငါးဖမ်းသွား မည်” ဟုဆို၏။ အခြားသော တပည့်တော်တို့ ကလည်း၊ “ငါတို့သည် သင်နှင့်အတူ လိုက်ကြ မည်” ဟုပြောဆိုကြ၏။ ထို့ကြောင့် နောက် လိုက်တပည့်တော်အားလုံးတို့သည် ထွက်သွား ၍၊ လှေထဲသို့ ဝင်ကြ၏။ သူတို့သည် ထိုည၌ တွင် ငါးဖမ်းကြ၏။ သို့သော်လည်း တစ်ကောင် ကိုမျှမရကြ။

⁴နက်ပြန်နေ့နံနက်စောစော ရောက်သော အခါယေရှုသည် ကမ်းနားမှာ ရပ်တော်မူ၏။ သို့ သော်လည်း၊ သူသည်ယေရှုဖြစ်သည်ကို တပည့် တော်တို့သည် မသိကြ။ ⁵ထို့နောက်ယေရှုသည် တပည့်တော်တို့အား “မိတ်ဆွေတို့၊ သင်တို့

သည် ငါးဖမ်း၍ ရကြသလော” ဟုမေးတော်မူ၏။ တပည့်တော်တို့ကလည်း “မရကြ” ဟုပြန်ပြောကြ၏။

⁶ယေရှုက၊ “လှေလကျာဘက်၌ သင်တို့၏ ပိုက်ကွန်ကို ပစ်ချလော့။ ထိုနေရာ၌ သင်တို့ ငါးအချို့ကို ဖမ်းကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် တပည့်တော်တို့သည် ပြုခဲ့ကြ၏။ သူတို့သည်လှေပေါ်သို့ ပိုက်ကွန်ကို ဆွဲမတင်နိုင်လောက်အောင် မြောက်မြားစွာသော ငါးများကို ဖမ်းမိကြ၏။

⁷ယေရှုချစ်တော်မူသော တပည့်တော်က “သူသည် သခင်ဖြစ်သည်” ဟုပေတရူအား ပြော၏။ “ထိုသူသည် သခင်ဖြစ်သည်” ဟုပြောသောစကားကို ပေတရူကြားလျှင် အဝတ်ကို မခြုံဘဲ အပေါ်အင်္ကျီကိုသာ ပတ်စည်း၍ ရေထဲသို့ ဆင်းလေ၏။ သူသည် အလုပ်လုပ်ရန် အဝတ်ကို ချွတ်ပြီးသောကြောင့် အပေါ်အင်္ကျီကိုသာ ဝတ်ထား၏။ ⁸အခြားသော တပည့်တော်တို့သည် ကမ်းခြေနှင့် သိပ်မဝေး ကိုက်တစ်ရာခန့်မျှသာ ကွာသည်ဖြစ်၍ ငါးများစွာဖြင့် ပြည့်ကျပ်နေသော ပိုက်ကွန်ကို ဆွဲငင်လျက် လှေစီး၍ ကမ်းနားသို့ လာကြ၏။ ⁹တပည့်တော်တို့သည် ကုန်းပေါ်သို့ ရောက်သောအခါမီးခဲပုံကို တွေ့မြင်ကြ၏။ ထိုနေရာ၌ ကင်ထားသောငါးနှင့် မုန့်အချို့ ရှိ၏။ ¹⁰ထိုနေ့က ယေရှုကလည်း “ယခုဖမ်းမိသော ငါးအချို့ကို ယူခဲ့ကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹¹ရှိမုန့်ပေတရူသည် လှေထဲသို့ဝင်၍ ပိုက်ကွန်ကို ကမ်းခြေဘက်သို့ ဆွဲတင်လေ၏။ လှေပေါ်၌ ငါးကြီးများနှင့် ပြည့်လျက်ရှိ၏။ ဖမ်းမိသော ငါးများသည် (တစ်ရာငါးဆယ်သုံးကောင်) ရှိ၏။ ငါးများသည် အလွန်လေးလံလှသော်လည်း၊ ပိုက်ကွန်သည် စုတ်ပြတ်သွားခြင်း မရှိချေ။ ¹²ယေရှုကလည်း၊ သူတို့အား “လာ၍စားကြလော့” “ကိုယ်တော်သည် အဘယ်သူနည်း” ဟူ၍တစ်စုံတစ်ယောက်မျှမမေးလျှောက်ဝံ့ကြ။ သူသည်သခင်ဖြစ်တော်မူသည်ကို သူတို့သိကြ၏။ ¹³ယေရှုသည် အစားအစာရှိရာသို့

လျှောက်လာ၍ မုန့်နှင့်ငါးကို ယူပြီးလျှင် သူတို့အား ပေးတော်မူ၏။

¹⁴ယေရှုသည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူပြီးနောက် တပည့်တို့အား တတိယအကြိမ်မြောက်သော ကိုယ်ကိုပြတော်မူခြင်းဖြစ်၏။

ယေရှုသည် ပေတရူကို စကားပြောဆိုတော်မူခြင်း

¹⁵သူတို့သည် စားသောက်ပြီးသောအခါ၊ ယေရှုက ရှိမုန့်ပေတရူအား၊ “ယောန၏သား ရှိမုန့် ဤသူတို့သည်ငါ့ကို ချစ်သည်ထက် သင်သည် ငါ့ကို ပို၍ ချစ်သလော” ဟုမေးတော်မူ၏။ ပေတရူက၊ “ဟုတ်ပါ၏။ သခင်၊ ကိုယ်တော်ကို အကျွန်ုပ်ချစ်သည်ကို ကိုယ်တော်သိတော်မူ၏” ဟုလျှောက်၏။ ထိုနေ့က ယေရှုက ပေတရူအား၊ “ငါ၏သိုးသူငယ်တို့ကို ကျွေးမွေးလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁶တဖန်ယေရှုက၊ “ယောန၏သား ရှိမုန့်၊ သင်သည် ငါ့ကို ချစ်သလော” ဟုဒုတိယအကြိမ် မေးတော်မူပြန်၏။ ပေတရူက၊ “ဟုတ်ပါ၏။ သခင်၊ ကိုယ်တော်ကို အကျွန်ုပ်ချစ်သည်ကိုကိုယ်တော် သိတော်မူ၏” ဟုလျှောက်ပြန်၏။ ထိုနေ့က ယေရှုသည် ပေတရူအား၊ “ငါ၏ သိုးတို့ကို ထိန်းပါ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁷ယေရှုကလည်း၊ “ယောန၏သား ရှိမုန့်၊ သင်သည် ငါ့ကို ချစ်သလော” ဟုတတိယအကြိမ် မေးတော်မူပြန်၏။ ပေတရူသည် စိတ်နာလေ၏။ အကြောင်းမူကား ယေရှုသည် သုံးကြိမ်တိုင်အောင်၊ သူ့အား မေးတော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ပေတရူက၊ “သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကိုသိတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်ကို အကျွန်ုပ်ချစ်သည်ကို ကိုယ်တော် သိပါသည်” ဟုလျှောက်၏။ ယေရှုက၊ “ငါ၏သိုးတို့ကို ကျွေးမွေးလော့။” ¹⁸ငါ့အမှန်ဆိုသည်ကား၊ သင်သည် ပျိုသောအသက်အရွယ်ရှိစဉ် ကိုယ်ဒါးပတ်ကို ကိုယ်ပတ်စည်း၍ ကိုယ်သွားလိုသော နေရာသို့ သွားလာတတ်

၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်သည် အိုသောအခါ၊ သင်၏လက်နှစ်ဘက်ကို ဘေးသို့ ဆန့်ထုတ်ပြီး လျှင်၊ သူတစ်ပါးသည် သင်ခါးကို ပတ်စည်း လိမ့်မည်။ ထိုသူသည် သင်မသွားလိုသော နေရာအရပ်သို့ ဦးဆောင်သွားလိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။¹⁹ ယေရှုသည် ထိုသို့မိန့်တော် မူသည်မှာ ပေတရုသည် အဘယ်သို့သောသေခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းတော် ကိုထင်ရှားစေမည်ကို ဖော်ပြခြင်းဖြစ်၏။ ထို့နောက် ယေရှုက “ငါ့နောက်သို့လိုက်လော့” ဟုပေတရုအား မိန့်တော်မူ၏။

²⁰ ယေရှုချစ်တော်မူသော တပည့်တော်သည် သူတို့၏နောက်၌ လိုက်လာနေသည်ကို ပေတရုသည် လှည့်၍ မြင်လေ၏။ သူသည် ညစာစားပွဲ၌ ယေရှု၏ရင်ခွင်တော်နားမှာ လျောင်း၍၊ “သခင်၊ အဘယ်သူသည် ကိုယ်တော်ကိုအပ်နှံလိမ့်မည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်သောသူဖြစ်၏။²¹ ပေတရုသည် ထိုတပည့်တော်ကို သူတို့၏နောက်ဘက်၌ မြင်သောအခါ ယေရှုအား၊ “သခင်၊ ဤသူ၌ အဘယ်သို့ ဖြစ်လိမ့်မည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်၏။

²² ယေရှုက “ငါကြွလာသည်ကားလတိုင်အောင် ထိုသူကို အသက်ရှင်နေစေခြင်းငှါ ငါအ

လိုရှိလျှင် ထိုအရာသည် သင်နှင့်အဘယ်သို့ ဆိုင်သနည်း။ သင်သည် ငါ့နောက်သို့ လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²³ ထို့ကြောင့် ယေရှုချစ်တော်မူသောထို တပည့်တော်သည် မသေရဟူသောစကားတော်သည် ညီအစ်ကိုတို့ ကြား၌ ယုံနှံသွားလေ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုသူသည် မသေရဟု ယေရှုသည် ပြောတော်မမူ။ သူသည် “ငါကြွလာသည်ကားလတိုင်အောင် ထိုသူကို အသက်ရှင်နေစေခြင်းငှါ ငါအလိုရှိလျှင် ထိုအရာသည် သင်နှင့်အဘယ်သို့ ဆိုင်သနည်း” ဟုသာ ယေရှုမိန့်တော်မူ၏။

²⁴ ထိုတပည့်တော်မှာ ဤအကြောင်းအရာတို့ကို သက်သေခံသောသူဖြစ်၏။ သူသည် ဤအကြောင်းအရာတို့ကို ယခုရေးသားသောသူလည်းဖြစ်၏။ သူ၏ဟောပြောသက်သေခံချက်မှန်သည်ကို ငါတို့သိကြ၏။

²⁵ ယေရှုပြုတော်မူသော အခြားအမှုအရာအများရှိသေး၏။ ထိုအမှုအရာရှိသမျှတို့ကို ရေးထားမည်ဆိုလျှင်၊ ထိုသို့ရေးသားသော ကျမ်းစာအားလုံးတို့ကိုထားရန် ဤကမ္ဘာမြေကြီးတစ်ခုလုံးသည် ဆံလိမ့်မည်မဟုတ်ဟု အကျွန်ုပ်ထင်မှတ်ခြင်းရှိ၏။

License Agreement for Bible Texts

World Bible Translation Center

Last Updated: September 21, 2006

Copyright © 2006 by World Bible Translation Center

All rights reserved.

These Scriptures:

- Are copyrighted by World Bible Translation Center.
- Are not public domain.
- May not be altered or modified in any form.
- May not be sold or offered for sale in any form.
- May not be used for commercial purposes (including, but not limited to, use in advertising or Web banners used for the purpose of selling online ad space).
- May be distributed without modification in electronic form for non-commercial use. However, they may not be hosted on any kind of server (including a Web or ftp server) without written permission. A copy of this license (without modification) must also be included.
- May be quoted for any purpose, up to 1,000 verses, without written permission. However, the extent of quotation must not comprise a complete book nor should it amount to more than 50% of the work in which it is quoted. A copyright notice must appear on the title or copyright page using this pattern: "Taken from the HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™ © 2006 by World Bible Translation Center, Inc. and used by permission." If the text quoted is from one of WBTC's non-English versions, the printed title of the actual text quoted will be substituted for "HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™." The copyright notice must appear in English or be translated into another language. When quotations from WBTC's text are used in non-saleable media, such as church bulletins, orders of service, posters, transparencies or similar media, a complete copyright notice is not required, but the initials of the version (such as "ERV" for the Easy-to-Read Version™ in English) must appear at the end of each quotation.

Any use of these Scriptures other than those listed above is prohibited. For additional rights and permission for usage, such as the use of WBTC's text on a Web site, or for clarification of any of the above, please contact World Bible Translation Center in writing or by email at distribution@wbtc.com.

World Bible Translation Center

P.O. Box 820648

Fort Worth, Texas 76182, USA

Telephone: 1-817-595-1664

Toll-Free in US: 1-888-54-BIBLE

E-mail: info@wbtc.com

WBTC's web site – World Bible Translation Center's web site: <http://www.wbtc.org>

Order online – To order a copy of our texts online, go to: <http://www.wbtc.org>

Current license agreement – This license is subject to change without notice. The current license can be found at: <http://www.wbtc.org/downloads/biblelicense.htm>

Trouble viewing this file – If the text in this document does not display correctly, use Adobe Acrobat Reader 5.0 or higher. Download Adobe Acrobat Reader from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/readstep2.html>

Viewing Chinese or Korean PDFs – To view the Chinese or Korean PDFs, it may be necessary to download the Chinese Simplified or Korean font pack from Adobe. Download the font packs from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/acrrasianfontpack.html>